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31 Vraag van Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het gebruik van 

een privérekening van ambtenaren voor het 

betalen van fiscale schulden in cash" 

(55019063C) 

31 

Orateurs: Joris Vandenbroucke, Vincent 

Van Peteghem, vice-premier ministre et 

ministre des Finances, chargé de la 

Coordination de la lutte contre la fraude 

 Sprekers: Joris Vandenbroucke, Vincent 

Van Peteghem, vice-eersteminister en 

minister van Financiën, belast met de 

Coördinatie van de fraudebestrijding 

 

    
Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le taux de TVA 

pour la location de kayaks" (55019315C) 

32 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het btw-tarief 

voor de verhuur van kajaks" (55019315C) 

32 

Orateurs: Benoît Piedboeuf, président du 

groupe MR, Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 

chargé de la Coordination de la lutte contre la 

fraude 

 Sprekers: Benoît Piedboeuf, voorzitter van de 

MR-fractie, Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, 

belast met de Coördinatie van de 

fraudebestrijding 

 

    
Question de Wouter Vermeersch à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La loi relative au 

point de contact central, le secret bancaire et la 

vie privée" (55019302C) 

33 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De CAP-wet, 

het bankgeheim en onze privacy" (55019302C) 

33 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Questions jointes de 34 Samengevoegde vragen van 34 
    
- Joris Vandenbroucke à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "L'échange d'infos par les 

intermédiaires financiers dans le cadre de la 

directive DAC 6" (55019305C) 

34 - Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De informatie-

uitwisseling door financiële intermediairs in het 

kader van de DAC-6-richtlijn" (55019305C) 

34 

    
- Hugues Bayet à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Le bilan de la directive DAC 6" 

(55019340C) 

34 - Hugues Bayet aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "De balans van de DAC-6-

richtlijn" (55019340C) 

34 
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Orateurs: Joris Vandenbroucke, Vincent 

Van Peteghem, vice-premier ministre et 

ministre des Finances, chargé de la 

Coordination de la lutte contre la fraude 

 Sprekers: Joris Vandenbroucke, Vincent 

Van Peteghem, vice-eersteminister en 

minister van Financiën, belast met de 

Coördinatie van de fraudebestrijding 

 

    
Question de Malik Ben Achour à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "L’aide financière 

à apporter à la Tunisie" (55019331C) 

35 Vraag van Malik Ben Achour aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De toekenning 

van financiële hulp aan Tunesië" (55019331C) 

35 

Orateurs: Malik Ben Achour, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Malik Ben Achour, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Questions jointes de 36 Samengevoegde vragen van 36 
    
- Hugues Bayet à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Le protocole d’accord social 

proposé au personnel de l’AGDA" (55019332C) 

36 - Hugues Bayet aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "Het aan het personeel van de 

AADA voorgelegde sociaal protocolakkoord" 

(55019332C) 

36 

    
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Le conflit social persistant aux 

douanes" (55019462C) 

36 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Het aanhoudende sociale 

conflict bij de douane" (55019462C) 

36 

Orateurs: Hugues Bayet, Marco Van Hees, 

Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre 

et ministre des Finances, chargé de la 

Coordination de la lutte contre la fraude 

 Sprekers: Hugues Bayet, Marco Van Hees, 

Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 

en minister van Financiën, belast met de 

Coördinatie van de fraudebestrijding 

 

    
Question de Hugues Bayet à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le bilan de la 

directive DAC 6" (55019340C) 

38 Vraag van Hugues Bayet aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De balans van 

de DAC-6-richtlijn" (55019340C) 

38 

Orateurs: Hugues Bayet, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Hugues Bayet, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Questions jointes de 38 Samengevoegde vragen van 38 
    
- Daniel Senesael à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "L’impact climatique de la création 

d’une monnaie numérique européenne" 

(55019341C) 

38 - Daniel Senesael aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De impact van de 

invoering van een Europese digitale munt op het 

klimaat" (55019341C) 

38 

    
- Daniel Senesael à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les responsabilités du secteur 

financier à l'égard du climat" (55019469C) 

38 - Daniel Senesael aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De verantwoordelijkheid 

van de financiële sector ten aanzien van de 

klimaatproblematiek" (55019469C) 

38 

Orateurs: Daniel Senesael, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Daniel Senesael, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Daniel Senesael à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les 

responsabilités du secteur financier à l'égard du 

climat" (55019469C) 

39 Vraag van Daniel Senesael aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

verantwoordelijkheid van de financiële sector ten 

aanzien van de klimaatproblematiek" 

(55019469C) 

39 

Orateurs: Daniel Senesael, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Daniel Senesael, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 
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Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le sort de la taxe 

GAFAM après l'accord du G7" (55019386C) 

40 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De GAFAM-

belasting na het akkoord van de G7" (55019386C) 

40 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le plan 

antifraude sur les droits d'auteur et les pratiques 

du Service des Décisions Anticipées" 

(55019387C) 

41 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het 

antifraudeplan inzake auteursrechten en de 

praktijken van de Dienst Voorafgaande 

Beslissingen" (55019387C) 

41 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les banques 

impliquées dans l'occupation des territoires 

palestiniens" (55019388C) 

42 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

betrokkenheid van banken bij de bezetting van de 

Palestijnse gebieden" (55019388C) 

42 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Questions jointes de 43 Samengevoegde vragen van 43 
    
- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les millions de données acquises 

par le fisc allemand sur Dubaï" (55019389C) 

43 - Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De door de Duitse fiscus 

bemachtigde miljoenen belastinggegevens uit 

Dubai" (55019389C) 

43 

    
- Cécile Cornet à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "L'achat par l'Allemagne des 

données fiscales de personnes détenant des 

actifs à Dubaï" (55019523C) 

43 - Cécile Cornet aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "De door Duitsland gekochte 

belastinggegevens van personen die activa in 

Dubai bezitten" (55019523C) 

43 

Orateurs: Marco Van Hees, Cécile Cornet, 

Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre 

et ministre des Finances, chargé de la 

Coordination de la lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marco Van Hees, Cécile Cornet, 

Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 

en minister van Financiën, belast met de 

Coördinatie van de fraudebestrijding 

 

    
Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La question des 

conflits d'intérêts au sein du cabinet du ministre 

des Finances" (55019390C) 

45 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

belangenconflicten op het kabinet van de minister 

van Financiën" (55019390C) 

45 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Questions jointes de 47 Samengevoegde vragen van 47 
    
- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "La "grande réforme fiscale" 

non reprise dans le calendrier des réformes" 

(55019450C) 

47 - Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Het niet opnemen van de 

'grote fiscale hervorming' in de 

hervormingskalender" (55019450C) 

47 

    
- Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "La réforme fiscale et la 

fiscalité des ménages" (55019498C) 

47 - Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De fiscale hervorming en 

de gezinsfiscaliteit" (55019498C) 

47 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

viii 

Orateurs: Wouter Vermeersch, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Wouter Vermeersch, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Sophie Rohonyi à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La taxation des 

rentes versées par l’Allemagne aux personnes 

enrôlées de force" (55019457C) 

48 Vraag van Sophie Rohonyi aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De belasting op 

de Duitse rente voor personen die onder dwang 

werden ingelijfd" (55019457C) 

48 

Orateurs: Sophie Rohonyi, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Sophie Rohonyi, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Marco Van Hees à 

Vincent Van Peteghem (VPM Finances) sur "La 

suppression de certaines optimisations fiscales 

dans Tax-on-web" (55019461C) 

49 Vraag van Marco Van Hees aan 

Vincent Van Peteghem (VEM Financiën) over 

"Het verwijderen van een aantal 

fiscaleoptimalisatiemodules op Tax-on-web" 

(55019461C) 

49 

Orateurs: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marco Van Hees, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les pièces 

justificatives pour le registre UBO" (55019479C) 

50 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

bewijsstukken voor het UBO-register" 

(55019479C) 

50 

Orateurs: Steven Matheï, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Steven Matheï, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La réforme fiscale 

et la fiscalité des ménages" (55019498C) 

51 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De fiscale 

hervorming en gezinsfiscaliteit" (55019498C) 

51 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Dieter Vanbesien, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le travail 

associatif" (55019501C) 

52 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het 

verenigingswerk" (55019501C) 

52 

Orateurs: Vincent Van Peteghem, vice-

premier ministre et ministre des Finances, 

chargé de la Coordination de la lutte contre la 

fraude 

 Sprekers: Vincent Van Peteghem, vice-

eersteminister en minister van Financiën, 

belast met de Coördinatie van de 

fraudebestrijding 

 

    
Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La coopération 

dans la lutte contre le blanchiment de capitaux" 

(55019502C) 

52 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

samenwerking in de strijd tegen witwassen" 

(55019502C) 

52 

Orateurs: Steven Matheï, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 

des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

 Sprekers: Steven Matheï, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

 

    
Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le plan fédéral 

Gender mainstreaming" (55019515C) 

53 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het Federaal 

Plan Gender mainstreaming" (55019515C) 

53 

Orateurs: Dieter Vanbesien, Vincent Van 

Peteghem, vice-premier ministre et ministre 
 Sprekers: Dieter Vanbesien, Vincent Van 

Peteghem, vice-eersteminister en minister 
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des Finances, chargé de la Coordination de la 

lutte contre la fraude 

van Financiën, belast met de Coördinatie van 

de fraudebestrijding 

    
Question de Marie-Christine Marghem à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances) sur "Le marché 

public de services lancé par l'ONSS et par le SPF 

Finances" (55019513C) 

54 Vraag van Marie-Christine Marghem aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën) over "De door de 

RSZ en de FOD Financiën uitgeschreven 

overheidsopdracht voor diensten" (55019513C) 

54 

Orateurs: Marie-Christine Marghem, Vincent 

Van Peteghem, vice-premier ministre et 

ministre des Finances, chargé de la 

Coordination de la lutte contre la fraude 

 Sprekers: Marie-Christine Marghem, Vincent 

Van Peteghem, vice-eersteminister en 

minister van Financiën, belast met de 

Coördinatie van de fraudebestrijding 
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COMMISSION DES FINANCES ET 
DU BUDGET 

COMMISSIE VOOR FINANCIËN EN 
BEGROTING 

 

du 

 

MERCREDI 30 JUIN 2021 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 30 JUNI 2021 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La réunion publique de commission est ouverte à 

14 h 04 par Mme Marie-Christine Marghem, 

présidente. 

 

Le texte en italique est le résumé de la question 

préalablement déposée. 

 

De openbare commissievergadering wordt geopend 

om 14.04 uur en voorgezeten door mevrouw Marie-

Christine Marghem. 

 

De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 

die de vraagsteller vooraf heeft ingediend.  

 

01 Taxation minimum des multinationales: débat 

d'actualité et questions jointes de 

- Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "La taxe minimale" (55018494C) 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "Une "décision historique" 

concernant l'impôt minimum sur les 

multinationales" (55018791C) 

- Malik Ben Achour à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "L'accord du G7 sur la 

fiscalité des multinationales" (55019330C) 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "La première place européenne de 

la Belgique dans l’évitement fiscal des 

multinationales" (55019385C) 

- Gilles Vanden Burre à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "La situation concernant la 

taxation des multinationales et la clé de 

répartition Nord-Sud" (55019505C) 

 

01 Minimumbelasting voor multinationals: 

actualiteitsdebat en toegevoegde vragen van 

- Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De minimumbelasting" 

(55018494C) 

- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Een 'historische 

beslissing' betreffende de minimumbelasting 

voor multinationals" (55018791C) 

- Malik Ben Achour aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Het G7-akkoord 

aangaande de belastingheffing op de 

multinationals" (55019330C) 

- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De eerste plaats van 

België op de EU-ranking wat betreft 

belastingontwijking door multinationals" 

(55019385C) 

- Gilles Vanden Burre aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De stavaza inzake de 

belastingheffing voor multinationals en de 

verdeelsleutel tussen Noord en Zuid" 

(55019505C) 

 

01.01  Benoît Piedboeuf (MR): Selon la presse, la 

proposition de Joe Biden de taxer les entreprises 

multinationales à un taux minimal devrait rapporter 

7 milliards d'euros à la Belgique. Ce chiffre, basé 

sur des données de 2016, parait déraisonnablement 

élevé.  

 

Existe-t-il une étude sérieuse du SPF Finances sur 

ce que rapporteraient les initiatives Pilar 1 et 2 

01.01  Benoît Piedboeuf (MR): Volgens 

persberichten zou het voorstel van Joe Biden om 

een minimumbelasting voor multinationals in te 

voeren België 7 miljard euro kunnen opleveren. Dat 

cijfer is gebaseerd op gegevens van 2016, maar lijkt 

onredelijk hoog.  

 

Bestaat er een ernstige studie van de 

FOD Financiën over de mogelijke baten van het 
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discutées à l’OCDE? Pouvez-vous en produire les 

résultats? Il sera intéressant de connaître la 

méthodologie appliquée. 

 

Pillar One- en het Pillar Two-initiatief, die bij de 

OESO besproken werden? Kunt u de resultaten 

daarvan voorleggen? Welke methode wordt er 

toegepast? 

 

01.02  Wouter Vermeersch (VB): Le G7 est 

parvenu à un accord pour un impôt minimal mondial 

des multinationales et selon le ministre, il s'agit 

d'une décision historique. Mais est-ce vraiment le 

cas? 

 

Quel impact aura la décision sur la Belgique? Nous 

aussi, nous attirons des multinationales vers notre 

pays grâce à des régimes fiscaux avantageux. 

Quelles sont les conséquences pour la compétitivité 

de secteurs économiques cruciaux tels que 

l'industrie pharmaceutique? Quelle est l'incidence 

de l'impôt minimal sur la taxation des services 

numériques? Il ressort du tableau budgétaire joint à 

l'accord de gouvernement que le gouvernement 

compte non seulement sur une rentrée de 

300 millions d'euros grâce à une taxe de l'OCDE 

mais aussi sur des recettes de 100 millions d'euros 

grâce à la taxe sur les services numériques. Les 

États-Unis exigent cependant que les projets de 

taxe sur les services numériques soient rejetés. 

Quel impact cela aura-t-il sur le budget? 

 

01.02  Wouter Vermeersch (VB): De G7 heeft een 

akkoord bereikt over een wereldwijde 

minimumbelasting voor multinationals en volgens 

de minister is dit een historische beslissing. Is dat 

wel zo?  

 

Wat is de impact voor België? Ook wij lokken 

immers multinationals naar ons land met fiscale 

gunstregimes. Wat zijn de gevolgen voor het 

concurrentievermogen van cruciale economische 

sectoren zoals de farma-industrie? Wat is de impact 

van de minimumbelasting op de digitaks? Uit de 

begrotingstabel bij het regeerakkoord blijkt dat de 

regering niet alleen rekent op 300 miljoen euro 

inkomsten uit een OESO-taks, maar ook op 

100 miljoen euro uit een digitaks. De Verenigde 

Staten eisen echter dat de plannen voor een 

digitaks van tafel worden geveegd. Wat zal de 

impact zijn op de begroting?  

 

01.03  Malik Ben Achour (PS): Le 5 juin, le G7 

s'est accordé sur une taxation minimale des 

multinationales d'au moins 15 %. C'est un pas 

important en vue de la prochaine réunion des 

ministres des Finances du G20 les 9 et 10 juillet. Il 

faudra convaincre la Chine et l'Inde, plus réticentes. 

La proposition initiale des États-Unis, soutenue par 

Joe Biden, suggérait un taux de 21 %. Un taux de 

15 % est à peine plus élevé que celui de l'Irlande. 

Pour certains, dont Gabriel Zucman, Thomas 

Piketty et Joseph Stiglitz, cet accord manque 

d'ambition et satisfait les pays qui souhaitent 

protéger leurs propres multinationales.  

 

 

 

 

 

Avez-vous évoqué ces avancées avec vos 

homologues français, allemands et italiens? Sinon, 

est-ce prévu? Comment la Belgique se positionne-t-

elle à la veille de la rencontre du G20? Plaiderez-

vous pour que l'UE revoie à la hausse ses 

ambitions?  

 

01.03  Malik Ben Achour (PS): Op 5 juni is de G7 

het eens geworden over een minimale 

belastingheffing voor multinationals van 15 %. Dat 

is een belangrijke stap met het oog gericht op de 

volgende bijeenkomst van de ministers van 

Financiën van de G20 op 9 en 10 juli. China en 

India, die zich terughoudender opstellen, zullen 

overtuigd moeten worden. In het oorspronkelijke 

voorstel van de VS, dat door Joe Biden gesteund 

werd, werd een tarief van 21 % naar voren 

geschoven. Een tarief van 15 % ligt nauwelijks 

hoger dan het belastingtarief dat Ierland hanteert. 

Voor sommigen, onder wie Gabriel Zucman, 

Thomas Piketty en Joseph Stiglitz, getuigt dat 

akkoord van een gebrek aan ambitie en komt het 

tegemoet aan de landen die hun eigen 

multinationals willen beschermen.  

 

Hebt u deze vooruitgang met uw Franse, Duitse en 

Italiaanse ambtgenoot besproken? Zo niet, zult u 

dat alsnog doen? Welk standpunt neemt België in 

de aanloop naar de G20-bijeenkomst in? Zult u 

ervoor pleiten dat de EU haar ambitieniveau naar 

boven bijstelt? 

 

01.04  Marco Van Hees (PVDA-PTB): D’après 

l’Observatoire européen de la fiscalité, avec un taux 

mondial de 15 % d’impôt pour les multinationales, la 

Belgique gagnerait 10,5 milliards d’euros chaque 

année et serait la grande bénéficiaire parmi tous les 

01.04  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Volgens het 

European Tax Observatory zou een wereldwijde 

belastingheffing van 15 % voor de multinationals 

België jaarlijks 10,5 miljard euro opbrengen en zou 

ons land de grootste begunstigde van alle EU-
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pays de l’Union, y compris ceux qui affichent un PIB 

bien plus important. Si notre pays est un tel aimant 

pour les bénéfices planqués des multinationales, 

c’est qu’il doit y avoir des failles dans sa législation 

fiscale. Cette estimation est très loin de celle de Luc 

Batselier, du SPF Finances, qui situait le rendement 

entre 75 et 102 millions d’euros.  

 

landen zijn, met inbegrip van de landen met een 

veel hoger bbp. Als ons land voor de multinationals 

zo aantrekkelijk is om er hun winsten in onder te 

brengen, moeten er mazen in de 

belastingwetgeving zitten. Die raming is ver 

verwijderd van die van Luc Batselier van de 

FOD Financiën, die de opbrengst op 75 à 

102 miljoen euro raamde. 

 

Même la FEB s’inquiétait de cette différence et 

demandait de la transparence de la part du 

ministre. 

 

Quels éléments expliquent-ils cette première place 

européenne? Envisagez-vous une analyse pour 

dénicher les failles de notre loi fiscale? Quels 

calculs ont-ils conduit à l’estimation de M. Batselier? 

Commanderez-vous une étude sur les effets d’un 

taux minimal mondial pour les multinationales dont 

le siège est en Belgique?  

 

Zelfs het VBO maakte zich zorgen over dat verschil 

en riep de minister op tot transparantie. 

 

 

Hoe valt het te verklaren dat we op dit gebied 

koploper zijn in Europa? Zult u een analyse 

uitvoeren om de achterpoortjes in onze fiscale wet 

op te sporen? Op welke berekeningen steunt de 

raming van de heer Batselier? Zult u een studie 

bestellen over de gevolgen van een wereldwijd 

minimumtarief voor multinationals waarvan de zetel 

in België gevestigd is?  

 

01.05  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Je vais vous communiquer ici les 

dernières informations.  

 

01.05 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Ik zal u de laatste informatie 

meedelen. 

 

(En français) Le G7 a réitéré son soutien au projet 

d'un impôt minimum mondial, en cours d'élaboration 

à l'OCDE, d'un taux d'au moins 15 %. Il est donc 

peu probable que le taux définitif soit inférieur.  

 

 

Le taux et les autres caractéristiques n'ont pas 

encore été définitivement fixés, c'est pourquoi il est 

difficile d'en estimer l'impact sur l'économie belge. 

 

 

Par ailleurs, les taux d'imposition applicables en 

Belgique ne déterminent pas seuls la charge fiscale.  

 

La clé de répartition à laquelle vous faites référence 

ne fait plus partie des mesures discutées. La règle 

de l'assujettissement à l'impôt fait partie du paquet 

des mesures possibles du pilier 2 répondant aux 

besoins des pays en développement.  

 

(Frans) De G7 heeft zijn steun herhaald voor een 

wereldwijd minimumtarief van minstens 15 %, waar 

de OESO momenteel aan werkt. Het is dan ook 

weinig waarschijnlijk dat het uiteindelijke tarief lager 

uitvalt. 

 

Het tarief en de andere modaliteiten werden nog 

niet definitief vastgelegd. Het is dan ook moeilijk om 

de economische gevolgen voor de Belgische 

economie in te schatten.  

 

De Belgische belastingtarieven zijn niet de enige 

bepalende factor voor de belastingdruk.  

 

De verdeelsleutel waarnaar u verwijst, behoort niet 

langer tot de maatregelen die op tafel liggen. De 

regel inzake de onderwerping aan de belasting 

maakt deel uit van het pakket aan mogelijke 

maatregelen van de tweede pijler, die 

tegemoetkomen aan de noden van de 

ontwikkelingslanden.  

 

(En néerlandais) Nous soutenons l'initiative, mais 

nous ne perdrons pas pour autant de vue la 

compétitivité de notre économie. La mise en forme 

concrète ne pourra avoir lieu qu'après les travaux 

techniques à l'OCDE. Des discussions à ce sujet 

ont eu lieu aussi au Conseil Ecofin. 

 

Tous les membres du G7 plaident pour une 

annulation des mesures unilatérales de taxation des 

services numériques parallèle à l'entrée en vigueur 

(Nederlands) Wij steunen het initiatief, maar we 

zullen ook het concurrentievermogen van onze 

economie niet uit het oog verliezen. Pas na de 

technische werkzaamheden bij de OESO zal de 

concrete vormgeving kunnen gebeuren. Er is ook 

over gesproken in de Ecofin-Raad. 

 

Alle leden van de G7 pleiten ervoor om unilaterale 

belastingmaatregelen voor digitale diensten parallel 

met de inwerkingtreding van de projecten Pillar One 
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des projets Piliers Un et Deux, mais il faudra encore 

définir plus précisément ces plans. 

 

en Pillar Two in te trekken, maar een en ander moet 

nog nader omschreven worden.  

 

(En français) Bien que ce travail ne soit pas achevé, 

la Commission s'est engagée à présenter sa 

proposition de taxe numérique d'ici la mi-juillet. Les 

chiffres que vous mentionnez, Monsieur Van Hees, 

tiennent compte des revenus enregistrés dans notre 

pays et de ceux engrangés à l'étranger (où le 

niveau d'imposition ne dépend pas de notre 

législation fiscale). Ces chiffres, basés sur une 

application distribuée par l'OCDE, ne sont plus 

fiables.  

 

(Frans) Ook al is dat werk nog niet voltooid, de 

Europese Commissie heeft zich ertoe verbonden 

haar voorstel van digitaks tegen midden juli voor te 

leggen. Mijnheer Van Hees, in de door u vermelde 

cijfers wordt er rekening gehouden met de 

inkomsten die in ons land geregistreerd worden, 

maar ook met de inkomsten die in het buitenland 

gegenereerd worden (waar het niveau van 

belastingheffing niet van onze belastingwetgeving 

afhangt). Die cijfers, die gebaseerd zijn op een door 

de OESO verdeelde applicatie, zijn niet meer 

betrouwbaar.  

 

(En néerlandais) Pour l'instant, le service d'études 

du SPF Finances n'est pas encore en mesure de 

calculer l'impact budgétaire parce que les 

paramètres n'ont pas encore été précisément 

déterminés.  

 

(Nederlands) De studiedienst van de 

FOD Financiën kan de budgettaire impact 

momenteel nog niet berekenen, omdat de precieze 

parameters nog niet zijn gedefinieerd. 

 

01.06  Benoît Piedboeuf (MR): Cette taxe est 

nécessaire pour que chacun contribue au bien-être 

mais nous ne pouvons préjuger de son apport au 

budget. Ceux qui nous reprochent des chiffres 

budgétaires fantaisistes feraient bien de s'en 

inspirer aussi. 

 

01.06  Benoît Piedboeuf (MR): Die 

belastingheffing is noodzakelijk om ervoor te zorgen 

iedereen tot de welvaart bijdraagt, maar we mogen 

geen voorafname doen op het bedrag dat daardoor 

naar de begroting zal vloeien. Wie ons verwijt dat 

onze begrotingscijfers uit de lucht gegrepen zouden 

zijn, zou er goed aan doen ook dat voorbeeld te 

volgen.  

 

01.07  Wouter Vermeersch (VB): Il reste à voir s'il 

s'agit ou non d'une décision historique. Mon groupe 

politique estime qu'il est particulièrement irréaliste 

de s'attendre à ce que des centaines de millions 

d'euros d'impôts viennent renflouer les caisses de 

l'État. 

 

01.07  Wouter Vermeersch (VB): Het zal nog 

moeten blijken of hier al dan niet een historische 

beslissing werd genomen. Mijn fractie vindt het 

alvast bijzonder onrealistisch om te verwachten dat 

honderden miljoenen euro's aan belastinggeld naar 

de staatskas zullen vloeien. 

 

01.08  Malik Ben Achour (PS): Un système fiscal 

commun sur les multinationales bouleversera les 

paradigmes de notre économie. Mais il faut être 

plus ambitieux et la Belgique peut contribuer à 

rejoindre la proposition américaine. 

 

 

C'est un enjeu de moralité, d'efficience économique 

et de financement des services publics à fournir à la 

population. 

 

01.08  Malik Ben Achour (PS): Een 

gemeenschappelijk belastingsysteem voor 

multinationals zal de paradigma's van onze 

economie overhoophalen. We moeten echter 

ambitieuzer zijn. Ons land kan ervoor pleiten om 

aan te sluiten bij het Amerikaanse voorstel.  

 

Het is een kwestie van moraliteit, economische 

efficiency en financiering van de dienstverlening die 

de overheid de bevolking moet bieden.  

 

01.09  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ce taux 

minimum mondial est une très bonne chose. 

 

01.09  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Dat 

wereldwijde minimumtarief is een zeer goede zaak. 

 

Mais selon Piketty, le taux de 15 % est un permis 

de frauder pour les plus puissants car il y a un 

différentiel de 10 % avec le taux d'imposition moyen 

de 25 % et cela maintient en place les paradis 

fiscaux. 

 

Volgens Piketty vormt het tarief van 15 % voor de 

machtigste spelers een vrijbrief voor fraude, 

aangezien er een verschil van 10 % met het 

gemiddelde belastingtarief van 25 % bestaat. 

Daardoor blijven de belastingparadijzen bestaan.  
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En outre, si une multinationale utilise des paradis 

fiscaux autres que la Belgique, elle peut ensuite 

utiliser la Belgique pour potentialiser cet évitement 

fiscal dans d'autres paradis fiscaux à travers les 

revenus définitivement taxés, les plus-values 

exonérées, etc. Il faudrait revoir ce genre de 

mesures fiscales qui expliquent que notre pays est 

en tête. 

 

Bovendien kan een multinational, als dat bedrijf van 

andere belastingparadijzen dan België 

gebruikmaakt, via België die belastingontwijking in 

andere belastingparadijzen versterken door middel 

van de definitief belaste inkomsten, de vrijgestelde 

kapitaalwinsten, enz. Men moet dat soort van 

belastingmaatregelen, die verklaren waarom ons 

land in dit verband koploper is, herzien.  

 

01.10  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Pour 

garantir la position concurrentielle de notre pays, 

nous devons précisément instaurer cet impôt 

minimum mondial pour les multinationales, de 

préférence à un taux qui se rapproche de notre 

propre impôt des sociétés. Si nous y parvenons, 

nous n'aurons plus besoin de mesures fiscales 

avantageuses pour attirer certaines entreprises 

dans notre pays. Nous pourrons alors être 

compétitifs en mettant en avant nos points forts, tels 

que les talents dont bénéficie notre marché du 

travail ou notre productivité. Mon groupe soutient 

pleinement le ministre afin de concrétiser ce projet. 

 

01.10  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Om de 

concurrentiepositie van ons land veilig te stellen 

moeten we net die internationale minimumbelasting 

voor multinationals realiseren, liefst met een tarief 

dat ons eigen tarief voor de vennootschapsbelasting 

benadert. Als we daarin slagen, zullen we geen 

fiscale gunstmaatregelen meer nodig hebben om 

bepaalde bedrijven naar ons land te lokken. Dan 

kunnen we concurreren met onze sterke punten, 

zoals het talent op onze arbeidsmarkt of onze 

productiviteit. Mijn fractie steunt de minister voluit 

om dit waar te maken. 

 

01.11  Christian Leysen (Open Vld): Selon le 

professeur d'université spécialisé en droit fiscal 

M. De Broe, cette mesure aura surtout un impact 

sur les véritables paradis fiscaux. Des taux 

d'imposition élevés ne constituent pas un bon 

moyen de créer de la prospérité économique. Nous 

devons augmenter la base imposable mais 

diminuer les taux d'imposition. Cela doit aussi 

constituer le fil rouge des réformes que le ministre 

souhaite mener à bien au cours de la présente 

législature. 

 

01.11  Christian Leysen (Open Vld): Volgens de 

hoogleraar fiscaal recht De Broe zal deze maatregel 

vooral gevolgen hebben voor de echte 

belastingparadijzen. Hoge belastingtarieven zijn niet 

de juiste methode om economische welvaart te 

creëren. We moeten de belastbare basis verhogen, 

maar de tarieven verlagen. Dat moet ook de 

leidraad zijn bij de hervormingen die de minister 

tijdens deze legislatuur wil doorvoeren. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

02 Question de Theo Francken à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "L'étude de la 

Banque nationale de Belgique sur les coûts 

économiques de la migration" (55017373C) 

 

02 Vraag van Theo Francken aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De studie van 

de Nationale Bank van België over de 

economische kosten van migratie" (55017373C) 

 

02.01  Theo Francken (N-VA): Une étude très 

intéressante relative au coût économique de la 

migration avait été commandée sous la précédente 

législature à la Banque nationale et les résultats en 

ont été communiqués en novembre 2020. Nous y 

avons, en outre, consacré trois journées d'étude et 

il me paraît que, toutes tendances politiques 

confondues, chacun était satisfait de la qualité du 

débat organisé sur le thème délicat de la migration. 

En raison de lacunes flagrantes dans cette étude, il 

nous semble qu'une étude de suivi s'impose. 

L'étude, par exemple, n'a pas utilisé l'outil de la 

facture générationnelle et il a fallu corriger la 

conclusion selon laquelle la deuxième génération 

de migrants est plus productive que la génération 

des autochtones, laquelle est plus âgée. De même, 

02.01  Theo Francken (N-VA): In de vorige 

regeerperiode werd een heel interessante studie 

besteld bij de Nationale Bank over de economische 

kosten van migratie en die is opgeleverd in 

november 2020. We hebben daar ook drie 

studiedagen aan gewijd en over alle politieke 

strekkingen heen was men volgens mij tevreden 

over het niveau van het debat over het toch wel 

gevoelige thema van migratie. Een vervolgstudie is 

volgens ons nodig omdat er een aantal echte hiaten 

zitten in de studie. Zo werkt men niet met een 

generatierekening en moest men de conclusie 

bijsturen dat de tweede generatie allochtonen meer 

opbrengt dan de autochtone generatie, die nu 

eenmaal ouder is. Ook de kostprijs van illegale 

migratie is niet berekend en de herkomstregio's 
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le coût de la migration illégale n'a pas été calculé et 

le thème des régions d'origine de la migration n'a 

pas été suffisamment approfondi. Ce débat doit, 

certes, être mené de façon adulte, mais aussi de 

manière informée et sur la base de données. Le 

ministre demandera-t-il à la Banque nationale de 

réaliser une étude complémentaire sur la 

démographie et la migration?  

 

werden niet afdoende belicht. We moeten dit debat 

op een volwassen manier voeren, maar ook met 

kennis en inhoud. Zal de minister de Nationale Bank 

daarom vragen om bijkomend onderzoek te 

verrichten naar demografie en migratie? 

 

02.02 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): L'un de mes prédécesseurs a 

commandé cette étude. La Banque nationale s'est 

fait assister pour celle-ci d'un comité scientifique. 

L'étude comporte quelques conclusions et 

recommandations intéressantes qui nous 

permettent de nous mettre au travail. De nombreux 

points qui figurent dans l'étude ne ressortissent pas 

à mes compétences ni même à celles des autorités 

fédérales. C'est la raison pour laquelle je soutiens 

l'initiative du secrétaire d'État à l'Asile et la Migration 

de mettre sur pied une conférence interministérielle 

Migration et Intégration. Je n'ai pas l'intention de 

commander une nouvelle étude dans l'immédiat. 

 

02.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Een van mijn voorgangers heeft de 

opdracht gegeven voor deze studie. De Nationale 

Bank liet zich daarvoor bijstaan door een 

wetenschappelijk comité. De studie bevat enkele 

interessante conclusies en aanbevelingen waarmee 

we nu aan de slag moeten gaan. Heel wat punten 

erin vallen niet onder mijn bevoegdheden en 

ressorteren zelfs niet onder de federale overheid. 

Daarom steun ik het initiatief van de 

staatssecretaris voor Asiel en Migratie voor een 

interministeriële conferentie Migratie en Integratie. 

Momenteel ben ik niet van plan om op korte termijn 

een nieuwe studie te bestellen.  

 

02.03  Theo Francken (N-VA): J'ai pris acte de la 

mise sur pied de la conférence interministérielle sur 

l'asile et la migration. Cela ne me pose aucun 

problème, mais elle a commencé sur une mauvaise 

note, car aucune concertation n'a eu lieu avec les 

entités fédérées au sujet du premier grand projet de 

loi sur l'asile et la migration, à savoir la transposition 

de la directive sur les étudiants. Les cabinets ont 

tout de même été convoqués en toute hâte deux 

heures avant le vote final. Je note, en outre, 

qu'aucune nouvelle étude ne sera commandée. Je 

trouve cela très dommage, car de nombreuses 

questions restent en suspens en matière de 

démographie, d'évolution de la population et de 

migration. C'est donc vraiment une occasion 

manquée. Je pense que nous avons besoin de 

beaucoup plus d'études pour objectiver et 

dépolariser le débat sur la migration. J'espère que 

le ministre reverra sa position. 

 

02.03  Theo Francken (N-VA): Ik heb akte 

genomen van de oprichting van de interministeriële 

conferentie voor Asiel en Migratie. Daar heb ik ook 

geen probleem mee, maar die is wel gestart met 

een valse noot, aangezien over het eerste grote 

wetsontwerp met betrekking tot asiel en migratie – 

de omzetting van de studentenrichtlijn – op geen 

enkele manier met de deelstaten werd overlegd. 

Men heeft twee uur voor de eindstemming de 

kabinetten inderhaast toch even bij elkaar gezet. 

Voorts neem ik akte van het feit dat er geen nieuwe 

studie zal worden besteld. Ik vind dat heel spijtig, 

want er liggen erg veel onderzoeksvragen open op 

het vlak van demografie, bevolkingsevolutie en 

migratie, dus is dat echt een gemiste kans. Ik denk 

dat we veel meer studiewerk nodig hebben om het 

migratiedebat te objectiveren en te depolariseren. Ik 

hoop dat de minister dat wil herbekijken.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Question de Anneleen Van Bossuyt à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances) sur "La 

reconnaissance de la Flandre orientale comme 

zone en difficulté" (55017493C) 

 

03 Vraag van Anneleen Van Bossuyt aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën) over "De 

erkenning van Oost-Vlaanderen als ontwrichte 

zone" (55017493C) 

 

03.01  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Le Brexit a 

un grand impact sur la Flandre, en particulier sur la 

Flandre orientale. 

 

03.01  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): De Brexit 

heeft een grote impact op Vlaanderen, in het 

bijzonder op Oost-Vlaanderen.  

 

Un arrêté royal de 2014 offre la possibilité de 

reconnaître une zone affectée par un licenciement 

collectif de grande échelle comme une zone 

Een KB van 2014 biedt de mogelijkheid om een 

zone waar een groot collectief ontslag heeft 

plaatsgevonden te erkennen als een ontwrichte 
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franche. Dans de telles zones, les entreprises 

peuvent compter sur certaines mesures d'aide. 

 

Que pense le ministre de l'idée de reconnaître la 

Flandre orientale comme zone franche? Le ministre 

a-t-il déjà eu des contacts à ce sujet avec le 

ministre du Travail? 

 

zone. In dergelijke zones kunnen bedrijven rekenen 

op een aantal steunmaatregelen. 

 

Hoe staat de minister tegenover het idee om Oost-

Vlaanderen te erkennen als ontwrichte zone? Heeft 

de minister daarover al contact gehad met zijn 

collega van Werk? 

 

03.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): La loi du 15 mai 2014 permet de créer 

de telles zones d'aide. Un accord de coopération a 

été conclu avec les Régions flamande et wallonne 

au sujet de la délimitation d'une nouvelle zone 

d'aide. Mon rôle est limité. Je dois seulement 

vérifier que toutes les conditions de la loi du 15 mai 

2014 sont remplies. La Région flamande ne m'a 

pas encore contacté, mais si elle le fait, mon 

administration évaluera la demande et, si elle est 

conforme, elle entreprendra toutes les démarches 

pour mettre la zone d'aide. 

 

03.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De wet van 15 mei 2014 maakt het 

mogelijk dergelijke steunzones te creëren. Er werd 

een samenwerkingsakkoord gesloten met het 

Vlaams en het Waals Gewest over de afbakening 

van een nieuwe steunzone. Mijn rol is beperkt. Ik 

moet alleen nagaan of aan de voorwaarden van de 

wet van 15 mei 2014 is voldaan. Het Vlaams 

Gewest heeft mij nog niet gecontacteerd, maar als 

het dat wel doet, zal mijn administratie de vraag 

beoordelen en als ze conform is, dan zal ze alle 

stappen zetten om de steunzone te realiseren.  

 

L'incident est clos. 

 

La présidente: La question n° 55017629C de 

M. Francken est retirée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitster: Vraag nr. 55017629C van de 

heer Francken wordt ingetrokken. 

 

04 Question de Theo Francken à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "L'aéroport de 

Zaventem" (55018262C) 

 

04 Vraag van Theo Francken aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De luchthaven 

van Zaventem" (55018262C) 

 

04.01  Theo Francken (N-VA): Pas une seule 

femme ne siège au conseil d'administration de 

l'aéroport de Zaventem. Trois des quatre 

représentants des pouvoirs publics sont 

francophones. Le gouvernement fédéral a refusé la 

candidature du président flamand sortant à la 

présidence du conseil d'administration alors que les 

actionnaires majoritaires privés avaient proposé ce 

candidat à l'unanimité.  

 

Comment est-il possible que lorsqu'il désigne ses 

membres au conseil d'administration, le 

gouvernement fédéral dénigre les femmes de façon 

aussi flagrante? Pourquoi a-t-il nommé une majorité 

de francophones à une activité qui se déroule 

entièrement sur le territoire flamand? Sur la base de 

quels arguments objectifs a-t-il rejeté la candidature 

du président flamand proposée à l'unanimité? Que 

fera-t-il pour qu'un président puisse être nommé? 

 

04.01  Theo Francken (N-VA): In de raad van 

bestuur van de luchthaven van Zaventem heeft 

geen enkele vrouw zitting. Drie van de vier 

vertegenwoordigers van de overheid zijn 

Franstaligen. De federale regering wraakte de 

aftredende Vlaamse voorzitter van de raad van 

bestuur, hoewel de 

privémeerderheidsaandeelhouders hem unaniem 

hadden voorgedragen.  

 

Kan het nog dat bij benoemingen door de federale 

regering zo flagrant vrouwen worden genegeerd? 

Waarom heeft de regering een overtal van 

Franstaligen benoemd in een activiteit die zich 

volledig op Vlaams grondgebied afspeelt? Op grond 

van welke objectieve argumenten heeft de federale 

regering de unanieme voordracht van de Vlaamse 

voorzitter niet aanvaard? Wat gaat de regering doen 

om alsnog een voorzitter te doen benoemen? 

 

04.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Brussels Airport Company (BAC) n'est 

pas soumise à la loi du 28 juillet 2011 relative à la 

présence de femmes au sein des conseils 

d'administration. Le gouvernement peut proposer 

trois administrateurs à l'assemblée générale. Il est 

de tradition d'assurer l'équilibre linguistique entre 

ces trois administrateurs publics et le président du 

04.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Brussels Airport Company (BAC) is 

niet onderworpen aan de wet van 28 juli 2011 in 

verband met de aanwezigheid van vrouwen in de 

raden van bestuur. De overheid kan drie 

bestuurders voordragen aan de algemene 

vergadering. Het taalevenwicht wordt 

traditiegetrouw gevonden tussen die drie 
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conseil d'administration. L'administrateur délégué 

n'entre pas dans ce calcul. 

 

 

Lors des dernières assemblées générales, un 

administrateur néerlandophone et un administrateur 

francophone ont été nommés. Brussels Airport 

Company fait appel à un bureau de consultance 

spécialisé pour attirer un président qui bénéficie de 

la confiance de tous les actionnaires. 

 

overheidsbestuurders en de voorzitter van de raad 

van bestuur. De gedelegeerd bestuurder staat 

daarbuiten. 

 

Op de voorbije algemene vergadering werden een 

Nederlandstalige en een Franstalige bestuurder 

benoemd. Brussels Airport Company doet een 

beroep op een gespecialiseerd adviesbureau om 

een voorzitter aan te trekken die het vertrouwen van 

alle aandeelhouders geniet.  

 

04.03  Theo Francken (N-VA): Le gouvernement 

devrait montrer l'exemple en ce qui concerne la 

présence de femmes. Il est regrettable par ailleurs 

qu'une personne renommée et respectée, qui 

dispose de beaucoup d'expérience dans le secteur 

aérien et de la mobilité, soit écartée. Se lancer 

aujourd'hui, via une procédure ruineuse et 

absorbante, à la recherche d'un président et laisser 

BAC, au beau milieu d'une crise sans précédent, 

sans président, témoigne de mauvaise 

gouvernance. Ce choix est dicté par des équilibres 

et des règlements de comptes politiques. 

 

04.03  Theo Francken (N-VA): De regering zou het 

goede voorbeeld moeten geven wat de 

aanwezigheid van vrouwen betreft. Voorts is het 

betreurenswaardig dat een gerenommeerde en 

gerespecteerde persoon met veel ervaring in de 

luchtvaart- en mobiliteitssector opzij wordt 

geschoven. Dat men nu via een geldverslindende 

en tijdrovende procedure op zoek gaat naar een 

voorzitter en BAC temidden van een ongeziene 

crisis zonder voorzitter achterlaat, getuigt van slecht 

bestuur. Die keuze is ingegeven door politieke 

evenwichten én afrekeningen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Question de Malik Ben Achour à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les fonds 

libanais détenus en Belgique" (55018327C) 

 

05 Vraag van Malik Ben Achour aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De Libanese 

tegoeden bij Belgische banken" (55018327C) 

 

05.01  Malik Ben Achour (PS): Le Liban traverse 

la pire crise économique et financière de son 

histoire, aggravée depuis un an par la pandémie et 

par les suites de l'explosion survenue dans le port 

de Beyrouth. Cet événement avait révélé la 

corruption endémique présente dans ce pays, 

contre laquelle certains tentent péniblement de 

lutter, comme la juge Ghada Aoun, récemment 

dessaisie pour la troisième fois de ses dossiers 

financiers. Le 27 mai, un avocat de l'ONG 

Mouttahidoun a été arrêté, suite à une plainte de 

l'ONG à l'encontre du gouverneur de la Banque du 

Liban (M. Riad Salamé). Une enquête suisse 

relative à de possibles détournements de fonds vise 

M. Salamé, dont les avoirs sont gelés; des plaintes 

ont également été déposées contre lui au 

Royaume-Uni et en France. Un consortium de 

journalistes a pointé du doigt les dizaines de 

millions de dollars investis par d'importants 

responsables libanais, dont M. Salamé, au 

Royaume-Uni, en Allemagne et en Belgique.  

 

 

 

Des sanctions ciblées nous paraissent 

indispensables.  

 

Disposez-vous d'une estimation des fonds libanais 

05.01  Malik Ben Achour (PS): Libanon maakt de 

ergste economische en financiële crisis uit zijn 

geschiedenis door, die het afgelopen jaar nog 

verergerd werd door de pandemie en de gevolgen 

van de explosie in de haven van Beiroet. Die 

gebeurtenis heeft de endemische corruptie in het 

land blootgelegd, die sommigen moeizaam trachten 

te bestrijden, zoals rechter Ghada Aoun, aan wie 

onlangs voor de derde keer haar financiële dossiers 

onttrokken werden. Op 27 mei werd een advocaat 

van de ngo Mouttahidoun gearresteerd naar 

aanleiding van een klacht van de ngo tegen de 

gouverneur van de Banque du Liban (de heer Riad 

Salamé). Er loopt een Zwitsers onderzoek naar 

mogelijke verduistering tegen de heer Salamé, 

wiens tegoeden bevroren werden. Ook in het 

Verenigd Koninkrijk en Frankrijk werden er klachten 

tegen hem ingediend. Een consortium van 

journalisten heeft gewezen op de tientallen 

miljoenen dollars die door Libanese topfiguren, 

onder wie de heer Salamé, in het Verenigd 

Koninkrijk, Duitsland en België geïnvesteerd 

werden.  

 

Volgens ons dringen er zich gerichte sancties op.  

 

 

Beschikt u over een raming van de Libanese 
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hébergés par des banques belges? Quelles sont les 

possibilités belges et européennes en matière de 

gel des sommes détenues par la classe dirigeante 

de ce pays, et de ses actifs? 

 

tegoeden die bij Belgische banken ondergebracht 

werden? Over welke mogelijkheden beschikken 

België en de EU om de bedragen en activa van de 

heersende klasse van dat land te bevriezen? 

 

05.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La crise globale au Liban crée une 

situation préoccupante discutée aux niveaux 

européen et international. 

 

Aucune base légale ne permet d'identifier les fonds 

libanais dans les banques belges. Deux règlements 

européens imposent des restrictions financières sur 

l'exportation d'armes vers le Liban et des gels de 

fonds sur les personnes soupçonnées de 

l'assassinat de Rafiq Hariri. 

 

 

 

 

 

 

C'est à la ministre des Affaires étrangères de 

discuter aux niveaux belge et européen d'une telle 

proposition. 

 

05.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

zorgwekkende situatie als gevolg van de 

omvattende crisis in Liban wordt op het Europese 

en het internationale niveau besproken. 

 

Er is geen wettelijke grondslag op basis waarvan 

Libanese fondsen en tegoeden bij de Belgische 

banken in kaart gebracht kunnen worden. Wel zijn 

er twee Europese verordeningen waarbij er 

beperkende maatregelen worden opgelegd ten 

aanzien van Libanon, op financieel vlak, betreffende 

de uitvoer van wapens naar het land en betreffende 

het bevriezen van tegoeden, en tegen bepaalde 

personen die ervan worden verdacht betrokken te 

zijn bij de moord op de voormalige Libanese 

premier Rafiq Hariri. 

 

Een dergelijk voorstel moet door de minister van 

Buitenlandse Zaken op het Belgische en Europese 

niveau besproken worden. 

 

05.03  Malik Ben Achour (PS): Je l'ai déjà 

interrogée. Un effort coordonné du gouvernement 

contre la corruption qui menace le Liban 

d'effondrement et sans doute d'une guerre civile est 

nécessaire. Nous avons une responsabilité. Le 

gouverneur de la Banque du Liban est propriétaire 

de biens à Bruxelles. Nous devrions pouvoir 

intervenir via notre législation contre le blanchiment 

d'argent et la corruption. 

 

 

 

Si la Suisse est capable de bouger et la France 

aussi, pourquoi la Belgique ne le ferait-elle pas? Je 

demande de l'attention à cette question. 

 

05.03  Malik Ben Achour (PS): Ik heb haar 

hierover al vragen gesteld. De regering moet een 

gecoördineerde inspanning leveren tegen de 

corruptie, die Libanon op de rand van de 

ineenstorting en wellicht ook van een burgeroorlog 

brengt. Wij dragen in dezen een 

verantwoordelijkheid. De gouverneur van de 

Banque du Liban, de Libanese centrale bank, bezit 

panden in Brussel. We zouden door middel van 

onze wetgeving moeten kunnen optreden tegen 

witwasserij en corruptie. 

 

Zwitserland onderneemt actie, en in Frankrijk kan 

het blijkbaar ook. Waarom zou België dan niet 

ingrijpen? Ik vraag dat men de nodige aandacht 

besteedt aan deze kwestie. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

06 Question de Joy Donné à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les différends au 

sujet des pensions néerlandaises constituées 

avant 2004" (55018335C) 

 

06 Vraag van Joy Donné aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Geschillen over 

de vóór 2004 opgebouwde Nederlandse 

pensioenen" (55018335C) 

 

06.01  Joy Donné (N-VA): De nombreux litiges 

concernent les pensions complémentaires 

néerlandaises. L'administration avance que toutes 

les pension payées après le 1er janvier 2004 sont 

imposables, même si les cotisations patronales ont 

été versées avant cette date. Pourtant, la Cour de 

cassation a déjà déclaré en 2000 que ces pensions 

étaient exonérées.  

06.01  Joy Donné (N-VA): Er zijn heel wat 

geschillen over Nederlandse aanvullende 

pensioenen. De administratie stelt dat alle 

pensioenuitkeringen na 1 januari 2004 belastbaar 

zijn, ook als de werkgeversbijdragen vóór die datum 

werden gestort. Nochtans heeft het Hof van 

Cassatie al in 2000 gesteld dat deze pensioenen 

vrijgesteld zijn.  
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Combien de ces cas l'administration conteste-t-elle 

en phase de réclamation, de première imposition et 

de recours et devant la Cour de cassation? Son 

administration a-t-elle déjà présenté une loi 

interprétative à ce sujet? Le ministre l'approuvera-t-

il? Quand sera-t-elle éventuellement soumise au 

Parlement? Quelles mesures le ministre prendra-t-il 

contre les fonctionnaires qui déposent des 

conclusions en contradiction flagrante avec la 

séparation des pouvoirs? 

 

 

Hoeveel van die gevallen worden door de 

administratie betwist in fase van bezwaar, eerste 

aanslag, beroep en voor het Hof van Cassatie? 

Heeft zijn administratie daarover al een 

interpretatieve wet voorgelegd? Zal de minister die 

goedkeuren? Wanneer komt die eventueel naar het 

Parlement? Hoe zal de minister optreden tegen 

ambtenaren die conclusies neerleggen die flagrant 

ingaan tegen de scheiding der machten? 

 

06.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Je n'ai pas d'informations sur le 

nombre de litiges. Mon administration ne m'a pas 

encore soumis de projet de loi interprétative. Elle 

recherche actuellement les solutions légales qui 

pourraient être apportées à ce problème. Je les 

examinerai et soumettrai ensuite un projet de loi 

élaboré au gouvernement. Aucun calendrier concret 

n'a encore été fixé à cette fin. Il est en effet très 

regrettable que l'on se réfère, dans une certaine 

conclusion, à une loi qui n'a pas été adoptée, mais 

je sais de laquelle il s'agit. Toutefois, il n'y a pas, en 

l'occurrence, de violation du principe de la 

séparation des pouvoirs: une nouvelle loi doit en 

tout état de cause être d'abord adoptée. 

 

06.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Ik beschik niet over informatie inzake 

het aantal geschillen. Mijn administratie heeft me 

nog geen ontwerp van interpretatieve wet 

voorgelegd. Ze gaat nu na welke wettelijke 

oplossingen mogelijk zijn voor dit probleem. Ik zal 

die bekijken om dan een uitgewerkt ontwerp voor te 

leggen aan de regering. Daarvoor is er nog geen 

concrete timing. Het is inderdaad zeer ongelukkig 

dat in een bepaalde conclusie wordt verwezen naar 

een niet-goedgekeurde wet, maar ik weet om welke 

het gaat. Dat doet evenwel geen afbreuk aan de 

scheiding der machten: een nieuwe wet moet 

sowieso eerst worden goedgekeurd. 

 

06.03  Joy Donné (N-VA): Il est regrettable que le 

ministre ne dispose pas de chiffres sur le nombre 

de litiges. Je me réjouis qu'aucune loi interprétative 

ne soit en cours d'élaboration, car celle-ci 

s'appliquerait également au passé. La N-VA attend 

avec impatience l'initiative que le ministre prendra 

pour l'avenir. 

 

06.03  Joy Donné (N-VA): Het is jammer dat de 

minister geen cijfers heeft over het aantal 

betwistingen. Ik ben wel blij dat er geen 

interpretatieve wet in de maak is, want die zou ook 

voor het verleden gelden. De N-VA kijkt uit naar het 

initiatief van de minister voor de toekomst. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

07 Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La numérisation 

de la déclaration à l'impôt des personnes 

physiques" (55018356C) 

 

07 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

digitalisering van de aangifte van de 

personenbelasting" (55018356C) 

 

07.01  Steven Matheï (CD&V): Un des aspects 

importants de la poursuite du développement 

numérique du SPF Finances consistera à pouvoir 

échanger des données avec les professions du 

chiffre, entre autres. Précédemment, le ministre a 

entre autres fait référence au projet SAF-T 

concernant l'exportation de données comptables 

importantes par voie électronique. À l'heure 

actuelle, sur le terrain, l'interface permettant de faire 

communiquer les progiciels entre eux est en cours 

de finalisation.  

 

Quel est l'état d'avancement de cette opération et 

qu'en est-il des aspects liés au respect de la vie 

privée et à la sécurité? 

07.01  Steven Matheï (CD&V): Een van de 

belangrijke aspecten in de verdere digitalisering van 

de FOD Financiën is de uitwisseling van gegevens 

met onder andere de cijferberoepen. De minister 

verwees eerder naar onder meer het project inzake 

SAF-T voor de digitale export van belangrijke 

boekhoudgegevens. Op het terrein wordt nu de 

laatste hand gelegd aan de interface om de 

softwarepakketten met elkaar te kunnen laten 

communiceren.  

 

 

Wat is de stand van zaken? Wat met het privacy- 

en veiligheidsaspect? 
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07.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le projet de développer une interface 

de programmation d'application (API) afin de 

faciliter l'échange de données avec plusieurs de 

nos principaux services en ligne, en est encore à 

ses débuts. Au mois d'août, un business case sera 

introduit afin de demander les moyens nécessaires 

à la réalisation de ce projet. Au terme d'une analyse 

des besoins, des coûts et des bénéfices, nous 

pourrons nous faire une idée plus précise du 

calendrier. Ce projet est également conforme à la 

vision de l'OCDE telle qu'elle est développée dans 

son rapport du 8 décembre 2020, qui considère la 

technologie comme un outil d'intégration des 

processus. Il va de soi que les aspects liés au 

respect de la vie privée et à la sécurité seront 

encore développés davantage. J'espère pouvoir 

donner davantage d'informations après les 

vacances parlementaires. 

 

07.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Het project om een application 

programming interface (API) te ontwikkelen voor 

een makkelijker gegevensuitwisseling met enkele 

van onze belangrijkste e-services zit nog in de 

beginfase. In augustus wordt een businesscase 

ingediend, waarmee de middelen voor het project 

worden gevraagd. Na screening van de behoeften, 

kosten en baten, zullen we een duidelijker idee 

hebben van de timing. Het project volgt ook de visie 

van de OESO in haar rapport van 8 december 

2020, waarbij technologie een hulpmiddel is voor 

procesintegratie. Uiteraard worden de privacy- en 

veiligheidsaspecten verder uitgewerkt. Na het 

zomerreces hoop ik meer informatie te kunnen 

geven. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

Président: Benoît Piedboeuf 

 

Voorzitter: Benoît Piedboeuf 

 

08 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les divergences 

et tensions au sein de la Donation Royale" 

(55018378C) 

 

08 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

onenigheden en spanningen bij de Koninklijke 

Schenking" (55018378C) 

 

08.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Nous 

apprenons par voie de presse que, pour une raison 

inconnue, Geert Noels démissionne du conseil 

d'administration de la Donation Royale. 

 

08.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Wij 

vernemen uit de pers dat Geert Noels om een 

onbekende reden ontslag genomen heeft uit de 

raad van bestuur van de Koninklijke Schenking. 

 

Dans sa lettre de démission, il précise que "la 

Donation est confrontée à des défis majeurs, 

notamment en termes de gestion et de 

transparence". 

 

In zijn ontslagbrief schrijft hij dat "de Schenking 

vandaag wordt geconfronteerd met belangrijke 

uitdagingen op andere domeinen, met name qua 

management en transparantie". 

 

Selon la presse, "Noels ne supportait plus les 

dysfonctionnements". Le président du conseil 

d’administration, Jan Smets, a réagi en commission 

Finances cette semaine. Il signale qu'ils vont définir 

des valeurs.  

 

Comptez-vous vous entretenir avec M. Noels pour 

connaître la raison précise de sa démission? Ne 

serait-il pas également temps de lancer un audit en 

profondeur de la Donation? Que pensez-vous de la 

proposition de Hans D'Hondt visant à transférer une 

grande partie du patrimoine que la famille royale 

n'utilise pas à la Régie des Bâtiments? 

 

Volgens de pers "kon Noels niet meer leven met 

disfuncties bij de Schenking". Jan Smets, de 

voorzitter van de raad van bestuur, heeft deze week 

in de commissie Financiën gereageerd. Hij liet 

weten dat er waarden gedefinieerd zullen worden.  

 

Bent u van plan om een gesprek te voeren met de 

heer Noels teneinde de precieze reden van zijn 

ontslag te achterhalen? Zou het ook geen tijd zijn 

om een diepgravende audit van de Koninklijke 

Schenking uit te voeren? Wat vindt u van het 

voorstel van Hans D'Hondt om een groot deel van 

het erfgoed dat de koninklijke familie niet gebruikt 

aan de Regie der Gebouwen over te dragen? 

 

08.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Dans sa lettre de démission, M. Noels a 

déclaré qu'il estimait que d'autres personnes étaient 

08.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): In 

zijn ontslagbrief stelt de heer Noels dat andere 

personen volgens hem beter geplaatst zijn om lid te 
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mieux placées que lui pour être membre du conseil 

d'administration de la Donation Royale. J'estime 

que cette motivation est suffisante.  

 

La Donation Royale est à la fois contrôlée par mon 

administration et par la Cour des comptes. Sur la 

base de leurs conclusions, aucune indication 

n'amène à devoir procéder à un audit. La Donation 

Royale est, à son initiative, en phase de transition 

vers la comptabilité en partie double et a également 

décidé de se conformer aux normes comptables 

internationales du secteur public. 

 

Pour le reste, j'ai toute confiance en M. Jan Smets, 

le nouveau président de la Donation Royale. 

 

worden van de raad van bestuur van de Koninklijke 

Schenking. Ik vind die motivering voldoende. 

 

 

De Koninklijke Schenking wordt zowel door mijn 

administratie als door het Rekenhof gecontroleerd. 

Uit hun conclusies kunnen we besluiten dat er geen 

redenen zijn om een audit uit te voeren. De 

Koninklijke Schenking is op eigen initiatief bezig met 

de omschakeling naar een dubbele boekhouding en 

besliste om de internationale boekhoudkundige 

normen voor de overheidssector na te leven. 

 

Voor het overige heb ik alle vertrouwen in de 

heer Jan Smets, de nieuwe voorzitter van de 

Koninklijke Schenking. 

 

08.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous dites 

que, sur base des rapports de la Cour des comptes, 

il ne faut pas faire d'audit. Dans le passé, la Cour 

des comptes a quand même émis des critiques sur 

la comptabilité de la Donation Royale. De plus, tout 

le – considérable – patrimoine immobilier bâti n'est 

pas encore dans la comptabilité. 

 

08.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U zegt dat er 

op basis van de verslagen van het Rekenhof geen 

audit verricht moet worden. In het verleden heeft het 

Rekenhof nochtans kritiek geuit op de boekhouding 

van de Koninklijke Schenking. Bovendien is nog niet 

al het – aanzienlijk – onroerend vermogen in de 

boekhouding opgenomen. 

 

Je note que M. Smets n'a pas vraiment répondu 

aux affirmations de M. Noels et du Tijd. Or, il s'agit 

d'accusations qui sont quand même graves. Je 

prends note que, pour vous, il n'y a pas lieu 

d'analyser davantage. 

 

Ik neem er akte van dat de heer Smets niet echt op 

de beweringen van de heer Noels en van De Tijd 

geantwoord heeft. Het gaat echter toch wel over 

ernstige beschuldigingen. Ik neem er nota van dat 

er volgens u geen reden is om een en ander nader 

te analyseren.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

09 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La bienveillance 

de l'administration fiscale vis-à-vis des 

opérateurs économiques pendant la crise" 

(55018394C) 

 

09 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

welwillendheid van de belastingadministratie 

t.o.v. de economische actoren tijdens de crisis" 

(55018394C) 

 

09.01  Benoît Piedboeuf (MR): La crise du Covid-

19 est une situation unique, indépendante de la 

volonté des acteurs économiques qui ont eu à la 

subir, que ceux-ci n'ont pu prévoir ni conjurer. Elle 

relève dans l'esprit du "cas de force majeure" mais 

n’y est pas assimilée juridiquement. 

 

 

Il est normal de ne pas accorder à tous les 

opérateurs affectés par la pandémie une impunité 

de principe mais il ne serait pas anormal de 

réclamer de l'administration fiscale qu'elle adopte 

une attitude compréhensive et bienveillante envers 

les demandes d'allongement des délais pour 

certaines opérations.  

 

Accepteriez-vous d'édicter une circulaire en ce sens 

à destination de vos services?  

09.01  Benoît Piedboeuf (MR): De coronacrisis is 

een unieke situatie, die los staat van de wil van de 

economische actoren die erdoor getroffen worden 

en die ze niet konden voorspellen, noch afwenden. 

In de geest is die pandemie een 'geval van 

overmacht', maar ze wordt daarmee niet juridisch 

gelijkgesteld.  

 

Het is normaal dat men niet alle door de pandemie 

getroffen actoren principieel ongestraft laat, maar 

het zou niet abnormaal zijn om van de 

belastingadministratie te eisen dat ze zich ten 

aanzien van verzoeken tot verlenging van bepaalde 

termijnen begripvol en welwillend opstelt.  

 

 

Zou u een aan uw diensten gerichte omzendbrief in 

die zin willen opstellen?  
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09.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): De nombreuses mesures de soutien 

aident les contribuables et assujettis à surmonter 

les difficultés liées à la crise sanitaire, comme 

certaines indemnités dont l’exonération est 

prolongée jusqu’au 31 décembre 2021, la 

prolongation du tax shelter Covid-19, la suppression 

de l’acompte de TVA de décembre, la réduction de 

l’amende en cas de paiement tardif de la TVA ou le 

report individuel sur demande du paiement de l’IPP, 

de l’ISOC, du précompte professionnel et de la 

TVA.  

 

Si la crise empêche un contribuable d’accomplir des 

opérations ou de s’acquitter d’obligations dans les 

délais impartis, celui-ci peut demander un délai 

supplémentaire à l’AGFisc.  

 

09.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Met tal van steunmaatregelen worden de belasting- 

en btw-plichtigen geholpen om de moeilijkheden als 

gevolg van de gezondheidscrisis te overwinnen, 

zoals bepaalde vergoedingen waarvan de vrijstelling 

verlengd werd tot 31 december 2021, de verlenging 

van de COVID-19-taxshelter, de afschaffing van het 

decembervoorschot voor de btw, de verlaging van 

de boete voor laattijdige betaling van de btw of het 

individueel uitstel op aanvraag voor de betaling van 

de personenbelasting, de vennootschapsbelasting, 

de bedrijfsvoorheffing en de btw.  

 

Indien de crisis een belastingplichtige verhindert 

binnen de gestelde termijnen transacties te 

verrichten of verplichtingen na te komen, kan de 

belastingplichtige de AAFisc om uitstel verzoeken. 

 

Mon administration appréciera au cas par cas s’il y 

a lieu d’octroyer un délai supplémentaire. Je lui ai 

donné instruction de ne pas recouvrer les dettes 

des entreprises qui étaient en bonne santé avant la 

crise et n’ont accumulé des dettes que depuis le 

1er janvier 2020. Ce moratoire a été prolongé 

jusqu’à aujourd’hui. À partir du 1er juillet, nous 

appliquerons une stratégie de reprise progressive 

des mesures de recouvrement. Mon administration 

fera preuve d’une grande souplesse mais pour ne 

pas créer de distorsions de concurrence, seules en 

bénéficieront les entreprises touchées par la crise.  

 

 

 

 

On pourra toujours demander un plan de paiement. 

Mon administration pourra octroyer des plans de 

plus longue durée, de 24 à 36 mois et jusqu’à 

50 mois pour les grandes entreprises.  

 

Mijn administratie zal voor elk geval afzonderlijk 

oordelen of er al dan niet een bijkomende termijn 

moet worden toegekend. Ik heb mijn administratie 

de opdracht gegeven om de schulden van de 

bedrijven die gezond waren voor de crisis en die 

pas sinds 1 januari de schulden hebben 

opgestapeld, niet in te vorderen. Dat moratorium 

werd tot vandaag verlengd. Vanaf 1 juli zullen wij 

een strategie van geleidelijke herinvoering van de 

invorderingsmaatregelen toepassen. Mijn 

administratie zal een grote soepelheid aan de dag 

leggen, maar om concurrentievervalsing te 

voorkomen, zullen enkel de bedrijven die door de 

crisis getroffen zijn daar aanspraak kunnen op 

maken. 

 

Men zal altijd een betalingsplan kunnen aanvragen. 

Mijn administratie zal plannen van langere duur, van 

24 tot 36 maanden en tot 50 maanden voor grote 

bedrijven, kunnen toekennen. 

 

Deux circulaires prévoient une tolérance 

administrative dans certains domaines des droits 

d’enregistrement et de succession. Pour ce qui est 

des impôts indirects perçus par l’Administration 

générale des Douanes et Accises, on a prévu un 

allongement du délai de paiement des accises, de 

la cotisation d’emballage et de la TVA sur l’alcool et 

les boissons. Les intérêts de retard sur ces impôts 

et taxes nationales ont été réduits et sont calculés 

sur un taux annuel de 4 %. Enfin, il a été décidé 

d'octroyer le rembourrement des accises sur les 

bières périmées. 

 

Krachtens twee omzendbrieven wordt er enige 

administratieve tolerantie aan de dag gelegd in 

bepaalde domeinen van de registratierechten en 

successierechten. Wat de indirecte belastingen die 

door de Algemene Administratie van de Douane en 

Accijnzen geïnd worden betreft, werd de 

betalingstermijn voor de accijnzen, de 

verpakkingsheffing en de btw op alcohol en dranken 

verlengd. De nalatigheidsinteresten op deze 

nationale belastingen en heffingen werden verlaagd, 

en worden berekend volgens een tarief van 4 % op 

jaarbasis. Ten slotte werd er beslist om in te 

stemmen met de terugbetaling van de accijnzen op 

bier waarvan de houdbaarheidsdatum verstreken is. 

 

09.03  Benoît Piedboeuf (MR): Je constate que 

vous avez donné des instructions pour une 

clémence adaptée aux circonstances.  

09.03  Benoît Piedboeuf (MR): Ik stel vast dat u de 

nodige instructies gegeven hebt voor een 

welwillende bejegening, gezien de omstandigheden. 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

14 

  

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

10 Question de Joy Donné à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La contestation 

par le fisc des avis contraignants de BELSPO" 

(55018504C) 

 

10 Vraag van Joy Donné aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De betwisting 

door de fiscus van de bindende BELSPO-

adviezen" (55018504C) 

 

10.01  Joy Donné (N-VA): En 2013, le législateur a 

habilité BELSPO à formuler des avis contraignants 

concernant la qualification de R&D (recherche et 

développement) pour les activités déployées par un 

contribuable et la possibilité, dès lors, pour celui-ci 

de bénéficier de la dispense de versement du 

précompte professionnel. L'administration fiscale 

procède à des contrôles en la matière.  

 

À combien de reprises la ristourne sur le précompte 

professionnel pour R&D a-t-elle été rejetée? Quels 

sont les montants concernés? Comment se 

répartissent-ils par administration et par Région? 

Combien de fois un avis contraignant de BELSPO 

a-t-il été rejeté? L'administration a-t-elle organisé 

une concertation avec BELSPO sur cette question? 

Quelles initiatives le ministre prendra-t-il afin que 

l'administration fiscale respecte les avis 

contraignants de BELSPO?  

 

10.01  Joy Donné (N-VA): In 2013 werd BELSPO 

wettelijk bevoegd voor het verstrekken van 

bindende adviezen over de vraag of de 

belastingplichtigen activiteiten als O&O (onderzoek 

en ontwikkeling) kunnen worden aangemerkt en dus 

de vrijstelling van doorstorting van de 

bedrijfsvoorheffing kunnen genieten. De fiscus voert 

daarop controles uit.  

 

Hoeveel keer werd de korting op de 

bedrijfsvoorheffing voor O&O verworpen? Om welk 

bedrag gaat het? Wat is de uitsplitsing per 

administratie en per Gewest? Hoeveel keer werd 

een bindend advies van BELSPO verworpen? Heeft 

de administratie met BELSPO overlegd over de 

kwestie? Welk initiatief zal de minister nemen opdat 

de administratie de bindende adviezen van 

BELSPO respecteert? 
 

10.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Afin de permettre à mon 

administration de travailler efficacement, la 

dispense de versement du précompte professionnel 

est soumise à un contrôle fiscal global. Les 

ajustements apportés sont renseignés de manière 

générale et les données ne peuvent donc pas être 

ventilées par type de dispense accordée. Mon 

administration se consacre à une amélioration de 

sa surveillance du contrôle, de telle sorte qu'il 

puisse à l'avenir être faire rapport des résultats par 

type de dispense. 

 

En principe, un avis émis par BELSPO 

conformément aux dispositions légales du CIR 92 

et conformément aux dispositions d'exécution de 

l'arrêté royal y afférent est contraignant. Il m'est 

impossible de dire, sans consulter le dossier 

concret, pourquoi l'administration fiscale ne tient 

pas compte de cet avis dans certains cas.  

 

Afin de répondre à certaines préoccupations 

exprimées sur le terrain, des discussions sont en 

cours avec le secrétaire d'État Dermine. J'espère 

pouvoir prendre assez rapidement une initiative 

permettant de renforcer la sécurité juridique. 

 

10.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Om mijn administratie efficiënt te 

laten werken, wordt de vrijstelling van doorstorting 

van de bedrijfsvoorheffing gezamenlijk aan een 

fiscale controle onderworpen. De aanpassingen 

worden algemeen gerapporteerd en de gegevens 

kunnen dus niet opgesplitst worden per soort van 

verleende vrijstelling. Mijn administratie werkt aan 

een verbetering van haar toezicht op de controle, 

zodat in de toekomst verslag kan worden 

uitgebracht over de resultaten per soort van 

vrijstelling. 

 

Principieel is een advies van BELSPO dat is 

uitgebracht conform de wettelijke bepaling van het 

WIB 92 en conform de uitvoeringsbepalingen van 

het KB dat ermee verbonden is, bindend. Waarom 

de fiscale administratie er in bepaalde gevallen 

geen rekening mee houdt, kan ik niet zeggen 

zonder het concrete dossier te consulteren. 

 

Om een aantal bezorgdheden op het terrein te 

verhelpen lopen er besprekingen met 

staatssecretaris Dermine. Ik hoop op relatief korte 

termijn met een initiatief te kunnen komen dat de 

rechtszekerheid kan vergroten. 

 

10.03  Joy Donné (N-VA): Nous attendons 

impatiemment ces initiatives. La recherche et le 

développement constituent un élément crucial pour 

10.03  Joy Donné (N-VA): Wij wachten met 

ongeduld op die initiatieven. O&O is een belangrijk 

element om internationale spelers aan te trekken en 
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attirer des acteurs internationaux et les maintenir 

dans notre pays. Il serait dommage que l'attitude de 

l'administration constitue un frein. 

 

hier te houden. Het zou jammer zijn als de houding 

van de administratie dat zou dwarsbomen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

11 Questions jointes de 

- Hugues Bayet à Eva De Bleeker (Budget et 

Protection des consommateurs) sur "Les 

conséquences potentiellement néfastes de la 

circulaire de la BNB relative au certificat PEB" 

(55018513C) 

- Kurt Ravyts à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "L'incidence possible du certificat 

PEB sur les tarifs voire même l'octroi de prêts 

hypothécaires" (55018727C) 

 

11 Samengevoegde vragen van 

- Hugues Bayet aan Eva De Bleeker (Begroting en 

Consumentenbescherming) over "De mogelijk 

nefaste gevolgen van de nieuwe omzendbrief van 

de NBB inzake het EPC" (55018513C) 

- Kurt Ravyts aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "De mogelijke impact van het 

EPC op de tariefzetting of zelfs de toekenning 

van woonkredieten" (55018727C) 

 

11.01  Hugues Bayet (PS): La circulaire adoptée 

par la BNB instaurant un reporting des 

performances énergétiques des biens immobiliers 

(PEB) faisant l'objet d'un crédit hypothécaire en 

Belgique pourrait avoir des conséquences 

dommageables. Il ne faudrait pas que les banques 

en profitent pour pratiquer des taux d'emprunt 

moins favorables sous prétexte d'un moins bon 

PEB. Ceci affecterait particulièrement les jeunes et 

les personnes moins fortunées qui se tournent 

majoritairement vers les biens les moins chers à 

l'achat et donc, la plupart du temps, ayant des 

performances énergétiques plus faibles. Cette 

discrimination par les banques s'ajouterait aux 

exigences relatives aux fonds propres, qui touchent 

principalement ce même public. 

 

Avez-vous entendu dire que certaines banques 

auraient l'intention de pratiquer des différences de 

taux en fonction du PEB du bien à acheter? 

Comment éviter les pratiques discriminatoires? 

 

11.01  Hugues Bayet (PS): De door de NBB 

goedgekeurde circulaire tot invoering van de 

rapportering over de energieprestaties van 

onroerende goederen (epc) waarvoor er in België 

een hypothecaire lening afgesloten wordt, kan 

ongewenste gevolgen hebben. Banken mogen dit 

niet aangrijpen om onder voorwendsel van een 

slechtere epc minder gunstige rentevoeten op 

leningen toe te passen. Dit zou vooral de jongeren 

en de minder welgestelden treffen, die meestal op 

zoek gaan naar de goedkoopste koopwoningen, die 

dan vaak minder goede energieprestaties hebben. 

Die discriminatie door de banken zou dan boven op 

de eisen inzake eigen middelen komen, die 

voornamelijk hetzelfde publiek treffen. 

 

 

Hebt u vernomen dat sommige banken van plan zijn 

verschillende rentevoeten toe te passen in functie 

van het epc van het onroerend goed dat men wil 

kopen? Hoe kunnen discriminerende praktijken 

voorkomen worden? 

 

11.02  Kurt Ravyts (VB): Depuis le début de 

l'année, la BNB contraint les banques belges à 

demander le certificat PEB de l'habitation sur 

laquelle porte l'emprunt pour tout nouveau crédit 

ainsi que pour certains crédits déjà souscrits. Pour 

l'instant, il s'agit d'une simple obligation de reporting 

dans le cadre de l'analyse des risques que doivent 

réaliser les banques, car le PEB est également 

susceptible d'influencer la valeur du logement. 

BNP Paribas Fortis met déjà en lien le PEB de 

l'habitation et le taux d'intérêts. Tout cela pourrait 

avoir des conséquences sociales. 

 

 

Comment le ministre évalue-t-il l'impact potentiel du 

PEB sur la tarification et l'octroi de crédits 

logement? Y a-t-il un risque que des acheteurs plus 

vulnérables soient défavorisés? Le ministre peut-il 

11.02  Kurt Ravyts (VB): Sinds begin dit jaar 

moeten Belgische banken van de NBB voor elk 

nieuw krediet – evenals voor sommige reeds 

afgesloten kredieten – de energiescore (epc) 

opvragen van de woning waarvoor er geleend 

wordt. Voorlopig gaat het om een loutere 

rapporteringsplicht in het kader van de risicoanalyse 

die banken moeten maken, aangezien het epc 

uiteraard ook de waarde van een woning kan 

beïnvloeden. BNP Paribas Fortis legt al een 

verband tussen het epc van de woning en de 

rentevoet. Een en ander kan ook sociale gevolgen 

hebben. 

 

Hoe beoordeelt de minister de mogelijke impact van 

het epc op de tarifering en toekenning van 

woonkredieten? Bestaat er een risico dat zwakkere 

kopers hierdoor worden benadeeld? Kan de 
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préciser la circulaire de la BNB? 

 

minister de circulaire van de NBB verder toelichten? 

 

11.03 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Les bâtiments contribuent 

significativement aux émissions de gaz à effet de 

serre en Belgique. Le Plan national Énergie-Climat 

(PNEC) et la Stratégie climatique identifient le 

bâtiment et le transport comme des secteurs-clés 

dans lesquels des mesures supplémentaires 

peuvent être prises.  

 

Selon la BNB, la performance énergétique des 

investissements immobiliers et des bâtiments 

financés par les institutions financières peut 

constituer une menace en termes de risque de 

transition auquel le secteur financier belge est 

potentiellement exposé.  

 

11.03 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

broeikasgasuitstoot van gebouwen is een 

significante factor in de totale broeikasemissies van 

ons land. In het NEKP (Nationaal Energie- en 

Klimaatplan) en de klimaatstrategie worden de 

bouw- en de transportsector als cruciale sectoren 

aangemerkt waarin bijkomende maatregelen 

mogelijk zijn. 

 

Volgens de NBB kan de energieprestatie van de 

door de banken gefinancierde investeringen in 

gebouwen een bedreiging vormen op het stuk van 

het transitierisico waaraan de Belgische financiële 

sector mogelijk blootgesteld is. 

 

(En néerlandais) Toutes les institutions financières 

ont été invitées à collecter la valeur PEB de leurs 

expositions immobilières, afin de pouvoir procéder à 

des analyses de risques et de les intégrer dans la 

gestion des risques. La Banque centrale 

européenne attend également ces informations de 

la part des banques pour la réalisation d'un test de 

résistance.  

 

(Nederlands) Aan financiële instellingen wordt 

gevraagd om de epc-waarde van hun 

vastgoedblootstellingen in te zamelen, zodat zij 

risicoanalyses kunnen uitvoeren en daarmee ook 

rekening kunnen houden bij het risicobeheer. Ook 

de Europese Centrale Bank verwacht bij de 

uitvoering van een stresstest dat banken over die 

informatie beschikken. 

 

(En français) Si ces analyses démontrent qu'une 

meilleure efficacité énergétique des bâtiments est 

associée à un risque de crédit plus faible, les 

institutions pourraient réduire leur taux d'intérêt, ce 

qui stimulerait les rénovations pour atteindre les 

objectifs climatiques. 

 

Les informations PEB aideront la Belgique à réduire 

ses émissions de gaz à effet de serre et améliorer 

l'efficacité énergétique de son parc immobilier. 

 

(Frans) Als uit die analyses blijkt dat een betere 

energie-efficiëntie van de gebouwen verband houdt 

met een lager kredietrisico, zouden die instellingen 

hun rentevoet kunnen verlagen. Dat zou een 

stimulans zijn voor verbouwingen die uitgevoerd 

worden om aan de klimaatdoelen te voldoen. 

 

De epc-waarden zullen ons land helpen om zijn 

broeikasgasuitstoot te beperken en de energie-

efficiëntie van zijn vastgoedpark te verbeteren. 

 

(En néerlandais) L'octroi d'une réduction permet de 

diminuer les frais de financement des travaux de 

rénovation énergétique pour les ménages moins 

bien nantis. Après ces travaux, les coûts 

énergétiques diminueront spectaculairement. Pour 

toutes ces raisons, je veillerai à ce que le PEB 

n'entraîne pas d'augmentation des taux d'intérêt 

pour les emprunteurs moins aisés ou qu'il ne 

constitue pas un frein supplémentaire à l'acquisition 

d'une habitation propre. 

 

(Nederlands) Door het toekennen van een korting 

kunnen de financieringskosten voor energiezuinige 

verbouwingen voor minder gegoede gezinnen 

worden verlaagd. Na de verbouwing zullen ook de 

energiekosten drastisch dalen. Om die redenen zal 

ik erover waken dat het epc niet leidt tot hogere 

rentevoeten voor minder welgestelde kredietnemers 

of dat het een bijkomende drempel zou opwerpen 

om een eigen woning aan te kopen. 

 

11.04  Hugues Bayet (PS): On ne peut que se 

réjouir des volontés de diminuer les gaz à effet de 

serre mais cela ne peut ne concerner que les plus 

riches. Il faut cesser ces discriminations et octroyer 

un bonus aux plus vulnérables pour qu'ils puissent 

acheter un logement et participer à cette diminution 

des gaz à effet de serre. 

 

11.04  Hugues Bayet (PS): Het streven om de 

uitstoot van broeikasgassen te verminderen kan 

men alleen maar toejuichen, maar dat mag niet 

alleen voor de rijksten gelden. Er moet een einde 

komen aan die discriminatie en men moet een 

bonus toekennen aan de meest kwetsbaren, zodat 

zij een woning kunnen kopen en er mee voor 

kunnen zorgen dat de broeikasgasuitstoot wordt 

teruggedrongen. 
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11.05  Kurt Ravyts (VB): Je me réjouis que le 

ministre partage mes préoccupations, mais il en 

faudra bien davantage encore pour une transition 

sociale inclusive.  

 

11.05  Kurt Ravyts (VB): Ik ben blij dat de minister 

mijn bezorgdheid deelt, maar voor een sociaal 

inclusieve transitie zal er nog heel wat meer moeten 

gebeuren. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

12 Questions jointes de 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les suppléments d’impôts sur les 

allocations de chômage temporaire" (55018609C) 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les suppléments d'impôts sur les 

allocations de chômage temporaire (bis)" 

(55019460C) 

 

12 Samengevoegde vragen van 

- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De belastingtoeslag op de 

uitkeringen voor tijdelijke werkloosheid" 

(55018609C) 

- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De 

belastingsupplementen op uitkeringen voor 

tijdelijke werkloosheid (bis)" (55019460C) 

 

12.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): En cette 

période de rentrée des déclarations fiscales, nous 

recevons de nombreux témoignages alarmistes 

concernant des suppléments d'impôts, notamment 

suite à une baisse du précompte professionnel 

(15 % sur le chômage temporaire corona). Vous 

n'avez pas voulu prendre en compte ce problème 

jusqu'ici. 

 

Le PTB a déposé une proposition de loi pour 

permettre une imposition distincte de ces 

allocations de chômage. La FGTB et la CSC 

insistent sur la nécessité de légiférer. Outre le 

problème de la crise corona, se pose celui, plus 

général, de la réduction d'impôts pour revenus de 

remplacement. Les articles 146 et suivants du Code 

des impôts sur les revenus ne sont pas adaptés au 

chômage temporaire. D'une part, l'article 147, 8e 

limite d'une manière horizontale le montant de la 

réduction d'impôt proportionnellement à la part des 

allocations de chômage dans le total des revenus. 

C'est problématique quand des salaires s'y 

retrouvent. D'autre part, l'article 151 prévoit une 

limitation verticale de la réduction d'impôt lorsque le 

total des revenus dépasse 23 710 euros et la 

supprime complètement lorsqu'il dépasse 

29 600 euros. 

 

12.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Nu het 

moment aangebroken is om de belastingaangiften 

in te dienen, bereiken er ons vele alarmerende 

berichten over belastingsupplementen, met name 

ten gevolge van een daling van de 

bedrijfsvoorheffing (15 % van de uitkeringen voor 

tijdelijke coronawerkloosheid). Tot dusver wilde u 

geen rekening houden met dat probleem.  

 

De PVDA heeft een wetsvoorstel ingediend dat 

ertoe strekt die werkloosheidsuitkeringen op een 

andere manier te belasten. Het ABVV en het ACV 

dringen erop aan dat er in dat verband een 

wetgevend initiatief zou worden genomen. Afgezien 

van het probleem van de coronacrisis, is er meer in 

het algemeen het probleem van de 

belastingvermindering voor vervangingsinkomens. 

Artikel 146 en volgende van het Wetboek van de 

inkomstenbelastingen zijn niet toegesneden op de 

tijdelijke werkloosheid. Enerzijds wordt krachtens 

artikel 147, 8ste het bedrag van de 

belastingvermindering horizontaal beperkt naar rato 

van het aandeel van de werkloosheidsuitkeringen in 

de totale inkomsten. Dat is problematisch indien er 

in dat totaal lonen opgenomen zijn. Anderzijds 

voorziet artikel 151 in een verticale beperking van 

de belastingvermindering wanneer de totale 

inkomsten hoger liggen dan 23.710 euro en in de 

volledige opheffing van de belastingvermindering 

indien de totale inkomsten hoger liggen dan 

29.600 euro.  

 

Présidente: Marie-Christine Marghem 

 

Voorzitster: Marie-Christine Marghem 

 

Pour le travailleur qui a été en chômage temporaire, 

le cumul des revenus du travail et des allocations 

dépasse très souvent 29 600 euros, et il perd ainsi 

totalement le bénéfice de la réduction d'impôts pour 

revenus de remplacement. C'est le cas pour un 

travailleur disposant d'un salaire "médian" 

Voor tijdelijk werkloze werknemers bedraagt het 

gecumuleerde bedrag van een uitkering en de 

inkomsten uit arbeid vaak meer dan 29.600 euro, 

waardoor zij het voordeel van de 

belastingvermindering voor vervangingsinkomens 

volledig verliezen. Dat is bijvoorbeeld het geval als 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

18 

(3 361 euros bruts, et beaucoup moins en net), s'il 

est par exemple en chômage temporaire pendant 

six mois sur l'année.  

 

Même hors crise corona, ce problème existe.  

 

Les règles relatives à la réduction d'impôt pour 

revenus de remplacement ne sont-elles pas trop 

restrictives? Ne serait-il pas opportun de modifier la 

législation?  

 

een werknemer met een mediaan loon (3.361 euro 

bruto, en veel minder netto) tijdelijk werkloos is 

gedurende zes maanden van het jaar. 

 

Zelfs zonder de coronacrisis bestaat dat probleem. 

 

Zijn de regels inzake de belastingvermindering voor 

vervangingsinkomens niet te beperkend? Zou het 

niet aangewezen zijn de wetgeving te wijzigen?  

 

12.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): J'ai déjà répondu en expliquant pourquoi 

on ne peut imposer distinctement les allocations de 

chômage temporaire ou rendre libératoire le 

précompte professionnel retenu. Votre proposition 

contient des problèmes juridiques et techniques 

trop importants. 

 

12.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Ik 

heb al geantwoord op de vraag waarom men de 

uitkeringen voor tijdelijke werkloosheid niet 

afzonderlijk kan belasten of de ingehouden 

bedrijfsvoorheffing bevrijdend kan maken. Uw 

voorstel houdt te grote juridische en technische 

problemen in. 

 

12.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Je vous 

interroge sur les règles de limitation de cette 

réduction aux revenus de remplacement. N'est-il 

pas problématique que ce ne soit pas applicable au 

chômage temporaire? Vous ne répondez pas. J'en 

prends acte.  

 

12.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ik 

ondervraag u over de regels inzake de beperking 

van die verlaging tot de vervangingsinkomens. Is 

het niet problematisch dat dit niet toepasbaar is op 

de tijdelijke werkloosheid? U antwoordt niet, en daar 

neem ik akte van.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

13 Questions jointes de 

- Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les dons de biens à certains 

établissements et les dons en nature" 

(55018700C) 

- Benoît Piedboeuf à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "La remise de biens alimentaires et 

de biens non alimentaires de première nécessité" 

(55018702C) 

- Frieda Gijbels à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les dons aux associations 

socioculturelles" (55019032C) 

 

13 Samengevoegde vragen van 

- Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Schenkingen van 

goederen aan bepaalde instellingen en giften in 

natura" (55018700C) 

- Benoît Piedboeuf aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Schenkingen van 

voedingsmiddelen en levensnoodzakelijke niet-

voedingsmiddelen" (55018702C) 

- Frieda Gijbels aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "Giften aan socio-culturele 

verenigingen" (55019032C) 

 

13.01  Benoît Piedboeuf (MR): La 

circulaire 2020/C/46 du 24 mars 2020 concernant 

les dons de biens à certains établissements et les 

dons en nature a été abrogée et remplacée par la 

circulaire 2020/C/58 du 21 avril 2020, à son tour 

abrogée et remplacée par la circulaire 2020/C/104 

du 17 août 2020. 

 

 

Pour l'ISOC, les biens donnés ne seront pas pris en 

considération pour l'application de l'article 26 du 

CIR 1992, c'est-à-dire à titre d'avantage anormal ou 

bénévole accordé. La règle s'applique également 

aux indépendants.  

 

La circulaire 2020/C/136 du 5 novembre 2020 

consacre l’alignement du régime TVA avec l’impôt 

13.01  Benoît Piedboeuf (MR): De 

omzendbrief 2020/C/46 van 24 maart 2020 over het 

schenken van goederen aan bepaalde instellingen 

en giften in natura werd afgeschaft en vervangen 

door de omzendbrief 2020/C/58 van 21 april 2020, 

die op zijn beurt afgeschaft werd en vervangen 

werd door de omzendbrief 2020/C/104 van 

17 augustus 2020.  

 

Voor de VENNB worden de geschonken goederen 

niet in beschouwing genomen voor de toepassing 

van artikel 26 van het WIB 1992, m.a.w. als 

toegekend abnormaal of goedgunstig voordeel. Die 

regel geldt ook voor de zelfstandigen.  

 

De omzendbrief 2020/C/136 van 5 november 2020 

regelt de afstemming van het btw-stelsel op de 
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sur les revenus pour la remise de biens alimentaires 

à des fins caritatives et non alimentaires de 

première nécessité. L’administration indique que si 

le donateur est assujetti à l'ISoc ou l'INR/soc, on 

part de l'hypothèse que les biens donnés ne seront 

pas pris en considération pour l'application de 

l'article 26 du CIR 92. La règle s'applique également 

aux indépendants. 

 

 

Partagez-vous l'analyse de votre administration 

selon laquelle l'article 26 du CIR 1992 s'applique 

aux contribuables assujettis à l'impôt des personnes 

physiques qui recueillent des profits? Êtes-vous 

plutôt d'avis qu'il ne s'applique que pour les 

bénéfices – définis aux articles 24 à 26 – et pas aux 

profits – définis à l'article 27? Si cela s'applique aux 

professions libérales, à quel prix du marché faut-il 

se référer pour savoir si un avantage anormal a été 

accordé? 

 

inkomstenbelasting voor het verstrekken van 

voedingsmiddelen voor liefdadigheidsdoeleinden en 

levensnoodzakelijke niet-voedingsmiddelen. De 

administratie wijst erop dat als de schenker aan de 

VENNB of BNI/ven onderworpen is, men ervan 

uitgaat dat de geschonken goederen niet meegeteld 

zullen worden voor de toepassing van artikel 26 van 

het WIB 92. Die regel geldt ook voor de 

zelfstandigen.  

 

Deelt u de analyse van uw administratie, volgens 

welke artikel 26 van het WIB 1992 van toepassing is 

op de aan de personenbelasting onderworpen 

belastingplichtigen die winst maken? Bent u eerder 

van mening dat dat artikel enkel van toepassing is 

op de winsten zoals gedefinieerd in de artikelen 24 

en 26, en niet op de winsten zoals gedefinieerd in 

artikel 27? Als dat van toepassing is op de vrije 

beroepen, op welke marktprijs moet men zich dan 

beroepen om te weten of er een abnormaal 

voordeel toegekend werd?  

 

13.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Dans cette circulaire, la partie qui 

concerne l'impôt des personnes physiques renvoie 

vers l'impôt des sociétés mais il ne faut pas en 

déduire que les dispositions relatives aux avantages 

anormaux et bénévoles s'appliquent aux 

bénéficiaires de profits. Ce n'est pas le cas. Pour 

les profits, le renvoi vise uniquement la déductibilité 

comme frais professionnels.  

 

13.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): In 

die omzendbrief wordt in het luik over de 

personenbelasting naar de vennootschapsbelasting 

verwezen. Daar mag echter niet uit afgeleid worden 

dat de bepalingen over abnormale en goedgunstige 

voordelen van toepassing zouden zijn op de 

verkrijgers van baten. Dat is niet zo. Wat de baten 

betreft, heeft de verwijzing alleen betrekking op de 

aftrekbaarheid als beroepskosten.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

14 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le coefficient de 

revalorisation pour les revenus cadastraux" 

(55018704C) 

 

14 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

revalorisatiecoëfficiënt voor kadastrale 

inkomens" (55018704C) 

 

14.01  Benoît Piedboeuf (MR): Le coefficient de 

revalorisation des revenus cadastraux doit être 

connu au 1er janvier de chaque année pour calculer 

les loyers requalifiés en rémunérations de dirigeant 

d’entreprise. Or cette communication semble 

parfaitement désinvolte. Fin mai 2021, le coefficient 

applicable pour 2021, soit depuis le 1er janvier 2021, 

restait inconnu.  

 

 

Comment expliquez-vous cette situation chaotique? 

Plus de rigueur dans le travail administratif n'est-il 

pas nécessaire alors que les contribuables et les 

professionnels du chiffre doivent respecter nombre 

de délais sous peine de sanctions? 

 

14.01  Benoît Piedboeuf (MR): De 

revalorisatiecoëfficiënt voor de kadastrale inkomens 

moet elk jaar op 1 januari bekend zijn om de 

huurgelden die geherkwalificeerd worden als 

bedrijfsleiderbezoldiging te kunnen berekenen. Men 

springt naar verluidt echter erg nonchalant om met 

die deadline. Eind mei 2021 was de coëfficiënt voor 

2021, die dus sinds 1 januari 2021 van toepassing 

is, nog niet bekend. 

 

Hoe verklaart u die chaotische toestand? Zou het 

administratieve werk niet stipter uitgevoerd moeten 

worden, nu belastingplichtigen en beoefenaars van 

cijferberoepen tal van termijnen in acht moeten 

nemen op straffe van sancties? 

 

14.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Le coefficient de revalorisation est 

déterminé par l'application de l'article 13, premier 

14.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

revalorisatiecoëfficiënt wordt bepaald met 

toepassing van artikel 13, eerste streepje, van het 
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tiret, du CIR 92. On l'obtient en divisant la valeur 

moyenne des loyers au 1er janvier de l'année 

précédente, par la valeur moyenne de ces loyers à 

l'époque de référence déterminée à l'article 486. 

 

 

Depuis l'exercice d'imposition 2002, on se base sur 

les exercices d'imposition de 1985 et 1988. Le 

coefficient de revalorisation de 1985 (2,25) est 

adapté selon l'indice santé. 

 

Après le calcul, le nouveau coefficient est soumis à 

l'Inspection des finances puis envoyé à mon cabinet 

pour approbation. 

 

 

Après cela, la publication de l'arrêté royal suit. Il n'y 

a pas de délais légaux ou réglementaires pour cette 

publication. L'administration peut traiter d'autres 

dossiers en priorité. 

 

WIB 92. Ze wordt verkregen door de gemiddelde 

waarde van de huurprijzen op 1 januari van het 

voorafgaande jaar te delen door de gemiddelde 

waarde van deze huurprijzen in de in artikel 486 

vastgestelde referentieperiode. 

 

Sinds het aanslagjaar 2002 worden de aanslagjaren 

1985 en 1988 als basis gebruikt. De 

revalorisatiecoëfficiënt van 1985 (2,25) wordt aan 

de gezondheidsindex aangepast. 

 

Na de berekening wordt de nieuwe coëfficiënt aan 

de Inspectie van Financiën voorgelegd en 

vervolgens ter goedkeuring naar mijn kabinet 

gezonden. 

 

Daarna volgt de bekendmaking van het koninklijk 

besluit. Er zijn geen wettelijke of reglementaire 

termijnen voor die publicatie. De administratie kan 

aan andere dossiers voorrang verlenen. 

 

14.03  Benoît Piedboeuf (MR): Cela n'explique 

pas la raison de tels délais. Des professionnels sont 

en difficulté en attendant ce coefficient. Pourriez-

vous demander de communiquer le chiffre plus tôt? 

 

14.03  Benoît Piedboeuf (MR): De reden voor 

deze vertragingen wordt niet verklaard. 

Beroepsbeoefenaars zitten in de problemen omdat 

ze op die coëfficiënt moeten wachten. Kunt u niet 

vragen dat men het cijfer vroeger zou 

bekendmaken? 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

15 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le traitement 

fiscal du droit passerelle de crise et du droit 

passerelle de reprise" (55018706C) 

 

15 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De fiscale 

behandeling van het crisisoverbruggingsrecht en 

het heropstartoverbruggingsrecht" (55018706C) 

 

15.01  Benoît Piedboeuf (MR): Les dispositions 

légales et réglementaires instaurant les deux droits 

passerelle cités en objet ne traitent pas du régime 

fiscal applicable à de telles indemnités. Votre 

administration l’a défini par deux circulaires. On y 

relève différentes situations et essentiellement deux 

régimes de taxation très différents. 

 

 

 

Le mandataire de société est taxé comme revenu 

de remplacement, imposable globalement avec une 

réduction d’impôt supplémentaire qui diminue en 

fonction de l’importance des revenus. L’indépendant 

commerçant ou titulaire de profession libérale est 

taxé distinctement à 16,5 % pour le droit simple et 

globalement pour le droit de reprise, considéré alors 

comme un revenu de remplacement. 

 

 

 

 

 

15.01  Benoît Piedboeuf (MR): De wettelijke en 

reglementaire bepalingen tot invoering van de twee 

vormen van overbruggingsrecht waarover mijn 

vraag gaat, handelen niet over de belastingregeling 

die op dergelijke uitkeringen van toepassing is. Uw 

administratie heeft die regeling in twee 

omzendbrieven omschreven. Daarin worden er 

verschillende situaties en hoofdzakelijk twee erg 

verschillende aanslagregelingen vermeld.  

 

Een vennootschapsmandataris wordt belast zoals in 

geval van een vervangingsinkomen, dat 

gezamenlijk belastbaar is met een bijkomende 

belastingvermindering die afhankelijk van de hoogte 

van de inkomsten afneemt. Een zelfstandige 

handelaar of vrije beroeper wordt op twee 

onderscheiden manieren belast: tegen een tarief 

van 16,5 % voor het enkelvoudig 

overbruggingsrecht en gezamenlijk voor het 

overbruggingsrecht ter ondersteuning van de 

heropstart, dat dan beschouwd wordt als een 

vervangingsinkomen.  
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Pourquoi cette distinction dans une même catégorie 

d’indépendants? Surtout, pourquoi une différence 

de traitement entre les deux catégories? Ne sont-

elles pas discriminatoires? 

 

Waarom wordt dat onderscheid voor één en 

dezelfde categorie van zelfstandigen gemaakt? 

Waarom vooral worden de beide categorieën 

verschillend behandeld? Zijn die verschillende 

aanslagregelingen niet discriminerend?  

 

15.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La différence de régime fiscale entre droit 

passerelle de crise et droit passerelle de reprise 

repose sur le fait qu’ils visent deux réalités fiscales 

distinctes et se fondent sur des articles différents du 

Code des impôts sur le revenu.  

 

 

 

Les indemnités de droit passerelle de crise sont 

imposables à titre d’indemnités obtenues en 

compensation ou à l’occasion d’un acte forcé 

susceptible d’entraîner une réduction de l’activité 

professionnelle, des bénéfices ou des profits. Ce 

régime fiscal prévoit une imposition distincte à 

16,5 %, sauf quand la globalisation est plus 

favorable.  

 

 

Les indemnités de droit passerelle de reprise 

constituent des indemnités obtenues en réparation 

totale ou partielle d’une perte temporaire de 

bénéfices ou profits. Ce régime fiscal prévoit une 

imposition au taux progressif avec le cas échéant le 

bénéfice d’une réduction d’impôt.  

 

 

Si le régime est différent selon qu’on est dirigeant 

d’entreprise ou indépendant, c’est que la législation 

ne contient aucune disposition soumettant à un taux 

d’imposition distinct de telles indemnités lorsqu’elles 

sont obtenues par des dirigeants d’entreprise en 

compensation d’une réduction de leur activité. 

 

15.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Het 

verschil in fiscale behandeling tussen het 

crisisoverbruggingsrecht en het overbruggingsrecht 

ter ondersteuning van de heropstart berust op het 

feit dat ze betrekking hebben op twee afzonderlijke 

fiscale situaties en gestoeld zijn op verschillende 

artikelen van het Wetboek van de 

inkomstenbelastingen.  

 

Uitkeringen in het kader van het 

crisisoverbruggingskrediet zijn belastbaar als 

vergoedingen die verkregen werden ter 

compensatie of naar aanleiding van enige verplichte 

handeling die een vermindering van de 

beroepswerkzaamheid of van de winst of de baten 

tot gevolg kan hebben. Die belastingregeling 

bestaat in een afzonderlijke aanslag tegen 16,5 %, 

tenzij de globalisering van inkomsten gunstiger is. 

 

Uitkeringen in het kader van het overbruggingsrecht 

ter ondersteuning van de heropstart zijn belastbaar 

als vergoedingen tot volledig of gedeeltelijk herstel 

van een tijdelijk verlies van winst of baten. Die 

belastingregeling bestaat in een aanslag tegen een 

progressief tarief met desgevallend het voordeel 

van een belastingvermindering.  

 

Bedrijfsleiders en zelfstandigen zijn elk aan een 

andere belastingregeling onderworpen, omdat de 

wetgeving geen bepaling bevat waarbij dergelijke 

vergoedingen tegen een afzonderlijke aanslagvoet 

belast worden als ze verkregen worden door 

bedrijfsleiders ter compensatie van een 

vermindering van hun activiteiten.  

 

Par conséquent, les différents régimes de taxation 

reposent sur une législation différente et des 

situations objectivement différentes. 

 

De verschillende belastingregelingen zijn bijgevolg 

gestoeld op andere wetgeving en op objectief 

verschillende situaties. 

 

15.03  Benoît Piedboeuf (MR): C’est une 

discrimination légale mais c’est tout de même une 

discrimination.  

 

15.03  Benoît Piedboeuf (MR): Dat is wettelijke 

discriminatie, maar niettemin discriminatie. 

 

L'incident est clos. 

 

La présidente: La question no 55018755C de 

M. Arens est supprimée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitster: Vraag nr. 55018755C van de 

heer Arens vervalt. 

 

16 Question de Wouter Vermeersch à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances) sur "Des saisies 

record de cocaïne" (55018792C) 

 

16 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën) over 

"Recordvangsten van cocaïne" (55018792C) 
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16.01  Wouter Vermeersch (VB): Apparemment, la 

quantité de cocaïne interceptée cette année dans le 

port d'Anvers est déjà 2,5 fois plus élevée que 

l'année dernière. Ainsi, près de 55 tonnes auraient 

déjà été saisies. Il semble dès lors que le record de 

65 tonnes saisies qui a été enregistré en 2020 sera 

dépassé.  

 

Comment le ministre compte-t-il inverser cette 

tendance? La douane se verra-t-elle attribuer 

davantage de personnel, de moyens et de 

compétences à cet effet? Quel est le pourcentage 

des conteneurs contrôlés? 

 

16.01  Wouter Vermeersch (VB): Dit jaar bleek er 

al 2,5 keer zoveel cocaïne onderschept te zijn in de 

haven van Antwerpen dan vorig jaar: al bijna 55 ton. 

Daarmee lijkt de recordvangst van 65 ton in 2020 te 

zullen sneuvelen.  

 

 

 

Hoe zal de minister deze trend keren? Krijgt de 

douane daarvoor meer mensen, middelen en 

bevoegdheden? Hoeveel procent van de containers 

wordt gecontroleerd?  

 

16.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Environ 20 000 conteneurs sont 

traités quotidiennement dans le port d'Anvers. En 

2020, cela représentait 231 millions de tonnes de 

marchandises. Les douanes procèdent à une 

analyse de risques pour la totalité des conteneurs et 

c'est sur la base des résultats de cette analyse que 

les conteneurs à contrôler sont sélectionnés. Le 

fonctionnement des douanes est optimisé en 

permanence. Fin mai, environ 54,5 tonnes de 

cocaïne avaient déjà été saisies. Les douanes ont 

reçu dernièrement six backscatter portables 

supplémentaires et deux portiques d'inspection 

cargo mobiles seront encore livrés en septembre; 

des achats additionnels sont également prévus 

dans le cadre du projet 100 % scanning. Le 

recrutement de 108 nouveaux agents est inscrit 

dans le plan de personnel 2021-2023. Au premier 

trimestre 2021, 2,38 % des conteneurs de 

marchandises importées ont été contrôlés à Anvers, 

après une analyse de risques.  

 

16.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): In de haven van Antwerpen worden 

dagelijks ongeveer 20.000 containers behandeld. In 

2020 ging het over 231 miljoen ton goederen. Voor 

alle containers voert de douane een risicoanalyse 

uit op basis waarvan de te controleren containers 

worden geselecteerd. De werking van de douane 

wordt continu geoptimaliseerd. Eind mei werd al 

bijna 54,5 ton cocaïne onderschept. Onlangs heeft 

de douane zes bijkomende draagbare backscatter-

scantoestellen ontvangen en in september worden 

twee bijkomende mobiele backscatter-

cargoscanners geleverd, met nog extra aankopen in 

het raam van het 100 %-scanningproject. In de 

personeelsplannen 2021-2023 staan 

108 bijkomende aanwervingen gepland. In het 

eerste kwartaal van 2021 werd in de Antwerpse 

haven 2,38 % van de containers bij invoer – en na 

een risicoanalyse – gecontroleerd. 

 

16.03  Wouter Vermeersch (VB): Il reste 

hallucinant de constater à quel point ce 

pourcentage est faible. Il faudrait peut-être que je 

dépose à l'occasion une question écrite au sujet 

des pourcentages dans d'autres pays. Pour autant 

que je sache, il existe des ports qui disposent d'une 

véritable infrastructure qui leur permet d'effectuer 

systématiquement le balayage électronique de 

grandes quantités de conteneurs. Il faut absolument 

s'atteler à accroître le nombre de contrôles et mon 

groupe continuera d'insister pour un renforcement 

des effectifs, des moyens et des compétences. 

 

16.03  Wouter Vermeersch (VB): Dat blijft een 

hallucinant laag percentage. Misschien moet ik 

eens een schriftelijke vraag indienen over de 

percentages in andere landen. Voor zover ik weet, 

zijn er havens die over een heuse infrastructuur 

beschikken om systematisch grote volumes 

containers te scannen. Een hoger aantal controles 

is absoluut een werkpunt en mijn fractie zal blijven 

hameren op meer mensen, middelen en 

bevoegdheden. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

17 Question de Joy Donné à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le Collège des 

dirigeants du Service de conciliation fiscale" 

(55018817C) 

 

17 Vraag van Joy Donné aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het College van 

de fiscale bemiddelingsdienst" (55018817C) 

 

17.01  Joy Donné (N-VA): La nomination 

temporaire des membres francophones du Collège 

17.01  Joy Donné (N-VA): De tijdelijke aanstelling 

van de Franstalige collegeleden van de Fiscale 
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des dirigeants du Service de conciliation fiscale a 

été annulée par le Conseil d'État en mars 2021. Le 

Collège ne peut donc plus conclure de procédure 

de médiation en matière d'impôts sur les revenus, 

ce qui bloque surtout les décisions relatives aux 

litiges en matière de TVA. Cela génère un certain 

mécontentement, aussi bien au sein de 

l'administration que parmi les contribuables.  

 

Qui doit décider du nouvel appel à candidats? 

Pourquoi n'a-t-il pas lieu? Le ministre a-t-il 

conscience que le traitement des litiges fiscaux est 

hypothéqué tant que l'appel n'est pas renouvelé et 

que de nouveau membres francophones du Collège 

ne sont pas nommés? 

 

Bemiddelingsdienst werd door de Raad van State 

vernietigd in maart 2021. Daardoor kan het college 

geen bemiddelingsprocedure meer afsluiten inzake 

inkomstenbelastingen, wat vooral beslissingen over 

btw-geschillen blokkeert. Dat zorgt zowel bij de 

administratie als bij belastingplichtigen voor 

ongenoegen.  

 

 

Wie moet beslissen over de nieuwe oproep tot 

kandidaatstelling? Waarom blijft die uit? Beseft de 

minister dat de behandeling van fiscale geschillen 

wordt gehypothekeerd zolang de oproep niet wordt 

hernieuwd en nieuwe Franstalige collegeleden 

worden aangesteld? 

 

17.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): L'administration rédige l'appel à 

candidatures et celui-ci est publié au Moniteur belge 

après avoir été approuvé. Dans un arrêt du 17 mars 

2021, le Conseil d'État a annulé la désignation 

temporaire des membres francophones du Collège. 

L'annulation de la désignation des membres du 

Collège des dirigeants du Service de conciliation 

fiscale est toutefois structurelle, et suit l'annulation 

de redésignations antérieures. En réponse à ces 

arrêts d'annulation, un règlement a été instauré en 

juillet 2018 permettant de prolonger 

automatiquement les mandats de tous les membres 

en cas de redésignation faisant suite à une 

annulation antérieure de la désignation d'un 

membre. Il s'avère en pratique que ce règlement 

risque de prolonger de façon disproportionnée les 

durées initiales de cinq ans des mandats. Les arrêts 

d'annulation mentionnent une infraction à la loi 

relative à la motivation formelle des actes 

administratifs. 

 

 

Le gouvernement examine à présent les possibilités 

d'adapter la réglementation de façon à apporter une 

réponse structurelle aux arrêts d'annulation du 

Conseil d'État. La présidente du Service de 

conciliation fiscale n'était pas encore en mesure de 

m'informer de l'état d'avancement du dossier, mais 

ce dernier fait bien sûr l'objet d'un suivi attentif. 

 

17.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De administratie stelt de oproep tot 

kandidaatstelling op en die wordt na goedkeuring 

gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. In een 

arrest van 17 maart 2021 vernietigde de Raad van 

State de tijdelijke aanduiding van de Franstalige 

collegeleden. De vernietiging van de benoeming 

van de collegeleden van de Fiscale 

Bemiddelingsdienst gebeurt echter structureel, met 

de vernietiging van eerdere herbenoemingen. In 

antwoord op die vernietigingsarresten is in juli 2018 

een regeling ingevoerd waardoor de 

mandaattermijnen van alle leden automatisch 

worden verlengd bij een herbenoeming als gevolg 

van een eerdere vernietiging van de benoeming van 

een lid. In de praktijk blijkt dat die regeling de 

aanvankelijke mandaattermijnen van vijf jaar 

onevenredig kan verlengen. De 

vernietigingsarresten vermelden een overtreding 

van de wet over de uitdrukkelijke motivering van 

bestuurshandelingen, waaraan de huidige 

benoemingsprocedure dus blijkbaar niet voldoet.  

 

De regering onderzoekt nu de mogelijkheid om de 

regelgeving zodanig aan te passen dat een 

structureel antwoord wordt gegeven op de 

vernietigingsarresten van de Raad van State. De 

voorzitster van de Fiscale Bemiddelingsdienst kon 

me nog geen stand van zaken geven, maar dit 

wordt natuurlijk nauw opgevolgd.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

18 Question de Vanessa Matz à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le payement de 

l’avantage de toute nature (ATN) pour l’utilisation 

de véhicules d’entreprise" (55018575C) 

 

18 Vraag van Vanessa Matz aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De betaling van 

het voordeel van alle aard (VAA) voor het gebruik 

van bedrijfsvoertuigen" (55018575C) 

 

18.01  Vanessa Matz (cdH): Vous m'avez répondu 

précédemment que la mise à disposition gratuite 

d'un véhicule pour les déplacements entre le 

domicile et un lieu de travail fixe générait 

18.01  Vanessa Matz (cdH): U hebt eerder 

geantwoord dat de gratis terbeschikkingstelling van 

een voertuig voor de verplaatsing tussen de 

woonplaats en een vaste werkplaats inderdaad een 
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effectivement un avantage de toute nature 

imposable dans le chef du travailleur. Cependant, 

vous aviez également précisé qu'il était admis qu'un 

chantier où un travailleur est occupé durant moins 

de 40 jours au cours d'une période imposable, ne 

devait pas être considéré comme un lieu fixe. 

 

Or, pour le moment, des contrôleurs fiscaux sont en 

train de remonter jusqu'en 2016 pour réclamer des 

milliers d'euros à des ouvriers bénéficiant d'un 

véhicule de société et qui n'étaient pas informés de 

cette règle des 40 jours. Il s'agit vraiment d'une 

injustice. Quel article du Code des impôts sur les 

revenus définit-il la règle des 40 jours? Pourquoi 

est-elle seulement appliquée maintenant? En plus, 

compte tenu des règles covid, cette règle n'est-elle 

pas tout à fait aberrante puisque les mesures 

sanitaires imposaient aux ouvriers de la 

construction de voyager seuls durant de nombreux 

mois?  

 

voordeel van alle aard is waarop de werknemer 

belast wordt. U hebt echter ook verklaard dat men 

het erover eens is dat een bouwplaats waar een 

werknemer tijdens een belastbaar tijdperk minder 

dan 40 dagen tewerkgesteld is, niet als een vaste 

werkplaats beschouwd mag worden. 

 

Momenteel gaan er belastinginspecteurs echter 

terug tot 2016 om duizenden euro's te vorderen van 

werknemers die over een bedrijfsvoertuig 

beschikken en niet op de hoogte waren van die 40-

dagenregel. Dit is echt onrechtvaardig. In welk 

artikel van het Wetboek van inkomstenbelastingen 

wordt de 40-dagenregel gedefinieerd? Waarom 

wordt die nu pas toegepast? En is die regel, in het 

licht van de coronaregels, geen complete aberratie 

aangezien de gezondheidsmaatregelen bepaalden 

dat de bouwvakkers vele maanden lang enkel 

alleen mochten reizen? 

 

18.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La règle des 40 jours n'est pas reprise 

telle quelle dans le Code des impôts sur les 

revenus. En principe, les frais de déplacement vers 

un lieu de travail fixe incombent personnellement 

aux travailleurs. C'est pourquoi, lorsqu'un 

employeur met un véhicule à disposition d'un 

travailleur pour effectuer ces déplacements, il en 

découle pour ce dernier un avantage de toute 

nature imposable. Cependant, en pratique, il y a eu 

par le passé de nombreux débats sur cette notion 

de "lieu de travail".  

 

C'est pourquoi l'administration a élaboré une règle 

qui consiste à admettre qu'un lieu de travail où le 

travailleur est occupé moins de 40 jours au cours 

d'une période imposable, ne constitue pas pour lui 

un lieu fixe, et que les déplacements entre le 

domicile et cet endroit peuvent être considérés 

comme des déplacements professionnels aux frais 

de l'employeur.  

 

Cette règle est applicable depuis la publication, le 

6 décembre 2007, de la circulaire qui l'a introduite et 

a été nuancée par l'ancien ministre des Finances en 

2008. Il n'est prévu aucune action de contrôle en 

particulier liée à l'ATN dans l'emploi de véhicules 

d'entreprise dans le secteur de la construction. De 

ce fait, aucune directive spécifique pour le 

traitement de cet ATN ou des arriérés n'a été 

transmise. 

 

 

Cette règle est largement antérieure au Covid-19 et 

s'appuie sur une logique fiscale qui lui est 

étrangère. 

 

18.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

40-dagenregel staat niet als dusdanig in het 

Wetboek van de inkomstenbelastingen vervat. In 

principe staan de werknemers in voor de 

verplaatsingskosten naar een vaste werkplek. 

Wanneer een werkgever de werknemer voor die 

verplaatsingen een voertuig ter beschikking stelt, 

behelst dat dientengevolge voor laatstgenoemde 

een belastbaar voordeel van alle aard. In de praktijk 

rees er echter meermaal discussie over het begrip 

'werkplek'.  

 

 

Daarom heeft de administratie een regel opgesteld, 

volgens welke een werkplek waar een werknemer 

tijdens een belastbare periode gedurende minder 

dan 40 dagen tewerkgesteld wordt, voor de 

betrokkene niet als een vaste werkplek geldt, en de 

verplaatsingen tussen de woonplaats en die plek 

beschouwd kunnen worden als beroepsmatige 

verplaatsingen ten koste van de werkgever.  

 

Die regel is van toepassing sinds de publicatie – op 

6 december 2007 – van de omzendbrief waarmee 

ze ingevoerd werd en werd in 2008 door de 

toenmalige minister van Financiën genuanceerd. Er 

wordt niet voorzien in bijzondere controleacties in 

verband met het VAA bij het gebruik van 

bedrijfsvoertuigen in de bouwsector. Bijgevolg werd 

er geen specifieke richtlijn voor de behandeling van 

dat VAA of van betalingsachterstanden 

uitgevaardigd.  

 

Die regel dateert van lang vóór de coronapandemie 

en berust op een fiscale logica die losstaat van de 

pandemie.  
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18.03  Vanessa Matz (cdH): Il n'y a donc pas de 

base légale en tant que telle mais une pratique 

administrative. Ceci n'explique toujours pas 

pourquoi les contrôleurs fiscaux semblent être 

mobilisés pour contrôler cette règle au niveau des 

entreprises de la construction.  

 

Ce sont des travailleurs à qui on va réclamer des 

sommes importantes, surtout que c'est calculé 

rétroactivement depuis 2016 sans aucun 

fondement, à la plus grande surprise et au 

détriment du secteur de la construction qui n'a 

jamais entendu parler de cette règle. Cette pratique 

administrative me semble totalement hors des clous 

et je vous avoue que cela me laisse complètement 

abasourdie. 

 

18.03  Vanessa Matz (cdH): Er is dus geen 

rechtsgrond als dusdanig, maar een administratieve 

praktijk. Dat verklaart nog altijd niet waarom 

belastingcontroleurs gemobiliseerd lijken te worden 

om die regel te controleren bij bouwbedrijven. 

 

 

De bedragen die men van sommige werknemers 

terugvordert lopen hoog op, vooral omdat die 

zonder enige grondslag retroactief berekend 

worden tot 2016, tot grote verrassing en ten koste 

van de bouwsector, die nog nooit van die regel 

gehoord heeft. Die administratieve praktijk lijkt me 

geheel ontspoord en ik moet bekennen dat dit me 

met verstomming slaat. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

19 Question de Wouter Vermeersch à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances) sur "Le plan de 

lutte contre la fraude du ministre Van Peteghem" 

(55018861C) 

 

19 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën) over "Het 

fraudeplan van minister Van Peteghem" 

(55018861C) 

 

19.01 Wouter Vermeersch (VB): Selon le site web 

du parti, le CD&V a lancé un plan d'action de lutte 

contre la fraude fiscale et sociale. En effet, le 

ministre a lancé un plan comportant 29 points 

d'action.  

 

Le coût engendré par ces actions a-t-il déjà été 

estimé? Une distinction sera-t-elle faite entre la 

fraude fiscale et la fraude sociale? Quel est le 

calendrier de ce plan? Quels sont les objectifs 

poursuivis? Quand les dispositions prises dans ce 

plan seront-elles traduites en textes de loi? Sera-t-il 

transmis au Parlement? 

 

19.01  Wouter Vermeersch (VB): Volgens de 

website van de partij lanceert CD&V een actieplan 

in de strijd tegen fiscale en sociale fraude. De 

minister lanceerde inderdaad een plan met 

29 punten.  

 

Zijn die al becijferd? Komt er een opsplitsing tussen 

fiscale en sociale fraude? Wat is de timing? Wat 

zijn de doelstellingen? Wanneer wordt dit vertaald in 

wetteksten en mogen we dit verwachten in het 

Parlement?  

 

19.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Avec l'adoption du premier plan de 

lutte contre la fraude du Collège pour la lutte contre 

la fraude fiscale et sociale, le gouvernement 

poursuit la lutte contre la fraude. Ce plan d'action 

s'inscrit dans le cadre d'une lutte contre la fraude 

impliquant de nombreux services publics. Il s'agit 

d'un plan intégré, qui mise sur le renforcement de la 

collaboration, de la coordination et de l'échange 

d'informations. C'est pour cette raison qu'il sera 

compliqué de définir précisément les bénéfices de 

la lutte contre la fraude fiscale et sociale. Nous 

veillons toutefois à un bon suivi par le biais d'un 

reporting dans un tableau de bord. Un chef de 

projet, chargé de veiller à l'atteinte des objectifs, est 

désigné pour chaque initiative et chacun des 

29 projets. Cela nécessite donc aussi bien un travail 

administratif que législatif, chacun avec son propre 

calendrier. Le projet pilote portant sur le suivi des 

grands chantiers de construction aboutira, par 

19.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Met de goedkeuring van het eerste 

actieplan fraudebestrijding van het College voor de 

strijd tegen de fiscale en sociale fraude zet de 

regering de strijd tegen fraude verder. Dit actieplan 

kadert in een fraudebestrijding waarbij veel 

overheidsdiensten zijn betrokken. Het gaat om een 

geïntegreerd plan dat inzet op meer samenwerking, 

coördinatie en informatie-uitwisseling. Net daardoor 

zullen de baten van de strijd tegen fiscale en sociale 

fraude niet eenduidig te bepalen zijn. Wel zorgen 

we voor een goede opvolging via een rapportering 

in een boordtabel. Aan elk initiatief en elk van de 

29 projecten is een projectleider toegekend die 

moet waken over het behalen van de doelstellingen. 

Er is dus zowel administratief als wetgevend werk 

vereist, elk met een eigen timing. Zo zal het 

proefproject rond de monitoring van grote 

bouwwerven meteen resultaat opleveren, maar voor 

projecten die een wetgevend initiatief vereisen, 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

26 

exemple, directement à des résultats, tandis que les 

projets nécessitant une initiative législative, tels que 

l'incitation aux paiements électroniques, prendront 

plus de temps. Quoi qu'il en soit, il s'agit d'une 

première étape importante dans la lutte contre la 

fraude fiscale et sociale. Le comité ministériel a 

déjà adopté un deuxième plan d'action pour l'an 

prochain. 

 

zoals het stimuleren van elektronische betalingen, is 

meer tijd nodig. Dit is alleszins een eerste heel 

belangrijke stap in de strijd tegen fiscale en sociale 

fraude. Het ministerieel comité heeft al de 

goedkeuring gegeven voor een tweede actieplan 

voor volgend jaar.  

 

19.03  Wouter Vermeersch (VB): Nous sommes 

évidemment impatients de voir tous ces projets se 

concrétiser. Le gouvernement a lui-même déjà 

déclaré vouloir retirer 1 milliard d'euros de recettes 

de la lutte contre la fraude sociale et fiscale d'ici 

2024. Je vais encore introduire une demande écrite 

en vue d'obtenir le tableau de bord. 

 

19.03  Wouter Vermeersch (VB): Wij kijken 

uiteraard uit naar de concretisering van dit alles. De 

regering heeft zelf al verklaard tegen 2024 

1 miljard euro aan inkomsten te willen halen uit de 

aanpak van de sociale en fiscale fraude. Ik zal nog 

een schriftelijke aanvraag indienen om de 

boordtabel te krijgen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

20 Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "L'obligation de 

déclarer les paiements à l'étranger" (55018888C) 

 

20 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De verplichte 

aangifte van de betalingen aan het buitenland" 

(55018888C) 

 

20.01  Steven Matheï (CD&V): Le Code des impôts 

sur les revenus prévoit la déclaration des paiements 

effectués par des entreprises et des contribuables à 

des personnes établies dans un État qui n'applique 

pas ou pas suffisamment les normes en matière 

d'échange de données. Il règne aujourd'hui un 

certain flou quant aux résidents de pays qui se 

conforment partiellement à la norme et qui ne 

seraient donc pas soumis à l'obligation de 

déclaration. Est-il ou non obligatoire de faire une 

déclaration dans ce cas? 

 

20.01  Steven Matheï (CD&V): Het Wetboek van 

de inkomstenbelastingen bepaalt dat men aangifte 

moet doen van de betalingen door 

vennootschappen en belastingplichtigen aan 

personen die gevestigd zijn in een Staat die de 

standaard inzake gegevensuitwisseling niet of 

onvoldoende toepast. Er is nu onduidelijkheid 

gerezen voor de inwoners uit landen die gedeeltelijk 

in overeenstemming zijn met de standaard en die 

daarom niet onder de aangifteplicht zouden vallen. 

Moet men in die situatie nu wel of niet aangifte 

doen? 

 

20.02 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): L'article 307 du Code des Impôts sur 

les revenus traite des juridictions non coopératives 

ou partiellement coopératives en matière fiscale. 

Ces critères de transparence fiscale ont été durcis 

depuis quelques années et également adoptés par 

le G20. On considère qu'une juridiction 

partiellement coopérative ne remplit pas les normes 

internationales en matière de transparence et elle 

figurera, au même titre que les juridictions non 

coopératives, sur la liste noire de l'UE. Une lacune 

compromettant gravement l'échange d'informations 

suffit pour être rangé dans la catégorie des pays 

partiellement coopératifs. Il est difficile de prétendre 

que des pays qui ne répondent que partiellement 

aux normes sont en mesure de les appliquer 

correctement et ce point de vue a été précisé par 

mon administration dans la circulaire du 

1er septembre 2020 pour la déclaration de l'exercice 

d'imposition 2021.  

 

20.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Artikel 307 van het Wetboek van de 

inkomstenbelastingen handelt over de jurisdicties 

die een rating non-compliant of partially compliant 

hebben ontvangen. Deze criteria inzake fiscale 

transparantie zijn sinds enkele jaren verstrengd en 

ook overgenomen door de G20. Een jurisdictie die 

een partially compliant rating krijgt, wordt niet 

geacht te voldoen aan de internationale 

transparantiestandaard en zal bijgevolg 

terechtkomen op de EU-blacklist, net als bij een 

non-compliant rating. De rating partially compliant 

geldt als minstens één tekortkoming is vastgesteld 

die belangrijk ingrijpt op de uitwisseling van 

inlichtingen. Men kan moeilijk argumenteren dat 

landen die slechts ten dele voldoen aan de 

standaard, die goed kunnen toepassen en dat 

standpunt heeft mijn administratie verduidelijkt in de 

rondzendbrief van 1 september 2020, voor de 

aangifte vanaf het aanslagjaar 2021. 

 



CRABV 55 COM 532 30/06/2021  

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

27 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

21 Question de Wouter Raskin à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les 

investissements des autorités belges dans 

l'industrie de l'huile de palme" (55018956C) 

 

21 Vraag van Wouter Raskin aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

investeringen van de Belgische overheid in de 

palmolie-industrie" (55018956C) 

 

21.01  Wouter Raskin (N-VA): La Société Belge 

d'Investissement pour les Pays en Développement 

(BIO) a investi dans l'entreprise de production 

d'huile de palme Plantations et Huileries du Congo. 

Une étude de Human Rights Watch a déjà révélé 

en 2019 que Feronia, la société mère de l'entreprise 

congolaise, viole les droits du personnel et déverse 

des déchets dans la nature. 

 

L'autorité belge investit-elle directement ou 

indirectement dans l'industrie de la production 

d'huile de palme à l'heure actuelle? Le ministre 

peut-il me fournir un aperçu de ces 

investissements? 

 

21.01  Wouter Raskin (N-VA): De Belgische 

Investeringsmaatschappij voor Ontwikkelingslanden 

(BIO), heeft geïnvesteerd in het palmoliebedrijf 

Plantations et Huileries du Congo. Al in 2019 bracht 

onderzoek van Human Rights Watch aan het licht 

dat Feronia, de moeder van het Congolese bedrijf, 

de rechten van het personeel schendt en afval 

dumpt in de natuur.  

 

Investeert de Belgische overheid vandaag 

rechtstreeks of onrechtstreeks in de palmolie-

industrie? Kan de minister mij een overzicht van die 

investeringen bezorgen? 

 

21.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): La SFPI n'a pas d'investissement 

direct dans l'industrie de l'huile de palme. Au travers 

de la Société Belge d'Investissement International 

(SBI), la SFPI a des actifs indirects dans ce secteur. 

La SBI octroie notamment un prêt subordonné à 

Siat SA à hauteur de 5 millions d'euros depuis 

2017. Le groupe Siat soutient l'industrie de l'huile de 

palme au Nigeria au travers de l'entreprise Presco, 

dont les actions sont cotées à la bourse de Lagos. 

Siat possède 60 % des actions de Presco. 

 

 

Siat a investi dans Presco parce que le Nigeria doit 

faire face à une pénurie importante d'huile de 

palme. Augmenter la production aide à subvenir aux 

besoins alimentaires locaux, parce que l'huile de 

palme constitue la première matière grasse utilisée 

dans le secteur alimentaire sur place. L'huile de 

palme n'est pas exportée vers l'Europe. Siat se 

conforme strictement aux normes de la Roundtable 

on Sustainable Palm Oil et publie chaque année un 

rapport de durabilité. La SBI effectue un suivi 

régulier de son investissement par le biais d'une 

visite à la filiale du groupe et n'a pas connaissance 

d'une violation des droits du personnel ni de 

l'abandon de déchets dans la nature. 

 

21.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De FPIM heeft geen rechtstreekse 

investeringen in de palmolie-industrie. Via de 

Belgische Maatschappij voor Internationale 

Investering (BMI) heeft de FPIM onrechtstreekse 

activa in deze sector. De BMI verstrekt namelijk een 

achtergestelde lening aan Siat NV ter waarde van 

5 miljoen euro sinds 2017. De groep Siat 

ondersteunt de palmolie-industrie in Nigeria via de 

vennootschap Presco waarvan de aandelen 

genoteerd zijn op de Lagos Stock Exchange. Siat 

bezit 60 % van de aandelen in Presco. 

 

Siat heeft geïnvesteerd in Presco omdat Nigeria te 

kampen heeft met een groot tekort aan palmolie. 

De productie verhogen, helpt de lokale 

voedselnoden te lenigen omdat palmolie er de 

eerste vetstof is die in de lokale voedingssector 

wordt gebruikt. De palmolie wordt niet naar Europa 

geëxporteerd. Siat volgt strikt de normen van de 

Roundtable on Sustainable Palm Oil en publiceert 

jaarlijks ook een duurzaamheidsrapport. De BMI 

volgt regelmatig haar investering op door een 

bezoek aan de dochtervennootschap van de groep 

en heeft geen kennis van een schending van de 

rechten van het personeel of van afvaldumping in 

de natuur. 

 

21.03  Wouter Raskin (N-VA): La consommation 

mondiale d'huile de palme s'élève à 73 millions de 

tonnes par an. Il s'agit d'un marché lucratif et toutes 

les entreprises ne privilégient pas une production 

durable. Nous ne pouvons évidemment pas tolérer 

que l'État belge investisse directement ou 

indirectement dans l'industrie non durable de l'huile 

de palme.  

21.03  Wouter Raskin (N-VA): Jaarlijks wordt 

wereldwijd 73 miljoen ton palmolie geconsumeerd. 

De productie is lucratief en niet alle bedrijven 

produceren duurzaam. We kunnen uiteraard niet 

tolereren dat de Belgische overheid rechtstreeks of 

onrechtstreeks zou investeren in de niet-duurzame 

palmolie-industrie. 
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L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

22 Question de Kurt Ravyts à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les différences 

de traitement fiscal des fonds indiciels cotés en 

Bourse" (55019035C) 

 

22 Vraag van Kurt Ravyts aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

verschillende fiscale behandeling van 

beursgenoteerde indexfondsen" (55019035C) 

 

22.01  Kurt Ravyts (VB): En Belgique, les trackers 

ou fonds indiciels cotés en Bourse sont soumis à 

trois taux différents dans le cadre de la taxe 

boursière. Par ailleurs, les critères de détermination 

du taux ne sont pas non plus interprétés de la 

même manière.  

 

Lorsque le tracker est enregistré dans notre pays et 

que le fond ne distribue pas de dividendes, 

l'investisseur paie une taxe boursière de 1,32 % à 

l'achat et à la vente. S'il s'agit d'un tracker de 

capitalisation enregistré dans un autre pays 

européen, l'investisseur paie une taxe de 0,12 %. 

Pour un tracker de distribution, qui distribue des 

dividendes, une taxe boursière de 0,12 % est 

applicable dans les deux cas. Pour éviter la taxe de 

1,32 %, différents émetteurs de trackers 

enregistrent uniquement la version de distribution 

en Belgique. Selon le SPF Finances, 

l'enregistrement d'un tracker doit pourtant 

s'effectuer au niveau d'un compartiment regroupant 

la version de capitalisation et la version de 

distribution du tracker: dès lors qu'un compartiment 

est enregistré auprès de la FSMA, les deux 

versions sont considérées comme enregistrées. 

 

En conséquence, le nombre de trackers enregistrés 

en Belgique ne cesse de diminuer et les 

investisseurs vont à la recherche de trackers non 

enregistrés. 

 

Comment le ministre réagit-il face à ces 

informations? Consacrera-t-il également un examen 

à ce type de taxes dans le cadre de la réforme 

fiscale plus large? 

 

22.01  Kurt Ravyts (VB): Op trackers of 

beursgenoteerde indexfondsen zijn in België maar 

liefst drie verschillende tarieven voor de beurstaks 

van toepassing, waarbij de criteria voor de 

tariefbepaling ook niet op dezelfde manier worden 

geïnterpreteerd.  

 

Als de tracker in ons land is geregistreerd en het 

fonds geen dividenden uitkeert, betaalt de belegger 

bij de aankoop en verkoop een beurstaks van 

1,32 %. Gaat het om een kapitalisatietracker die in 

een ander Europees land is geregistreerd, dan 

betaalt de belegger een taks van 0,12 %. Voor een 

distributietracker, die wel dividenden uitkeert, geldt 

in beide gevallen een beurstaks van 0,12 %. Om de 

taks van 1,32 % te ontwijken, registreren 

verschillende aanbieders van trackers alleen de 

distributieversie in België. Volgens de 

FOD Financiën moet de registratie van een tracker 

echter gebeuren op het niveau van een 

compartiment dat de kapitalisatie- en 

distributieversie van een tracker bundelt: zodra een 

compartiment geregistreerd is bij de FSMA, worden 

beide versies als geregistreerd bestempeld.  

 

 

Het gevolg hiervan is dat steeds minder trackers in 

België worden geregistreerd en dat beleggers op 

zoek gaan naar niet-geregistreerde trackers.  

 

 

Hoe reageert de minister op deze berichten? Zal hij 

zulke taksen ook bestuderen in het kader van de 

bredere fiscale hervorming? 

 

22.02 Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Pour l'application de la taxe sur les 

opérations boursières, les trackers en question sont 

considérés comme des organismes de placement 

collectif. La taxe s'applique de la même façon aux 

opérations portant sur des actions ou des parts d'un 

tracker qu'aux opérations portant sur des actions ou 

des parts émises par une autre société 

d'investissement ou un autre fonds commun de 

placement. Cela signifie que les opérations portant 

sur des actions de capitalisation émises par un 

organisme de placement collectif sont soumises au 

taux de 1,32 % tandis que le taux de 0,12 % 

s'applique aux opérations portant sur des parts de 

22.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De trackers waarvan sprake worden 

voor de toepassing van de beurstaks beschouwd 

als instellingen voor collectieve belegging. De taks 

wordt op dezelfde manier toegepast op 

verrichtingen met aandelen of rechten van 

deelneming van een tracker als op verrichtingen 

met aandelen of rechten van deelneming 

uitgegeven door een andere 

beleggingsvennootschap of een ander 

gemeenschappelijk beleggingsfonds. Dat betekent 

dat verrichtingen met kapitalisatieaandelen 

uitgegeven door een instelling voor collectieve 

belegging onderworpen zijn aan het tarief van 
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type capitalisation émises par un organisme de 

placement collectif. 

 

 

 

Les dispositions du droit financier prévoient 

l'enregistrement auprès de la FSMA d'un organisme 

de placement collectif ou d'un de ses 

compartiments et non de ses actions ou parts. 

 

1,32 %, terwijl het tarief van 0,12 % van toepassing 

is op verrichtingen met rechten van deelneming van 

het kapitalisatietype uitgegeven door een instelling 

voor collectieve belegging. 

 

De bepalingen van het financieel recht voorzien in 

een inschrijving bij de FSMA van een instelling voor 

collectieve belegging of van een van haar 

compartimenten en niet van haar aandelen of 

rechten van deelneming. 

 

L'application du droit fiscal est dans ce cas liée à 

l'enregistrement. 

 

Je demanderai à mon administration d'examiner s'il 

convient d'adapter le système de taxe sur les 

opérations de Bourse afin qu'il n'y ait plus de 

différence entre les organismes de placement 

collectif. 

 

Le coordinateur élaborera une note de vision sur la 

fiscalité des investissements en tant qu'aspect 

spécifique de la fiscalité. Cette question sera 

examinée dans le contexte de la réforme fiscale 

plus large. 

 

De toepassing van het fiscaal recht is in dit geval 

verbonden met de inschrijving. 

 

Ik zal mijn administratie laten onderzoeken of het 

stelsel van taksen op beursverrichtingen moet 

worden aangepast om verschillen tussen 

instellingen voor collectieve belegging weg te 

werken. 

 

De coördinator zal een visienota opstellen over de 

beleggingsfiscaliteit als deelaspect van de fiscaliteit. 

Een en ander zal worden bestudeerd in het kader 

van de bredere fiscale hervorming. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

23 Questions jointes de 

- Joris Vandenbroucke à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "La circulaire de la Banque 

nationale sur l'application de la loi 

antiblanchiment" (55019049C) 

- Ahmed Laaouej à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "La circulaire de la BNB relative à 

la lutte contre le blanchiment" (55019339C) 

 

23 Samengevoegde vragen van 

- Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De circulaire 

van de Nationale Bank betreffende de toepassing 

van de antiwitwaswet" (55019049C) 

- Ahmed Laaouej aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De omzendbrief van de 

NBB met betrekking tot de bestrijding van 

witwaspraktijken" (55019339C) 

 

23.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): La Banque 

nationale a récemment publié une circulaire sur les 

obligations de vigilance à l'égard des rapatriements 

de fonds depuis l'étranger et des procédures de 

régularisation fiscale dans le cadre de l'application 

de la loi antiblanchiment. Une prescription fiscale 

intervient après sept ans, mais le blanchiment est 

imprescriptible. Nous sommes donc très satisfaits 

de cette circulaire.  

 

Quelles perspectives et quelle politique le ministre 

souhaite-t-il y associer? Comment la circulaire 

s'inscrit-elle dans son plan de lutte contre la fraude? 

Dans quelle mesure se concerte-t-il avec le ministre 

de la Justice à ce sujet? Tient-il compte d'un 

problème systémique au niveau de la surveillance 

des banques et des procédures de signalement de 

capitaux blanchis? Quelles en sont les potentielles 

conséquences? 

 

23.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): De 

Nationale Bank publiceerde recent een 

rondzendbrief over de verplichtingen tot 

waakzaamheid ten aanzien van repatriëringen van 

geldmiddelen uit het buitenland en van de fiscale 

regularisatieprocedures bij de toepassing van de 

antiwitwaswet. Na zeven jaar is er fiscale verjaring, 

maar witwassen is een doorlopend misdrijf. We zijn 

dus heel blij met die rondzendbrief.  

 

Welke inzichten en welk beleid wil de minister 

daaraan verbinden? Hoe moeten we de 

rondzendbrief kaderen in zijn actieplan voor 

fraudebestrijding? In hoeverre overlegt hij hierover 

met de minister van Justitie? Houdt hij rekening met 

een systemisch probleem in het toezicht van de 

banken en in de procedures om witgewassen 

kapitaal te melden? Wat zijn de mogelijke 

gevolgen? 
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23.02  Ahmed Laaouej (PS): La Cour des comptes 

évalue à plus de 40 milliards d'euros l'argent 

rapatrié en Belgique lors des déclarations 

libératoires uniques (DLU), sans avoir été déclaré. 

Nous avons déposé une proposition de résolution 

pour avancer sur ce dossier, mais on pourrait aussi 

enquêter sur l'origine des fonds, comme le 

demanderait la BNB. 

 

 

Quel sera le rôle de la BNB après les enquêtes des 

banques? Contrôlera-t-elle leur bon déroulement? 

Quel rôle les parquets joueront-ils? Quelle sera 

l'impulsion du gouvernement pour que les parquets 

se saisissent des dossiers? Le Service des 

Décisions Anticipées collaborera-t-il avec la justice 

et la BNB? Quels pourraient être les retours 

budgétaires? 

 

23.02  Ahmed Laaouej (PS): Het Rekenhof raamt 

het geldbedrag dat niet aangegeven werd en via de 

eenmalige bevrijdende aangiften (EBA's) naar 

België gerepatrieerd werd op meer dan 

40 miljard euro. We hebben een voorstel van 

resolutie ingediend om vooruitgang te boeken in dat 

dossier, maar men zou ook een onderzoek kunnen 

instellen naar de herkomst van dat geld, zoals de 

NBB zou vragen.  

 

Wat zal na de onderzoeken van de banken de rol 

van de NBB zijn? Zal de NBB toezien op het goede 

verloop van die onderzoeken? Welke rol zullen de 

parketten spelen? Welke impuls zal de regering 

geven opdat de parketten zich over de dossiers 

buigen? Zal de Dienst Voorafgaande Beslissingen 

met het gerecht en de NBB samenwerken? Hoeveel 

zou er naar de begroting kunnen terugvloeien?  

 

23.03  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Je soutiens l'initiative de la Banque 

nationale de Belgique qui vise à clarifier les règles 

et les attentes en la matière dans une circulaire et 

j'attends du secteur qu'il apporte une contribution 

pleine et entière. La Banque nationale dispose 

d'instruments pour intervenir si une institution ne 

respecte pas les dispositions. Le rapport de la Cour 

des comptes relatif à la procédure fiscale de 

régularisation a fait l'objet de discussions 

approfondies en commission des Finances. Il est 

estimé qu'un montant de 40 milliards d'euros de 

capitaux fiscalement prescrits rapatriés n'ont pas 

été repris dans les déclarations de régularisation 

lors des dernières déclarations libératoires uniques. 

La Cour des comptes a cependant aussi émis la 

recommandation de renforcer la capacité 

d'intervention fiscale du parquet et de la Justice. Le 

plan d'action du Collège pour la lutte contre la 

fraude fiscale et sociale offre une première réponse 

à cet égard, car un cadre légal sera élaboré 

permettant la concertation et la collaboration entre 

le parquet, la police judiciaire fédérale et 

l'administration fiscale dans la lutte contre la fraude 

fiscale grave, qu'elle soit organisée ou non. 

 

23.03 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Ik steun het initiatief van de Nationale 

Bank van België om in een rondzendbrief de regels 

en verwachtingen ter zake te verduidelijken en ik 

verwacht dat de sector zijn volledige medewerking 

zal verlenen. De Nationale Bank beschikt over 

instrumenten om op te treden als een instelling de 

bepalingen niet naleeft. Het rapport van het 

Rekenhof over de fiscale regularisatieprocedure is 

in de commissie voor Financiën uitvoerig 

besproken. Men raamt dat 40 miljard euro aan 

gerepatrieerde fiscaal verjaarde kapitalen niet zijn 

opgenomen in de regularisatieaangifte tijdens de 

vorige eenmalige bevrijdende aangiften. Het 

Rekenhof deed echter ook de aanbeveling om de 

fiscale slagkracht van het parket en het gerecht te 

versterken. Het actieplan van het College voor de 

strijd tegen de fiscale en sociale fraude biedt daarop 

een eerste antwoord, want men gaat een wettelijk 

kader uitwerken om overleg en samenwerking 

mogelijk te maken tussen het parket, de federale 

gerechtelijke politie en de fiscale administratie in de 

strijd tegen ernstige en al dan niet georganiseerde 

fiscale fraude. 

 

(En français) La loi restreint la coopération entre le 

fisc et le parquet. La BNB ne peut collaborer avec le 

point de contact des régularisations vu le secret 

professionnel. Des circulaires pourraient donner lieu 

à l'envoi d'anciens dossiers de blanchiment à la 

CTIF. Pour les transmettre au parquet, celle-ci doit 

disposer d'indices sérieux de blanchiment et 

l'ancienneté des faits rendra les recherches 

difficiles. 

 

(Frans) De samenwerking tussen de fiscus en het 

parket is krachtens de wet beperkt. De NBB mag 

niet samenwerken met het contacpunt 

regularisaties, gelet op het beroepsgeheim. 

Omzendbrieven zouden aanleiding kunnen geven 

tot het overzenden van oude witwasdossiers aan de 

CFI. Om ze aan het parket te kunnen overzenden 

moet laatstgenoemde over ernstige aanwijzingen 

van witwasserij beschikken en het feit dat het over 

feiten gaat die van lang geleden dateren zal het 

onderzoek bemoeilijken.  

 

(En néerlandais) Il est prématuré, à ce stade, de (Nederlands) In het huidige stadium is het voorbarig 
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spéculer sur les résultats des analyses effectuées 

par les banques et les assureurs sur la vie. En cas 

de manquements, les institutions devront définir un 

plan d'action pour y remédier et le régulateur devra 

intervenir de manière adéquate.  

 

om te speculeren over de resultaten van de 

doorlichtingen door banken en levensverzekeraars. 

Bij tekortkomingen moeten de instellingen een 

actieplan opmaken om ze te verhelpen en moet de 

toezichthouder gepast optreden. 

 

23.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): 

J'encourage le gouvernement à suivre la 

recommandation de la Cour des comptes visant à 

renforcer la capacité d'action de la justice et du 

parquet en matière fiscale. Le ministre de la Justice 

a prévu un important renforcement du personnel et 

des moyens à cet effet. J'attends impatiemment les 

échantillonnages que doivent réaliser les banques 

pour des dossiers du passé, et je suis curieux de 

connaître les manquements potentiels et les plans 

d'action qui en découleront. En cas de 

dysfonctionnement, les parquets devront faire leur 

travail. 

 

23.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Ik moedig 

de regering aan om in te gaan op de aanbeveling 

van het Rekenhof om de fiscale slagkracht bij het 

gerecht en het parket te versterken. De minister van 

Justitie heeft daartoe een belangrijke uitbreiding van 

mensen en middelen gepland. Ik kijk erg uit naar de 

steekproeven die de banken nu moeten doen voor 

dossiers uit het verleden en ik ben benieuwd naar 

mogelijke tekortkomingen en naar de actieplannen 

die daaruit moeten voortvloeien. Bij tekortkomingen 

moeten de parketten alsnog hun werk doen. 

 

23.05  Ahmed Laaouej (PS): Il faut mobiliser tous 

les services chargés de la lutte contre la criminalité 

financière, le blanchiment d'argent et la fraude 

fiscale: votre administration, en particulier l'ISI, le 

ministre de la Justice et les parquets, et la BNB. 

Même si certaines institutions ont leur 

indépendance, elles ont aussi des missions légales 

en ce sens. Il faut mettre ce point à l'ordre du 

collège de coordination et aller jusqu'au bout de ce 

qui est légalement possible. La situation financière 

est très difficile et on ne peut demander à la 

population des efforts supplémentaires, alors 

qu'une manne d'argent est disponible si on poursuit 

efficacement la grande fraude fiscale. 

 

23.05  Ahmed Laaouej (PS): We moeten alle 

diensten mobiliseren die belast zijn met de 

bestrijding van financiële criminaliteit, het witwassen 

van geld en belastingfraude: de administratie, met 

name de BBI, de minister van Justitie, de parketten 

en de NBB. Ook al opereren sommige instellingen 

in alle onafhankelijkheid, ze moeten op dat vlak ook 

allerlei wettelijke taken nakomen. Dit punt moet op 

de agenda van het coördinatiecollege gezet worden 

en men moet tot het uiterste gaan van wat er 

wettelijk mogelijk is. De financiële situatie is zeer 

moeilijk en we kunnen de bevolking niet vragen 

extra inspanningen te leveren terwijl we over een 

massa geld zouden kunnen beschikken is als we de 

grote belastingfraude efficiënt zouden vervolgen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

24 Question de Joris Vandenbroucke à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances) sur "L'utilisation 

du compte privé de fonctionnaires pour le 

paiement au comptant de dettes fiscales" 

(55019063C) 

 

24 Vraag van Joris Vandenbroucke aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën) over "Het gebruik 

van een privérekening van ambtenaren voor het 

betalen van fiscale schulden in cash" 

(55019063C) 

 

24.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Un ancien 

receveur des contributions a été condamné à une 

peine d'emprisonnement et à une amende pour 

concussion, détournement de fonds et blanchiment 

d'argent public. L'homme conservait sur son compte 

privé une partie de l'argent que les contribuables 

payaient en liquide afin d'apurer leurs dettes 

fiscales. Il me semble que l'ouverture à cette fin de 

comptes privés servant à transférer l'argent pose de 

gros problèmes. Il s'agit là en effet de la porte 

ouverte aux abus. Cette pratique est-elle fréquente 

et comment contrôle-t-on les éventuelles 

infractions? 

 

24.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Een oud-

belastingontvanger werd veroordeeld tot een 

celstraf en een boete wegens knevelarij, 

verduistering en het witwassen van publiek geld. De 

man hield geld dat mensen cash aanboden om hun 

belastingschulden aan te zuiveren, deels achter op 

zijn privérekening. Mij lijkt het zeer problematisch 

dat private rekeningen als doorgeefluik worden 

opengesteld voor die doeleinden, want dat zet de 

deur open voor misbruik. Komt die praktijk vaker 

voor en hoe controleert men op inbreuken?  
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24.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Cette pratique n'existe pas. Depuis la 

promulgation de l'arrêté royal du 27 août 1993, le 

paiement en comptant des dettes fiscales est 

interdit par la loi. Auparavant, des paiements en 

espèces pouvaient être transférés sur le compte du 

bureau selon une procédure très particulière, 

excluant explicitement l'utilisation de comptes privés 

du comptable. Une procédure spéciale analogue 

existait aussi pour la perception de chèques. Depuis 

2015, les services Perception et Recouvrement 

sont scindés et confiés à des comptables distincts 

selon le "principe des quatre yeux". Le système de 

paiement First de l'administration fiscale permet un 

contrôle efficace des mouvements entre comptes 

bancaires.   

 

24.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Die praktijk bestaat niet. Wettelijk zijn 

contante betalingen van belastingschulden niet 

meer toegestaan sinds de invoering van het KB van 

27 augustus 1993. Daarvoor konden 

cashbetalingen via een zeer specifieke procedure 

worden overgeschreven op de rekening van het 

kantoor, waarbij privérekeningen van de 

rekenplichtige onder geen beding mochten worden 

gebruikt. Een dergelijke specifieke procedure 

bestond ook voor het innen van cheques. Sinds 

2015 zijn de afdelingen Inning en Invordering 

gescheiden en toevertrouwd aan afzonderlijke 

rekenplichtigen volgens het 'vierogenprincipe'. Het 

betaalsysteem First van de fiscale administratie laat 

een efficiënte monitoring toe van de bewegingen 

tussen rekeningen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

25 Question de Benoît Piedboeuf à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le taux de TVA 

pour la location de kayaks" (55019315C) 

 

25 Vraag van Benoît Piedboeuf aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het btw-tarief 

voor de verhuur van kajaks" (55019315C) 

 

25.01  Benoît Piedboeuf (MR): La quasi-intégralité 

des prestations du secteur touristique belge est 

soumise au taux de TVA réduit de 6 %, 

conformément à la rubrique XXVIII du tableau A de 

l’annexe à l’arrêté royal n° 20 du 20 juillet 1970. 

L’administration fiscale considère que l’organisation 

de descentes de la rivière en kayaks n'est pas visée 

par l’accès à des installations, culturelles et de 

divertissement. Pourriez-vous demander à 

l'administration de modifier l’interprétation de la loi?  

 

25.01  Benoît Piedboeuf (MR): Voor vrijwel alle 

diensten van de Belgische toeristische sector geldt 

het verlaagde btw-tarief van 6 %, conform rubriek 

XXVIII van tabel A van de bijlage bij het koninklijk 

besluit nr. 20 van 20 juli 1970. De 

belastingadministratie is van oordeel dat de 

organisatie van rivierafvaarten in kajaks niet valt 

onder de toegang tot culturele en recreatieve 

voorzieningen. Zou u de administratie kunnen 

vragen om de interpretatie van de wet te wijzigen?  

 

25.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Le taux réduit s'applique à l'opération par 

laquelle l'exploitant d'une installation culturelle, 

sportive ou de divertissement donne accès à celle-

ci contre le paiement d'un droit d'entrée. Il s'agit 

donc de donner accès à un espace ou un lieu. Les 

dispositions prévoyant le taux réduit de 6 % pour 

des livraisons de biens ou prestations de services 

doivent être interprétées de manière limitative. Un 

assujetti dont l'activité consiste en la mise à 

disposition de kayaks n'exploite pas une installation 

sportive, il met à disposition à titre principal des 

biens mobiliers, éventuellement avec des services 

accessoires. 

 

25.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Het 

verlaagd tarief is van toepassing op de handeling 

waarbij de exploitant van een culturele, sportieve of 

amusementsvoorziening tegen betaling van een 

toegangsprijs toegang verleent tot die voorziening. 

Het gaat dus over het verlenen van toegang tot een 

ruimte of plaats. De bepalingen die in het verlaagd 

tarief van 6 % voorzien voor leveringen van 

goederen of diensten moeten limitatief 

geïnterpreteerd worden. Een belastingplichtige 

wiens activiteit bestaat in het ter beschikking stellen 

van kajaks, exploiteert geen sportaccommodatie, 

maar stelt als hoofdactiviteit roerende goederen ter 

beschikking, eventueel met bijkomende diensten. 

 

Cette prestation de service n'entrant pas dans le 

champ d'application de la disposition, elle est 

soumise au taux normal de 21 %. 

 

Die verstrekte dienst valt niet onder het 

toepassingsgebied van de bepaling en is 

onderworpen aan een normaal tarief van 21 %. 

 

25.03  Benoît Piedboeuf (MR): Un partenariat 

public-privé pour le droit d'accès à la rivière 

permettrait de contourner la difficulté.  

 

25.03  Benoît Piedboeuf (MR): Een publiek-private 

samenwerking voor het recht op toegang tot de 

rivier zou een mogelijkheid zijn om de moeilijkheid 

te omzeilen. 
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L'incident est clos. 

 

La présidente: La question n° 55019102C de 

M. Lacroix est reportée.  

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitster: De vraag nr. 55019102C van de 

heer Lacroix wordt uitgesteld. 

 

Président: Marco Van Hees 

 

Voorzitter: Marco Van Hees 

 

26 Question de Wouter Vermeersch à Vincent 

Van Peteghem (VPM Finances) sur "La loi relative 

au point de contact central, le secret bancaire et 

la vie privée" (55019302C) 

 

26 Vraag van Wouter Vermeersch aan Vincent 

Van Peteghem (VEM Financiën) over "De CAP-

wet, het bankgeheim en onze privacy" 

(55019302C) 

 

26.01  Wouter Vermeersch (VB): Le secret 

bancaire est mis à mal dans notre pays depuis des 

années. La première étape vers un registre 

patrimonial a été franchie lors de la création du 

point de contact central (PCC) il y a plus de dix ans. 

La loi-programme de décembre 2020 impose aux 

banques de transmettre au PCC les soldes des 

comptes et des contrats financiers.  

 

Le ministre peut-il expliquer comment ces rapports 

permettront d'éviter des procédures de 

recouvrement coûteuses et contribueront à un 

système fiscal plus juste? 

 

26.01  Wouter Vermeersch (VB): Het bankgeheim 

wordt in ons land al jaren uitgehold. De eerste 

aanzet in de richting van een vermogensregister 

was de oprichting van het Centraal Aanspreekpunt 

(CAP) meer dan tien jaar geleden. Door de 

programmawet van december 2020 moeten banken 

de saldi van rekeningen en financiële contracten 

melden aan het CAP.  

 

Kan de minister toelichten hoe deze meldingen 

bijdragen aan het helpen vermijden van dure 

invorderingsprocedures en aan een eerlijker 

belastingstelsel? 

 

26.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): À la suite de l'avis de l'Autorité de 

protection des données (APD) 122/2020 du 

26 novembre 2020, plusieurs éclaircissements lui 

ont été communiqués et ont été repris dans des 

projets qui lui ont également été présentés. Je me 

réfère ici aux numéros 8 à 11 inclus de 

l'avis 14/2021, au sujet desquels l'APD n'a émis 

aucune remarque. 

 

Pour la partie recouvrement, cette mesure rend la 

procédure de saisie beaucoup plus efficace. Cette 

consultation du PCC permet d'éviter au bénéficiaire 

des saisies bancaires aveugles sur des comptes au 

solde négatif ou au solde positif clairement 

insuffisant pour apurer les dettes, et d'ainsi 

économiser le coût d'une procédure inutile. 

 

 

Il est, en outre, déjà possible de consulter les 

soldes de comptes de non-résidents. En effet, le 

Common Reporting Standard contraint les pays à 

communiquer des informations financières sur leurs 

résidents fiscaux à des pays tiers, y compris le 

solde des comptes qu'ils détiennent en Belgique. 

Ce cadre de référence contribue incontestablement 

à l'équité de notre système fiscal. Les dispositions 

de droit interne garantissent la proportionnalité de la 

consultation du PCC par l'administration fiscale, 

étant donné que cette procédure n'a pas changé 

par rapport à la situation antérieure. 

26.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Ingevolge het advies van de 

Gegevensbeschermingsautoriteit (GBA) 122/2020 

van 26 november 2020 zijn haar een aantal 

verduidelijkingen meegedeeld en opgenomen in 

ontwerpen die haar eveneens werden voorgelegd. 

Ik verwijs hierbij naar randnummers 8 tot en met 11 

van het advies 14/2021, waar de GBA geen 

opmerking heeft gemaakt.  

 

Voor het onderdeel invordering maakt deze 

maatregel de procedure om beslag te leggen veel 

efficiënter. Door deze bevraging van het CAP kan 

de ontvanger blinde bankbeslagen op rekeningen 

met een negatief saldo of duidelijk onvoldoende 

positief saldo om schulden af te lossen, voorkomen 

en de kostprijs van de onnodige procedure 

vermijden.  

 

Bovendien bestaat de mogelijkheid tot raadpleging 

van de saldi van rekeningen reeds voor niet-

ingezetenen. Zo verplicht de Common Reporting 

Standard dat landen financiële informatie over hun 

fiscale inwoners meedelen aan derde landen, met 

inbegrip van het saldo van de rekeningen die ze in 

België aanhouden. Dit referentiekader draagt 

onmiskenbaar bij aan de billijkheid van ons 

belastingstelsel. De internrechtelijke bepalingen 

garanderen de proportionaliteit van de raadpleging 

door de belastingadministratie van het CAP, 

aangezien die procedure niet gewijzigd is ten 
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 aanzien van de situatie ervoor. 

 

La consultation des soldes reste donc focalisée, 

comme précédemment, sur l'hypothèse de la 

présomption de fraude et sur l'objectif 

d'établissement des impôts de manière plus précise 

et plus correcte. La décision renforce encore le 

caractère équitable du régime fiscal, en particulier à 

l'égard des contribuables qui respectent leur 

obligation de déclaration. 

 

De raadpleging van de saldi blijft, zoals voorheen, 

gefocust op de hypothese van het vermoeden van 

fraude en om de belastingen te vestigen op een 

preciezere en correctere wijze. De beslissing 

versterkt nog meer de billijkheid van het 

belastingstelsel, meer bepaald ten aanzien van 

belastingplichtigen die hun aangifteplicht nakomen. 

 

26.03  Wouter Vermeersch (VB): Le conseiller de 

l'APD a dit littéralement qu'il s'agit d'une 

centralisation très poussée et dangereuse des 

données financières les plus sensibles de 

l'ensemble de la population belge et que l'APD a, 

pour ce motif, émis à trois reprises un avis négatif. 

Nous attendons avec intérêt de connaître le sort 

que la Cour constitutionnelle réservera à la 

procédure que les défenseurs de la protection de la 

vie privée ont engagée de manière tout à fait 

légitime. 

 

26.03  Wouter Vermeersch (VB): De adviseur van 

de GBA zei letterlijk dat het een bijzonder 

verregaande en gevaarlijke centralisatie van de 

gevoeligste financiële gegevens van de hele 

Belgische bevolking is en dat de GBA daarom tot 

driemaal toe een negatief advies heeft gegeven. Wij 

kijken met belangstelling uit naar wat het 

Grondwettelijk Hof zal aanvangen met de procedure 

die de privacyactivisten geheel terecht hebben 

aangespannen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

27 Questions jointes de 

- Joris Vandenbroucke à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "L'échange d'infos par les 

intermédiaires financiers dans le cadre de la 

directive DAC 6" (55019305C) 

- Hugues Bayet à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Le bilan de la directive DAC 6" 

(55019340C) 

 

27 Samengevoegde vragen van 

- Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De informatie-

uitwisseling door financiële intermediairs in het 

kader van de DAC-6-richtlijn" (55019305C) 

- Hugues Bayet aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "De balans van de DAC-6-

richtlijn" (55019340C) 

 

27.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Depuis 

l'entrée en vigueur de la directive européenne en ce 

qui concerne l'échange automatique et obligatoire 

d'informations dans le domaine fiscal en rapport 

avec les dispositifs transfrontières devant faire 

l'objet d'une déclaration, les conseillers fiscaux et 

les contribuables sont également tenus de déclarer 

les dispositifs fiscaux transfrontières à caractère 

agressif.  

 

Combien de cas ont-ils déjà été déclarés? 

Comment le ministre évalue-t-il cette directive? 

 

27.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Sinds de 

inwerkingtreding van de Europese richtlijn over de 

verplichte automatische uitwisseling van inlichtingen 

op belastinggebied met betrekking tot 

meldingsplichtige grensoverschrijdende constructies 

geldt er ook een meldingsplicht voor fiscale 

adviseurs en belastingplichtigen inzake 

grensoverschrijdende agressieve fiscale 

constructies.  

 

Hoeveel keer is dat al gebeurd? Hoe evalueert de 

minister deze richtlijn? 

 

27.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): En raison de la pandémie, le 

rapportage n'a été lancé que le 1er janvier 2021. Le 

24 juin 2021, le SPF Finances a reçu 

599 signalements de constructions transfrontalières 

de conseillers fiscaux et d'autres intermédiaires ou 

de contribuables importants. Ces signalements ont 

aussi été repris dans la base de données centrale 

qui peut être consultée par tous les États membres. 

Le 19 mai 2021, la base de données contenait 

1 476 signalements pour lesquels la Belgique était 

27.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Wegens de pandemie is de 

rapportering pas opgestart op 1 januari 2021. Op 

24 juni 2021 heeft de FOD Financiën 

599 meldingen van grensoverschrijdende 

constructies van fiscaal adviseurs en andere 

tussenpersonen of relevante belastingplichtigen 

ontvangen. Deze meldingen werden ook 

opgenomen in het centrale gegevensbestand dat 

door alle lidstaten kan worden geraadpleegd. Op 

19 mei 2021 bevatte het gegevensbestand 
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signalée comme État membre impliqué. Les 

fonctionnalités techniques pour rendre la données 

consultables par les agents de contrôle sont encore 

en cours de développement. L'impact de la directive 

sur la fraude fiscale n'est donc pas encore clair. 

 

1.476 meldingen waarvoor België aangeduid is als 

betrokken lidstaat. De technische functionaliteiten 

voor de controleagenten om de gegevens te 

raadplegen zijn nog in ontwikkeling. De impact van 

de richtlijn op de fiscale fraude is dus nog niet 

duidelijk. 

 

27.03  Joris Vandenbroucke (Vooruit): La 

pandémie a clairement eu un impact sur tout. Je 

reviendrai sur la question lorsque la situation sera 

normalisée. 

 

27.03  Joris Vandenbroucke (Vooruit): De 

pandemie heeft duidelijk een impact gehad op alles. 

Ik zal hier in normale tijden op terugkomen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

28 Question de Malik Ben Achour à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "L’aide financière 

à apporter à la Tunisie" (55019331C) 

 

28 Vraag van Malik Ben Achour aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De toekenning 

van financiële hulp aan Tunesië" (55019331C) 

 

28.01  Malik Ben Achour (PS): La Belgique 

entretient des liens solides avec la Tunisie. Ce pays 

subit une crise économique, politique, migratoire, 

sanitaire en plus d’être durement touché par une 

troisième vague de Covid-19. Sa situation 

dramatique requiert une réponse forte. Si le 

partenariat de coopération est une manière d’aider 

le pays, la conversion d’une part de la dette pour 

soutenir des projets de développement en serait 

une autre. Une telle opération a déjà eu lieu en 

2019.  

 

 

 

Ne faudrait-il pas le refaire? Quelles autres options 

nous permettraient-elles de soutenir la Tunisie?  

 

28.01  Malik Ben Achour (PS): België onderhoudt 

nauwe banden met Tunesië. Dat land maakt een 

economische, politieke, migratie- en 

gezondheidscrisis door en wordt bovendien zwaar 

getroffen door een derde coronagolf. De 

dramatische situatie waarin het land verkeert, 

vereist een krachtdadige reactie. Het 

samenwerkingsverband is dan wel een manier om 

het land te helpen, een gedeeltelijke 

schuldconversie ter ondersteuning van 

ontwikkelingsprojecten zou een andere duw in de 

goede richting zijn. In 2019 vond er al eens een 

dergelijke operatie plaats.  

 

Moeten we dit niet nog eens overdoen? Op welke 

andere manieren zouden we Tunesië kunnen 

ondersteunen?  

 

28.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Comme ailleurs, la crise du covid a 

exacerbé les problèmes de la Tunisie. 

L’effondrement du tourisme y a provoqué une 

baisse de 8 % du PIB. Le taux de croissance 

attendu est trop bas pour un pays en 

développement. Toute aide devrait s’attaquer aux 

faiblesses structurelles de l’économie tunisienne.  

 

 

En 2020, le pays a demandé des droits de tirage 

spéciaux via l’instrument de financement rapide du 

FMI. Les autorités tunisiennes sont en contact avec 

le FMI pour solliciter une facilité élargie de 

financement lié à des réformes structurelles.  

 

 

Une conversion de dettes aurait surtout une valeur 

symbolique et il s’agit d’une opération longue et 

complexe. Si en outre elle ne s’inscrit pas dans une 

initiative multilatérale plus large, elle nous mettrait 

dans une position difficile au sein du Club de Paris. 

28.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

coronacrisis heeft de problemen van Tunesië nog 

doen toenemen, zoals dat ook in andere landen het 

geval is. De ineenstorting van het toerisme heeft het 

bbp met 8 % doen dalen. Het verwachte 

groeipercentage is te laag voor een 

ontwikkelingsland. De steun zou erop gericht 

moeten zijn de structurele zwakke punten van de 

Tunesische economie aan te pakken. 

 

In 2020 heeft het land speciale trekkingsrechten 

gevraagd via het instrument voor snelle financiering 

van het IMF. De Tunesische autoriteiten staan in 

contact met het IMF om een uitgebreide 

financieringsfaciliteit – gekoppeld aan structurele 

hervormingen – te vragen. 

 

Een omzetting van schulden zou vooral een 

symbolische waarde hebben en dan spreken we 

van een lang en complex proces. Als zo een 

schuldomzetting bovendien niet gekaderd wordt in 

een ruimer multilateraal initiatief, zou ze ons in een 
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Si une telle opération n’est pas exclue, elle devrait 

donc s’inscrire dans une approche plus générale.  

 

lastig parket kunnen brengen in de Club van Parijs. 

Hoewel een dergelijke actie niet uitgesloten is, zou 

ze dus ingepast moeten worden in het kader van 

een meer algemene benadering.  

 

28.03  Malik Ben Achour (PS): Parmi les pays 

arabes qui ont tenté une transition démocratique, la 

Tunisie est l’un des rares à pouvoir encore la 

réussir, pour peu qu’on la soutienne. Pendant trente 

ans, la Tunisie a été un partenaire de la 

collaboration belge. La dette bilatérale est de 

27 millions d’euros et Enabel va ouvrir un bureau en 

Tunisie, où il agira pour le compte de l’UE. Tout ceci 

doit nous pousser à agir, d’une façon que vous 

n’avez pas exclue.  

 

28.03  Malik Ben Achour (PS): Van alle Arabische 

landen die geprobeerd hebben een democratische 

transitie tot stand te brengen, is Tunesië een van de 

weinige waar de kans bestaat dat dit nog zal lukken, 

op voorwaarde dat het op de nodige steun kan 

rekenen. Tunesië is dertig jaar lang een partner van 

de Belgische ontwikkelingssamenwerking geweest. 

De bilaterale schulden bedragen 27 miljoen euro en 

Enabel zal een kantoor openen in Tunesië, waar het 

voor rekening van de EU zal opereren. Dit alles 

moet ons tot actie aanzetten op de manier die ik 

heb aangegeven en die u niet uitgesloten hebt.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

29 Questions jointes de 

- Hugues Bayet à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Le protocole d’accord social 

proposé au personnel de l’AGDA" (55019332C) 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Le conflit social persistant aux 

douanes" (55019462C) 

 

29 Samengevoegde vragen van 

- Hugues Bayet aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "Het aan het personeel van de 

AADA voorgelegde sociaal protocolakkoord" 

(55019332C) 

- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Het aanhoudende sociale 

conflict bij de douane" (55019462C) 

 

29.01  Hugues Bayet (PS): Un protocole d'accord 

a été proposé au personnel de l'Administration 

générale des Douanes et Accises. Les douaniers 

ont été largement sollicités ces derniers temps suite 

au Brexit et à la pandémie. Malheureusement, ce 

protocole d'accord aurait été rejeté par les 

organisations syndicales.  

 

Il faut montrer aux douaniers le respect que nous 

leur portons, en écoutant leurs revendications.  

 

 

Quelles mesures leur ont-elles été proposées? 

Pourquoi le protocole a-t-il été rejeté par les 

syndicats? Combien de rencontres avez-vous 

organisées avec les douaniers? Comment comptez-

vous améliorer leur bien-être et leurs conditions de 

travail?  

 

29.01  Hugues Bayet (PS): Er werd het personeel 

van de Algemene Administratie van de Douane en 

Accijnzen een protocolakkoord voorgesteld. Ten 

gevolge van de Brexit en de pandemie moesten de 

douanebeambten de laatste tijd bergen verzetten. 

Helaas zouden de vakbondsorganisaties het 

protocolakkoord verworpen hebben.  

 

We moeten de douanebeambten tonen dat we 

respect voor hen hebben door te luisteren naar hun 

eisen.  

 

Welke maatregelen werden er hun voorgesteld? 

Waarom werd het protocol door de vakbonden 

verworpen? Hoeveel ontmoetingen met de 

douanebeambten hebt u georganiseerd? Hoe bent 

van plan om hun welzijn en arbeidsomstandigheden 

te verbeteren?  

 

29.02  Marco Van Hees (PVDA-PTB): La 

désapprobation exprimée par le front commun 

syndical des douaniers ne risque-t-elle pas 

d'entraîner un mouvement social pour cet été? 

D'après Belga, les douaniers du port d'Anvers 

effectueraient déjà une grève du zèle pour 

manifester leur mécontentement. Selon eux, vous 

ne prendriez aucun engagement concernant des 

recrutements supplémentaires, de meilleures 

conditions de retraite ou des salaires plus justes.  

29.02  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Dreigt de 

afkeurende houding van het gemeenschappelijk 

vakbondsfront van de douanebeambten tegen de 

zomer niet tot sociale acties te leiden? Volgens 

Belga zouden de douanebeambten van de 

Antwerpse haven al een stiptheidsactie houden om 

hun ongenoegen te uiten. Volgens hen zou u geen 

verbintenissen aangaan op het stuk van bijkomende 

aanwervingen, betere pensioenvoorwaarden of 

rechtvaardigere lonen.  
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Êtes-vous conscient de ce malaise social? Quelle 

est l'origine du blocage? Allez-vous formuler de 

nouvelles propositions?  

 

 

Bent u op de hoogte van die sociale onrust? Wat 

houdt u tegen om tot een akkoord te komen? Zult u 

nieuwe voorstellen doen?  

 

29.03  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): On pourvoira les postes ouverts et 

remplacera 1/1 les fonctions de contrôle. 

 

Pour le projet "100 % scanning", un dossier de 

crédit personnel supplémentaire est introduit. 

Plusieurs dossiers sur les conditions de travail 

spécifiques ont été inclus dans le protocole, 

concernant des indemnités et allocations et la loi 

sur le temps de travail pour des services 

spécifiques. 

 

Enfin, le protocole comprenait les restructurations 

de certains services et le travail en shift. La 

demande de vaccination prioritaire n'a pu être 

satisfaite au regret des syndicats. 

 

Pour ceux-ci, la réduction linéaire des crédits de 

personnel sera problématique pour les plans de 

personnel ordinaires et le projet "100 % scanning". 

Ils déplorent aussi la poursuite de la restructuration. 

 

 

Les dossiers inclus dans le protocole sont en cours 

et les commentaires des syndicats, pris en compte. 

Des concertations régulières sont organisées. 

 

29.03 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

openstaande betrekkingen zullen worden vervuld en 

de controlefuncties zullen 1/1 vervangen worden. 

 

Voor het project '100 % scanning' wordt er een 

dossier voor een bijkomend personeelskrediet 

ingediend. In het protocol werden er verscheidene 

dossiers over de specifieke arbeidsvoorwaarden 

opgenomen, die onder meer betrekking hebben op 

de vergoedingen en toelagen en de wet op de 

arbeidstijden voor specifieke diensten. 

 

Ten slotte omvatte het protocol de herstructurering 

van bepaalde diensten en ploegenarbeid. Aan het 

verzoek tot prioritaire vaccinatie kon er tot spijt van 

de vakbonden niet voldaan worden. 

 

Volgens de vakbonden zal de lineaire vermindering 

van de personeelskredieten een probleem vormen 

voor de gewone personeelsplannen en het project 

'100 % scanning'. Ze betreuren ook de voortzetting 

van de herstructurering. 

 

De in het protocol opgenomen dossiers zijn in 

behandeling en met de opmerkingen van de 

vakbonden wordt er rekening gehouden. Er vindt 

regelmatig overleg plaats. 

 

29.04  Hugues Bayet (PS): Vous soutenez le plan 

du personnel et de nouveaux avantages. Il est 

dommage de n'avoir pas vacciné plus tôt le 

personnel. Je crains une réduction linéaire de ses 

crédits. Il faut pouvoir remplir le cadre. On 

comprend que les restructurations fassent peur. 

 

 

 

Je compte sur vous pour arriver à un accord social 

équilibré. 

 

29.04  Hugues Bayet (PS): U steunt het 

personeelsplan en de toekenning van nieuwe 

voordelen. Het is jammer dat het personeel niet 

vroeger gevaccineerd werd. Ik vrees tevens voor 

een lineaire inkrimping van de kredieten. De 

personeelsformatie moet volledig worden ingevuld. 

Het is begrijpelijk dat de herstructureringen angst 

inboezemen. 

 

Ik reken op u om tot een evenwichtig sociaal 

akkoord te komen. 

 

29.05  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous aviez 

revendiqué un SPF Finances aminci en personnel. 

C'est un problème pour toute l'administration. 

 

 

Les propositions faites aux douaniers ne les 

satisfont pas. Aujourd'hui, il y a une action au port 

d'Anvers. On attend que vos propositions aillent au-

delà. Mais vous ne semblez pas vouloir les 

accroître. Vous allez donc à la confrontation! Et on 

en verra les conséquences cet été! 

 

29.05  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U beroemt 

zich op een afgeslankt personeelsbestand bij de 

FOD Financiën. Dat is een probleem voor de hele 

administratie. 

 

De douaniers nemen geen genoegen met de 

voorstellen die hen werden voorgelegd. Vandaag 

voeren zij actie in de haven van Antwerpen. Men 

verwacht dat uw voorstellen verder gaan. U lijkt 

echter niet te willen toegeven en stevent dus af op 

een confrontatie! En de gevolgen daarvan zullen 

deze zomer voelbaar worden! 

 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

38 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

30 Question de Hugues Bayet à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le bilan de la 

directive DAC 6" (55019340C) 

 

30 Vraag van Hugues Bayet aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De balans van 

de DAC-6-richtlijn" (55019340C) 

 

30.01  Hugues Bayet (PS): Le gouvernement veut 

lutter contre la fraude et l'évasion fiscales. L'UE a 

adopté de nouvelles réglementations en la matière, 

comme les directives DAC qui organisent l'échange 

d'informations fiscales entre les États européens. 

DAC 6 impose aux intermédiaires de transmettre 

aux autorités les informations sur les dispositifs 

d'optimisation fiscale transfrontaliers. Elle a été 

transposée en droit belge dans la loi du 

20 décembre 2019.  

 

 

Combien de dossiers de montages ont-ils été 

transférés à l'administration? Comment la Belgique 

coopère-t-elle avec ses partenaires européens? 

Reçoit-on beaucoup d'informations de l'étranger et 

la Belgique en transmet-elle à d'autres États 

membres? Combien d'argent a-il pu être récupéré 

grâce à cette réglementation?  

 

30.01  Hugues Bayet (PS): De regering wil de 

belastingfraude en de belastingontwijking bestrijden. 

De EU heeft dienaangaande nieuwe regelgevingen 

aangenomen, zoals de DAC-richtlijnen, die de 

uitwisseling van fiscale gegevens tussen de EU-

lidstaten regelen. Krachtens de DAC-6-richtlijn zijn 

alle tussenpersonen verplicht de inlichtingen over 

grensoverschrijdende constructies voor fiscale 

optimalisatie aan de overheden te melden. Die 

richtlijn werd in Belgisch recht omgezet bij de wet 

van 20 december 2019. 

 

Hoeveel dossiers over constructies werden er aan 

de administratie bezorgd? Hoe werkt België met zijn 

Europese partners samen? Krijgen we veel 

informatie uit het buitenland en geeft België ook 

informatie door aan andere EU-lidstaten? Hoeveel 

geld kon er dankzij deze regelgeving gerecupereerd 

worden?  

 

30.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): La réponse est identique à celle donnée à 

M. Vandenbroucke. 

 

30.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Het 

antwoord is hetzelfde als het antwoord dat ik op de 

vraag van de heer Vandenbroucke gegeven heb.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

31 Questions jointes de 

- Daniel Senesael à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "L’impact climatique de la création 

d’une monnaie numérique européenne" 

(55019341C) 

- Daniel Senesael à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les responsabilités du secteur 

financier à l'égard du climat" (55019469C) 

 

31 Samengevoegde vragen van 

- Daniel Senesael aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De impact van de 

invoering van een Europese digitale munt op het 

klimaat" (55019341C) 

- Daniel Senesael aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De verantwoordelijkheid 

van de financiële sector ten aanzien van de 

klimaatproblematiek" (55019469C) 

 

31.01  Daniel Senesael (PS): Les cryptomonnaies 

nécessitent le fonctionnement permanent de 

nombreux processeurs informatiques qui implique 

une grosse consommation électrique. La BCE a 

récemment publié un rapport sur la possible 

création d'une monnaie numérique européenne qui 

diminuerait l'empreinte carbone du système 

monétaire et de paiements employé en Europe.  

 

Qu'en pensez-vous? Quelles technologies 

pourraient-elles être utilisées? Quel en serait 

l'impact climatique? 

 

31.01  Daniel Senesael (PS): Voor het minen van 

cryptovaluta moet er voortdurend een groot aantal 

processoren draaien, wat tot een groot 

energieverbruik leidt. De ECB heeft onlangs een 

verslag gepubliceerd over de eventuele invoering 

van een Europese digitale munt, die de CO2-

voetafdruk van het monetaire en betaalsysteem in 

Europa zou verkleinen.  

 

Hoe staat u hiertegenover? Welke technologieën 

zouden er gebruikt kunnen worden? Wat zou de 

impact daarvan zijn op het klimaat?  

 

31.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): L'impact environnemental des 

cryptomonnaies reste méconnu. Le bitcoin 

31.02 Minister Vincent Van Peteghem (en 

néerlandais): De milieu-impact van de cryptomunten 

blijft een miskend gegeven. Bitcoins verbruiken veel 
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consomme beaucoup d'énergie à cause du 

protocole utilisé. Plusieurs banques centrales dont 

la BCE étudient la possibilité de créer et d'utiliser 

des monnaies numériques. On ignore si ces 

monnaies vont se généraliser et comment elles 

fonctionneront. Les banques centrales devraient 

aborder cette innovation avec un esprit ouvert et 

encourager les plus respectueuses de 

l'environnement. 

 

energie door het protocol dat ervoor gebruikt wordt. 

Verschillende centrale banken, waaronder de ECB, 

bestuderen de mogelijkheid om digitale munten te 

ontwikkelen en te gebruiken. Men weet niet of die 

munten algemeen ingevoerd zullen worden en hoe 

ze zullen werken. De centrale banken zouden met 

een open geest op die innovatie moeten inspelen 

en de meest milieuvriendelijke technologieën 

moeten aanmoedigen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

32 Question de Daniel Senesael à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les 

responsabilités du secteur financier à l'égard du 

climat" (55019469C) 

 

32 Vraag van Daniel Senesael aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

verantwoordelijkheid van de financiële sector ten 

aanzien van de klimaatproblematiek" (55019469C) 

 

32.01  Daniel Senesael (PS): On a demandé au 

tribunal de première instance de Bruxelles 

d’interroger la Cour européenne de Justice sur la 

légalité du programme de rachat de titres financiers 

de la BCE, celui-ci étant accusé de favoriser des 

activités de grandes entreprises très polluantes ou 

liées à des énergies fossiles. Il contreviendrait à 

l’obligation de soutenir des politiques économiques 

de l’UE, dont celle concernant la lutte contre le 

changement climatique.  

 

 

 

Que pensez-vous de la responsabilité du secteur 

financier dans la question climatique? Quelle sera la 

stratégie belge du financement vert en cours 

d’élaboration?  

 

32.01  Daniel Senesael (PS): Men heeft de 

rechtbank van eerste aanleg in Brussel verzocht het 

Europees Hof van Justitie te bevragen over de 

wettigheid van het programma van de ECB voor de 

opkoop van obligaties, aangezien de activiteiten van 

grote ondernemingen die sterk vervuilend zijn of 

gelinkt kunnen worden aan fossiele brandstoffen 

bevoordeeld zouden worden in het kader van dat 

opkoopprogramma. Dat zou strijdig zijn met de 

verplichting om het economische beleid van de EU 

te steunen, met inbegrip van het beleid inzake de 

strijd tegen de klimaatverandering. 

 

Welke verantwoordelijkheid draagt de financiële 

sector volgens u in de klimaatkwestie? Welke 

strategie zal België volgen voor de groene 

financiering die momenteel uitgewerkt wordt? 

 

32.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Je ne me prononcerai pas sur la 

procédure intentée contre la BNB, étant donné qu’il 

s’agit de la mise en œuvre d’un programme de la 

BCE dans le cadre de la politique monétaire du 

système européen de banques centrales.  

 

 

Les attentes relatives au secteur financier sont 

doubles: une responsabilité quant à la gestion des 

risques et au maintien de la solidité du secteur 

financier, une responsabilité quant à 

l’accompagnement et la facilitation de la transition.  

 

32.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Ik 

zal me niet uitspreken over de zaak die 

aangespannen werd tegen de BNB, aangezien die 

betrekking heeft op de uitvoering van een 

programma van de ECB in het kader van het 

monetaire beleid van het Europees Stelsel van 

Centrale Banken. 

 

De verwachtingen ten aanzien van de financiële 

sector zijn tweeledig: enerzijds is hij 

verantwoordelijk voor het risicobeheer en het 

behoud van de solvabiliteit van de sector en 

anderzijds moet hij de transitie begeleiden en 

faciliëren.  

 

La BNB a recommandé au secteur de prendre les 

mesures nécessaires pour gérer les risques 

associés à la transition. Au niveau international, les 

superviseurs et régulateurs du secteur financier 

prennent de nombreuses initiatives à ce sujet, 

comme les stress tests menés à l’échelon 

européen.  

 

De NBB heeft de sector geadviseerd om de nodige 

maatregelen te nemen om de risico's in verband 

met de transitie te beheren. Op het internationale 

niveau nemen de toezichthouders en de 

regelgevers van de financiële sector talrijke 

initiatieven in dit verband, bijvoorbeeld de 

stresstests op het Europese niveau.  
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La stratégie belge de financement durable aura 

deux groupes cibles. Le gouvernement en tant 

qu’investisseur incitera les entreprises à prendre 

des mesures durables. Ces initiatives se 

répercuteront sur différents pans de l’économie. Par 

ailleurs, le secteur financier a une influence 

considérable sur les activités des entreprises, 

directe et indirecte. Le gouvernement a reçu le 

soutien de la Commission européenne. Avec son 

aide, nous aboutirons à une stratégie réaliste mais 

ambitieuse.  

 

De Belgische strategie voor duurzame financiering 

zal op twee doelgroepen gericht zijn. De regering 

zal als investeerder de bedrijven ertoe aanzetten 

om duurzame maatregelen te nemen. Die 

initiatieven zullen gevolgen hebben voor 

verschillende sectoren van de economie. Bovendien 

heeft de financiële sector een aanzienlijke invloed 

op de activiteiten van de ondernemingen, zowel 

rechtstreeks als onrechtstreeks. De Europese 

Commissie steunt de regering. Met haar hulp zullen 

we tot een realistische maar ambitieuze strategie 

komen.  

 

L'incident est clos. 

 

Le président: La question n° 55019377C de 

M. Vanden Burre est sans objet. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 55019377C van de 

heer Vanden Burre vervalt. 

 

33 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le sort de la taxe 

GAFAM après l'accord du G7" (55019386C) 

 

33 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De GAFAM-

belasting na het akkoord van de G7" (55019386C) 

 

33.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): L’accord du 

G7 sur la taxation des multinationales est décevant, 

car le pilier 1, qui détermine dans quels pays les 

bénéfices doivent être taxés, limiterait la partie des 

bénéfices taxables à 20 % de la partie des 

bénéfices qui dépasse la marge bénéficiaire de 

10 %, soit une double limitation. L’ONG TaxWatch a 

calculé qu'au Royaume-Uni, cette règle 

déboucherait sur une taxation inférieure ou égale à 

l'actuelle d'Amazon, Facebook, Google et eBay. 

L'accord est conditionné au diktat imposé par les 

États-Unis à l’UE de renoncer à des impôts de type 

"taxe GAFAM". 

 

 

 

 

L’accord de gouvernement stipule qu'une forme de 

taxation numérique doit voir le jour et prévoit que la 

Belgique prendra l’initiative au niveau de l'OCDE et 

de l'UE. Un accord international sera privilégié, mais 

en son absence, la Belgique instaurera une taxe sur 

les services numériques en 2023. Au niveau 

européen, défendrez-vous la mouture du pilier 1 qui 

découle de l’accord du G7? Si l’Union européenne 

ne va pas au-delà, la Belgique instaurera-t-elle une 

taxe sur les services numériques en 2023? 

 

33.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Het akkoord 

van de G7 over de belasting van multinationals is 

teleurstellend, aangezien in pijler 1, waarin er 

bepaald wordt in welke landen de winst belast moet 

worden, het gedeelte van de belastbare winst 

beperkt wordt tot 20 % van het gedeelte van de 

winst dat de winstmarge van 10 % overstijgt, wat 

neerkomt op een dubbele beperking. De 

ngo TaxWatch heeft berekend dat deze regel er in 

het Verenigd Koninkrijk toe zou leiden dat de 

belasting lager dan of gelijk aan de huidige 

belasting van Amazon, Facebook, Google en eBay 

zou zijn. Het akkoord staat of valt met het dictaat 

waarbij de Verenigde Staten de EU ertoe 

verplichten om af te zien van belastingen van het 

type 'GAFAM-belasting'.  

 

In het regeerakkoord staat dat er een vorm van 

digitale heffing ingevoerd moet worden en dat 

België op het niveau van de OESO en de EU het 

voortouw zal nemen. Een internationaal akkoord 

geniet de voorkeur, maar indien dat er niet komt, zal 

België in 2023 een belasting op digitale diensten 

invoeren. Zult u op Europees niveau pleiten voor de 

versie van pijler 1 zoals die uit het akkoord van de 

G7 voortvloeit? Zal België in 2023 een belasting op 

de digitale diensten invoeren indien de Europese 

Unie niet verder gaat dan die toepassing van pijler 

1?  

 

33.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Un accord international sur l'imposition 

des entreprises multinationales doit être conclu au 

sein du cadre inclusif de l'OCDE et du G20 qui 

regroupe 139 États et se réunira demain. À ce 

moment, nous saurons s'il est possible de parvenir 

33.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Er 

moet een internationaal akkoord over de belasting 

van multinationals gesloten worden in het inclusief 

kader van de OESO en de G20, dat 139 staten telt 

en morgen bijeenkomt. Dan zullen we weten of het 

mogelijk is een akkoord te bereiken over pijler 1. Als 



CRABV 55 COM 532 30/06/2021  

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

41 

à un accord sur le pilier 1. Si c'est le cas, il sera 

ratifié par le G20 le 9 juillet.  

 

Les éléments de votre question ne sont pas encore 

certains. Le retrait des mesures nationales visant à 

imposer les services numériques et l'interdiction de 

l'application de telles mesures sera l'un des 

éléments essentiels d'un accord. Comme stipulé 

dans l'accord de gouvernement, la Belgique 

introduira en 2023 une taxe sur les services 

numériques, si un accord n'est pas conclu au 

niveau international ou européen. 

 

 

dat het geval is, zal het op 9 juli door de G20 

geratificeerd worden.  

 

Over de elementen van uw vraag bestaat er nog 

geen zekerheid. De afschaffing van de nationale 

maatregelen om digitale diensten te belasten en het 

verbod op de toepassing van dergelijke 

maatregelen zullen een van de essentiële 

elementen van een overeenkomst vormen. Zoals in 

het regeerakkoord bepaald werd, zal België in 2023 

een heffing op digitale diensten invoeren, als er 

hierover op internationaal of Europees niveau geen 

akkoord bereikt wordt. 

 

33.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous dites 

qu'en 2023, sans accord, il y aura une taxe. Je vous 

demandais s'il y en aurait une avec un accord 

insuffisant. J'en déduis que, même si l'accord est 

décevant, la Belgique n'introduira pas sa taxe 

numérique. 

 

33.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U zegt dat er 

als er geen akkoord bereikt wordt, in 2023 een 

heffing komt. Ik heb u gevraagd of er een heffing 

zou komen als het akkoord ontoereikend zou zijn. Ik 

leid hieruit af dat zelfs als het akkoord teleurstellend 

is, België geen digitale heffing zal invoeren. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

34 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le plan 

antifraude sur les droits d'auteur et les pratiques 

du Service des Décisions Anticipées" 

(55019387C) 

 

34 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het 

antifraudeplan inzake auteursrechten en de 

praktijken van de Dienst Voorafgaande 

Beslissingen" (55019387C) 

 

34.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Parmi les 

actions du "Plan d'action pour la mise en œuvre 

d'une politique anti-fraude coordonnée", le 

gouvernement veut lutter contre l’utilisation abusive 

du régime fiscal favorable des droits d’auteur. 

 

On y lit qu'une définition large a contribué à 

l'apparition d'un marché dans lequel certaines 

entreprises encouragent leurs clients à appliquer le 

système des droits d'auteur et ce, uniquement en 

raison du régime fiscal favorable.  

 

 

Or, le SPF Finances se livre lui aussi à ce 

démarchage fiscal. En effet, les rapports du Service 

des Décisions Anticipées (SDA) montrent que les 

droits d’auteurs constituent le premier ruling après 

les frais propres à l’employeur. En 2020, cela 

concerne 227 demandes de ruling (10 %) et 

331 demandes de prefiling (14 %). 

 

 

Or, en consultant le site teleseminar.be, on 

découvre une formation de trois heures, pour 

119 euros, donnée par Véronique Tai, par ailleurs 

membre et ancienne présidente du Collège du SDA, 

son instance décisionnelle.  

 

34.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Als één van 

de acties van het Actieplan ter uitvoering van een 

gecoördineerd antifraudebeleid wil de regering het 

misbruik van het voordelige belastingstelsel van de 

auteursrechten aanpakken.  

 

In dat plan staat te lezen dat een brede definitie 

bijgedragen heeft tot de vorming van een markt 

waarin bepaalde bedrijven hun klanten ertoe 

aanzetten om het stelsel van de auteursrechten toe 

te passen en dat enkel omwille van het gunstige 

belastingstelsel.  

 

De FOD Financiën laat zich echter ook met 

dergelijke bedenkelijke belastingpraktijken in. Uit de 

verslagen van de Dienst Voorafgaande 

Beslissingen (DVB) blijkt dat na de kosten eigen 

aan de werkgever de auteursrechten het 

belangrijkste voorwerp van de rulings uitmaken. In 

2020 werd er 227 keer een ruling (10 %) en 

331 keer een prefiling aangevraagd (14 %).  

 

Welnu, op de website teleseminar.be vindt men een 

opleiding van drie uur, voor 119 euro, die verstrekt 

wordt door Véronique Tai, die overigens lid en 

voormalig voorzitster is van het college van de DVB, 

het beslissingsorgaan van die instantie.  

 

La présentation indique que ce séminaire donne In de voorstelling staat te lezen dat de professionals 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

42 

aux professionnels les clés leur permettant d’offrir le 

régime fiscal le plus favorable à leur client 

percevant des droits d’auteur.  

 

Reverrez-vous les critères appliqués par le SDA 

dans ses rulings relatifs aux droits d’auteur? Est-il 

normal qu’une membre du collège du SDA 

contribue à l'apparition d'un marché dans lequel des 

entreprises encouragent leurs clients à appliquer le 

système des droits d'auteur? Cette personne n'est-

elle pas en conflit d'intérêt, se retrouvant juge et 

partie? Imaginerait-on que le contrôleur fiscal d’un 

contribuable soit aussi son comptable?  

 

die dit seminar volgen de sleutels in handen krijgen 

om hun cliënten die auteursrechten innen de meest 

gunstige belastingregeling aan te bieden. 

 

Zult u de criteria herzien die door de DVB toegepast 

worden bij de rulings met betrekking tot 

auteursrechten? Is het normaal dat een lid van het 

college van de DVB bijdraagt tot het ontstaan van 

praktijken waarbij ondernemingen hun cliënten 

aanmoedigen om het systeem van de 

auteursrechten toe te passen? Is er geen sprake 

van een belangenconflict aangezien de persoon in 

kwestie rechter in eigen zaak is? Zou u het zich 

kunnen voorstellen dat de belastingcontroleur van 

een belastingplichtige tegelijk ook zijn boekhouder 

zou zijn?  

 

34.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Le plan d'action contre la fraude annonce 

une adaptation du système de taxation des droits 

d'auteur. Dans les mois à venir, nous adapterons la 

législation actuelle et en discuterons au Parlement. 

Dès que cette modification sera faite, le SDA, 

chargé du ruling, devra en tenir compte lorsqu'il 

rendra ses décisions. 

 

 

L'intervention de techniciens qualifiés de 

l'administration permet à ses partenaires de mieux 

comprendre les dispositions légales et est conforme 

à la réglementation. Le service P&O suit activement 

les demandes de cumul et vérifie si le fonctionnaire 

respecte les conditions.  

 

34.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): In 

het actieplan tegen fraude wordt er een aanpassing 

van het belastingsysteem van de auteursrechten 

aangekondigd. De komende maanden zullen we de 

huidige wetgeving aanpassen en hierover in het 

Parlement de discussie aangaan. Zodra die 

wijziging een feit zal zijn, zal de DVB, die met de 

ruling belast is, hiermee rekening moeten houden 

bij het nemen van beslissingen.  

 

De bijdrage van hoogopgeleide technische 

medewerkers van de administratie stelt de partners 

in staat om een beter inzicht te verwerven in de 

wettelijke bepalingen en is conform de regelgeving. 

De dienst P&O volgt de cumulatieaanvragen actief 

op en controleert of de ambtenaar de voorwaarden 

in acht neemt.  

 

Le fonctionnaire devra se limiter à expliquer les 

aspects théoriques et réglementaires du dossier.  

 

De ambtenaar zal zich moeten beperken tot het 

toelichten van de theoretische en regelgevende 

aspecten van het dossier. 

 

34.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Il est quand 

même problématique qu'un même haut 

fonctionnaire participe à des séminaires au cours 

duquel il explique comment profiter du système, et 

siège ensuite au collège chargé de statuer sur les 

demandes de ruling en question!  

 

Votre soutien à cette confusion des rôles est 

préoccupant.  

 

34.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Het is toch 

problematisch dat eenzelfde hoge ambtenaar 

deelneemt aan seminars tijdens welke hij uitlegt 

hoe men van het systeem profiteert, en vervolgens 

zetelt in het college dat emee belast is om uitspraak 

te doen over de desbetreffende rulingaanvragen! 

 

Dit is duidelijk een pettenprobleem, en het feit dat u 

dit steunt is zorgwekkend. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

35 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les banques 

impliquées dans l'occupation des territoires 

palestiniens" (55019388C) 

 

35 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

betrokkenheid van banken bij de bezetting van de 

Palestijnse gebieden" (55019388C) 

 

35.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): 

L’ONG FairFin affirme que BNP Paribas, Deutsche 

35.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Volgens de 

ngo FairFin investeerden BNP Paribas, Deutsche 
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Bank et KBC ont, depuis 2014, investi 6,8 milliards 

d'euros dans trois sociétés qui, selon l'ONU, font 

des affaires dans les territoires palestiniens 

occupés (Alstom, Motorola et Booking.com). Leurs 

bénéfices sont donc réalisés dans un contexte 

d'occupation illégale et de crimes de guerre. Ces 

trois institutions financières belges affirment 

pourtant que les droits de l'homme sont une priorité 

absolue de leur politique d'investissement. 

 

L’ONG ajoute qu'en tant qu'actionnaire principal de 

BNP Paribas, le gouvernement fédéral devrait 

remettre la banque dans le droit chemin. 

 

Ne devez-vous pas veiller à ce que les banques 

n’investissent pas dans des territoires occupés en 

violation du droit international? Donnerez-vous 

instruction aux deux administrateurs désignés par le 

gouvernement fédéral de défendre cette position au 

conseil d’administration de la banque? 

 

Bank en KBC sinds 2014 6,8 miljard euro in drie 

bedrijven (Alstom, Motorola en Booking.com) die 

zaken doen in de bezette Palestijnse gebieden. Zij 

maken dus winst in een context van illegale 

bezetting en oorlogsmisdaden. Die drie Belgische 

banken beweren evenwel dat de mensenrechten 

absolute prioriteit hebben in hun investeringsbeleid. 

 

 

 

De ngo voegt eraan toe dat de federale overheid, 

die de grootste aandeelhouder van BNP Paribas is, 

de bank in het gareel zou moeten doen lopen. 

 

Moet u er niet op toezien dat banken niet investeren 

in de bezette gebieden, waarmee ze het 

internationaal recht schenden? Zult u de twee door 

de federale regering benoemde bestuurders 

opdragen om dat standpunt te verdedigen in de 

raad van bestuur van BNP Paribas? 

 

35.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Concernant la position du gouvernement 

belge vis-à-vis du problème israélo-palestinien, je 

renvoie vers ma collègue des Affaires étrangères. 

Mon parti et moi-même poursuivons une politique 

de différenciation entre Israël et les territoires 

occupés en ce qui concerne, par exemple, les 

marchandises issues de ces territoires. 

 

Je n'ai aucune information sur la nature exacte des 

activités des sociétés mentionnées, s'agissant de 

décisions prises par des sociétés privées. J'attends 

des institutions financières qu'elles respectent les 

normes éthiques, sociales et environnementales et 

les règles juridiques applicables. Je plaide 

activement en ce sens. 

 

35.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Wat het standpunt van de Belgische regering met 

betrekking tot het Israëlisch-Palestijnse conflict 

betreft, verwijs ik naar mijn collega van 

Buitenlandse Zaken. Mijn partij en ikzelf zetten het 

differentiatiebeleid tegenover Israël en de bezette 

gebieden voort, bijvoorbeeld met betrekking tot de 

goederen die uit die gebieden afkomstig zijn.  

 

Ik heb geen informatie over de exacte aard van de 

activiteiten van de vermelde bedrijven, aangezien 

het beslissingen betreft die door privébedrijven 

genomen werden. Ik verwacht van de financiële 

instellingen dat zij de ethische, sociale en 

milieunormen en de geldende rechtsregels in acht 

nemen. Daarvoor wil ik ook vol overtuiging een lans 

breken.  

 

35.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ma question 

est précise, vous n'y répondez pas. Si votre parti est 

sensible à cette question, comment pouvez-vous ne 

pas intervenir auprès des banques et donner 

instruction aux administrateurs de l'État au sein de 

BNP Paribas? Vous êtes le premier actionnaire de 

cette banque! 

 

35.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Mijn vraag 

was duidelijk, maar u geeft er geen antwoord op. 

Indien deze kwestie uw partij niet ongevoelig laat, 

hoe is het dan mogelijk dat u niet ingrijpt op het 

niveau van de banken en de bestuurders van de 

Belgische Staat bij BNP Paribas geen instructies 

geeft? U bent de hoofdaandeelhouder van die bank! 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

36 Questions jointes de 

- Marco Van Hees à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "Les millions de données acquises 

par le fisc allemand sur Dubaï" (55019389C) 

- Cécile Cornet à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "L'achat par l'Allemagne des 

données fiscales de personnes détenant des 

actifs à Dubaï" (55019523C) 

 

36 Samengevoegde vragen van 

- Marco Van Hees aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De door de Duitse fiscus 

bemachtigde miljoenen belastinggegevens uit 

Dubai" (55019389C) 

- Cécile Cornet aan Vincent Van Peteghem (VEM 

Financiën) over "De door Duitsland gekochte 

belastinggegevens van personen die activa in 

Dubai bezitten" (55019523C) 



 30/06/2021 CRABV 55 COM 532 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

44 

 

36.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Dubaï est 

l’un des pires paradis fiscaux de la planète. Il est en 

tête dans la liste belge des 30 paradis fiscaux vers 

lesquels les paiements des sociétés doivent être 

déclarés. C'est une plaque tournante du trafic et de 

la fraude liés aux activités diamantaires, 

importantes en Belgique. Récemment, la presse 

belge a évoqué les Dubai Papers.  

 

 

En février, le gouvernement allemand a acheté, 

auprès d’une source anonyme, les données fiscales 

de millions de personnes détenant des actifs à 

Dubaï. Le ministère des Finances compte les 

analyser pour débusquer des fraudeurs. Vu qu'elles 

concernent des millions de contribuables dans le 

monde, les autorités fiscales tentent d'envoyer ces 

informations aux États. La Belgique a déjà obtenu 

des informations fiscales d’autres pays, mais nous 

avons peu de retours sur la manière dont elles ont 

été traitées.  

 

Le fisc belge a-t-il pris contact avec les autorités 

allemandes pour obtenir des informations sur les 

résidents belges? Combien de données seront-elles 

transmises? Dans quel délai? 

 

36.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Dubai is een 

van de beruchtste belastingparadijzen ter wereld. 

Het land staat bovenaan de Belgische lijst van 

30 belastingparadijzen, waarvan vennootschappen 

het moeten aangeven als ze er betalingen naar 

verrichten. Het is een draaischijf van handel en 

fraude in de diamantsector, die van groot belang is 

in België. Onlangs werd er in de Belgische pers 

melding gemaakt van de Dubai Papers. 

 

In februari kocht de Duitse regering van een 

anonieme bron de belastinggegevens van miljoenen 

personen met activa in Dubai. Het ministerie van 

Financiën is van plan die te analyseren om 

fraudeurs op te sporen. Aangezien het gaat over 

miljoenen belastingplichtigen over de hele wereld 

trachten de belastingautoriteiten die gegevens door 

te sturen naar de verschillende staten. België heeft 

al belastinggegevens gekregen van andere landen, 

maar we hebben weinig feedback over de wijze 

waarop die verwerkt worden.  

 

Heeft de Belgische fiscus contact opgenomen met 

de Duitse autoriteiten om gegevens van Belgische 

ingezetenen te verkrijgen? Hoeveel gegevens zullen 

er worden overgemaakt? Binnen welke termijn? 

 

Quels sont les résultats dans les affaires pour 

lesquelles la Belgique a obtenu des informations de 

l’étranger? Pour chaque affaire, pouvez-vous 

préciser le nombre d’enquêtes fiscales, de dossiers 

avec suppléments, le montant des suppléments et 

le nombre de dossiers traités par la Justice? 

 

 

Il s'agit des données des 50 000 comptes détenus 

par des Belges auprès de la banque et caisse 

d'épargne de l'État luxembourgeois, transmises en 

2016 par l'administration fiscale de Rhénanie-du-

Nord-Westphalie; 5 000 données de clients belges 

d’UBS par l'administration fiscale de Rhénanie-du-

Nord-Westphalie; les données de 2 500 clients du 

Crédit suisse, transmises en 2020 par le Service de 

renseignement et d'enquêtes fiscales (FIOD) des 

Pays-Bas via le Parquet national financier de 

France; les données des résidents belges impliqués 

dans les Panama Papers, transmises en 2020 par 

l’administration fiscale du Land de Hesse. 

 

Welke resultaten werden er geboekt in de zaken 

waarvoor België gegevens uit het buitenland 

ontvangen heeft? Kunt u voor elke zaak het aantal 

belastingonderzoeken, het aantal dossiers waarin er 

supplementen betaald moesten worden, het bedrag 

van die supplementen en het aantal door de Justitie 

behandelde dossiers meedelen?  

 

Het betreft de gegevens van 50.000 rekeningen van 

Belgen bij de Luxemburgse Banque et Caisse 

d'Épargne de l'État, die in 2016 door de 

belastingadministratie van Noordrijn-Westfalen 

meegedeeld werden, de gegevens van 

5.000 Belgische cliënten van UBS die eveneens 

door de belastingadministratie van Noordrijn-

Westfalen meegedeeld werden, de gegevens van 

2.500 cliënten van Crédit Suisse, die in 2020 door 

de Nederlandse opsporingsdienst van de 

Belastingdienst (FIOD) via het Parquet national 

financier van Frankrijk doorgespeeld werden en de 

gegevens van de Belgische ingezetenen die 

betrokken zijn in de Panama Papers, die in 2020 

door de belastingadministratie van de Duitse 

deelstaat Hessen meegedeeld werden.  

 

36.02  Cécile Cornet (Ecolo-Groen): Le 

gouvernement allemand a acheté à une source 

anonyme des données fiscales de millions de 

personnes détenant des actifs à Dubaï où 

l'imposition est particulièrement basse. Le ministère 

36.02  Cécile Cornet (Ecolo-Groen): De Duitse 

regering kocht van een anonieme bron de 

belastinggegevens van miljoenen personen met 

activa in Dubai, waar het belastingtarief bijzonder 

laag is. Het Duitse ministerie van Financiën heeft 
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des Finances allemand l'a confirmé, son but étant 

de débusquer à tout prix les fraudeurs. Le directeur 

du fisc allemand a dit que les données des 

contribuables étrangers seront mises à disposition 

des pays concernés. 

 

Votre administration l'a-t-elle contacté? Si les 

données sont obtenues, comment les traiterez-

vous? Cette base de données contient-elle des 

informations sur des contribuables belges? Le fisc 

belge achète-t-il des données? Si pas, 

développerez-vous cette pratique? 

 

dat bevestigd en het wil daarmee koste wat het kost 

fraudeurs opsporen. De directeur van de Duitse 

belastingdienst heeft gezegd dat de gegevens van 

buitenlandse belastingplichtigen ter beschikking 

gesteld zullen worden van de betrokken landen. 

 

Heeft uw administratie contact met hem 

opgenomen? Als er gegevens ontvangen worden, 

wat zult u daar dan mee doen? Bevat die databank 

gegevens over Belgische belastingplichtigen? Heeft 

de Belgische fiscus gegevens gekocht? Zo niet, zult 

u die werkwijze ontwikkelen? 

 

36.03  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Nous avons demandé au ministre 

allemand des Finances si des informations sur des 

résidents belges étaient disponibles. Il n'y a pas de 

statistiques individualisées sur la Banque et Caisse 

d'Épargne de l'État mais les données ont été 

traitées et jointes au dossier des contribuables 

concernés.  

 

Pour UBS, 118 enquêtes ont été menées dont 13 

sont en cours. Il y a eu 24 suppléments pour 

2 524 078 euros. Aucune affaire concernant le 

Crédit Suisse n'a été enregistrée sous ce code. 

Pour les Panama Papers, 266 enquêtes ont été 

menées dont 16 sont en cours. Il y a eu 

61 suppléments pour 26 085 399 euros. Certains 

résultats paraissent limités car il est impossible 

d'identifier les contribuables et il y a souvent 

prescription. Par ailleurs, certaines de ces affaires 

sont traitées au pénal et peuvent être poursuivies 

par le ministère public. 

 

36.03 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Wij 

hebben de Duitse minister van Financiën gevraagd 

of er gegevens over Belgische onderdanen 

beschikbaar zijn. Er zijn geen geïndividualiseerde 

statistieken over de Banque et Caisse d'Épargne de 

l'État, maar de gegevens werden verwerkt en bij het 

dossier van de betrokken belastingplichtigen 

gevoegd.  

 

Wat UBS betreft, werden er 118 onderzoeken 

gevoerd, waarvan er 13 nog lopen. Er werden 

24 supplementen opgelegd voor een totaalbedrag 

van 2.524.078 euro. Er werd geen enkele zaak met 

betrekking tot Crédit Suisse onder die code 

geregistreerd. Wat de Panama Papers betreft, 

werden er 266 onderzoeken gevoerd, waarvan er 

16 nog lopen. Er werden 61 supplementen 

opgelegd voor een totaalbedrag van 

26.085.399 euro. Indien bepaalde resultaten aan de 

lage kant lijken te zijn, dan is dat omdat het 

onmogelijk was om de belastingplichtigen te 

identificeren en omdat de zaak vaak al verjaard 

was. Sommige van deze zaken worden trouwens 

door een strafrechtbank behandeld en kunnen door 

het openbaar ministerie vervolgd worden.  

 

36.04  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Confirmez-

vous qu'un contact doit être pris avec le fisc 

allemand? Nous regrettons de ne pas avoir plus 

d'informations. J'espère que la Belgique ne souffrira 

pas de retard dans d'autres dossiers du genre. 

D'autres pays sont déjà sur la balle.  

 

36.04  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Bevestigt u 

dat er contact moet worden opgenomen met de 

Duitse fiscus? Wij betreuren dat we niet meer 

informatie krijgen. Ik hoop dat België geen 

achterstand zal oplopen in andere gelijkaardige 

dossiers. Andere landen spelen al kort op de bal. 

 

36.05  Cécile Cornet (Ecolo-Groen): Votre réponse 

était fort courte. Je n'ai pas compris où en étaient 

les contacts avec le fisc allemand. Combien de 

personnes sont-elles concernées? Vous n'avez pas 

répondu si la Belgique achetait ce type de données.  

 

36.05  Cécile Cornet (Ecolo-Groen): Uw antwoord 

was zeer kort. Ik heb niet begrepen hoe het staat 

met de contacten met de Duitse fiscus. Over 

hoeveel personen gaat het? U hebt niet geantwoord 

op de vraag of België dergelijke gegevens koopt.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

37 Question de Marco Van Hees à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La question des 

conflits d'intérêts au sein du cabinet du ministre 

des Finances" (55019390C) 

37 Vraag van Marco Van Hees aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

belangenconflicten op het kabinet van de 

minister van Financiën" (55019390C) 
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37.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Vous avez 

répondu à une de mes questions qu’une partie de 

vos collaborateurs étaient détachés de services 

publics, sans mentionner de collaborateurs issus du 

privé et précisant qu’aucun membre du cabinet 

n’avait été impliqué dans un conflit d’intérêt.  

 

 

 

Le secteur diamantaire est connu pour des affaires 

de fraude et de blanchiment mais aussi pour son 

intense lobbying sur le monde politique et judiciaire. 

Or, on trouve deux personnes issues de ce secteur 

dans les cabinets ministériels, l’un à la Justice, 

l’autre aux Finances. Votre directrice 

Communication et Stratégie politique a travaillé 

chez Rosy Blue, l’une des sociétés diamantaires les 

plus importantes de la place anversoise et citée 

dans les Panama Papers et les Paradise Papers.  

 

37.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): U hebt op 

een van mijn vragen geantwoord dat een deel van 

uw medewerkers gedetacheerd is uit 

overheidsdiensten, maar u hebt niet gezegd of er 

ook medewerkers afkomstig zijn uit de private 

sector, en u hebt verklaard dat geen enkele 

kabinetsmedewerker al eerder bij een 

belangenconflict betrokken was. 

 

De diamantsector staat bekend voor zijn 

fraudezaken en witwaspraktijken, maar ook voor 

zijn intensief gelobby in politieke en gerechtelijke 

kringen. Twee medewerkers uit die sector zijn 

evenwel aan de slag bij ministeriële kabinetten: de 

ene bij Justitie, de andere bij Financiën. Uw 

directeur Communicatie en Politieke Strategie heeft 

gewerkt bij Rosy Blue, een van de grootste 

Antwerpse diamantbedrijven, dat bovendien 

genoemd wordt in de Panama Papers en de 

Paradise Papers. 

 

Vous a-t-elle informé de son ancien emploi de 

responsable compliance dans une société 

impliquée dans de multiples affaires de fraude 

fiscale? N’est-ce pas problématique en termes de 

conflit d’intérêts? Pourquoi n’en avez-vous rien dit 

dans votre réponse à ma question? Avez-vous des 

contacts avec le secteur diamantaire?  

 

Heeft zij u op de hoogte gebracht van haar vorige 

baan als complianceverantwoordelijke in een bedrijf 

dat betrokken is bij vele fiscalefraudezaken? Is dat 

niet problematisch wat belangenconflicten betreft? 

Waarom hebt u hierover niets gezegd in uw 

antwoord op mijn vraag? Hebt u contacten met de 

diamantsector?  

 

37.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Bien entendu, je n’ignore rien des 

activités professionnelles passées de mes 

collaborateurs. Cette personne était responsable de 

la préparation, de l’exécution et du suivi des audits 

internes et externes sur la responsabilité sociale 

des entreprises, de l’élaboration du rapport annuel 

sur la RSE basé sur la norme GRI ainsi que du 

développement et de la mise en œuvre des normes 

internationales en vue de l’obtention de la 

certification du Responsible Jewellery Council, des 

principes commerciaux du Pacte mondial des 

Nations Unies et des certifications SA 8000 et 

ISO 9001.  

 

Ma collaboratrice n’a jamais eu de vues sur les 

structures ou les transactions financières de 

l’entreprise en question et n’a rien à voir avec les 

enquêtes judiciaires que vous évoquez.  

 

37.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): 

Vanzelfsprekend ben ik perfect op de hoogte van 

het beroepsverleden van mijn medewerkers. De 

persoon in kwestie was verantwoordelijk voor de 

voorbereiding, de uitvoering en de follow-up van de 

interne en externe audits met betrekking tot 

maatschappelijk verantwoord ondernemen, de 

uitwerking van het jaarverslag over MVO op basis 

van de GRI-standaard en de ontwikkeling en de 

toepassing van de internationale normen voor het 

verkrijgen van het certificaat van de Responsible 

Jewellery Council, de certificering conform de 

handelsprincipes van het UN Global Pact en de 

SA 8000- en ISO 9001-certificering.  

 

Mijn medewerkster heeft nooit zicht gehad op de 

financiële constructies of transacties van het bedrijf 

in kwestie en heeft niets te maken met de 

gerechtelijke onderzoeken waarover u het hebt.  

 

Elle n’a plus aucun lien professionnel avec son 

ancien employeur depuis huit ans, elle ne m’a 

jamais mis en contact avec des personnes du 

secteur. Il n’y a jamais eu de conflit d’intérêt, 

comme j’ai déjà eu l’occasion de vous le dire.  

 

Ze heeft al acht jaar lang geen enkele professionele 

band meer met haar vorige werkgever, en ze heeft 

me nooit in contact gebracht met personen uit de 

sector. Er is nooit sprake geweest van een 

belangenconflict, zoals ik u al eerder heb 

meegedeeld.  

 

(En néerlandais) Libre à M. Van Hees de critiquer (Nederlands) De heer Van Heest mag kritisch zijn 
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mon travail ou ma personne, mais il fait un procès 

d'intention à une collaboratrice sur la base exclusive 

d'un titre de fonction. Les informations ont, qui plus 

est, été sorties de leur contexte. La lecture d'un 

rapport externe du RSE aurait permis à 

M. Van Hees d'être informé sur le contenu exact de 

la fonction de cette collaboratrice. L'intégrité d'une 

collaboratrice fidèle est mise en doute sur la base 

d'un emploi légitime exercé, il y a huit ans, dans un 

secteur légitime. 

 

over mijn werk en over mijn persoon, maar vandaag 

wordt het intentieproces gemaakt van een 

medewerkster louter en alleen op basis van een 

functietitel. De informatie wordt daarenboven uit de 

context getrokken. De heer Van Hees had in een 

extern CRS-rapport perfect kunnen opzoeken wat 

haar toenmalige job precies inhield. De integriteit 

van een trouwe medewerkster wordt in twijfel 

getrokken op basis van een legitieme job die zij acht 

jaar geleden uitoefende in een legitieme sector.  

 

37.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Il ne s'agit 

pas de viser personnellement quelqu'un. 

 

Dans ce gouvernement, des liens et des conflits 

d'intérêts potentiels existent entre les membres des 

cabinets et le monde des affaires. Excusez-moi de 

relever qu'une de vos collaboratrices a travaillé 

dans une société impliquée dans des fraudes 

fiscales. Les éléments donnés aujourd'hui auraient 

dû l'être à ma question écrite pour que je n'aie pas 

à vous interroger. Vous deviez être proactif en 

matière de conflits d'intérêts pour éviter ceci. 

 

37.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Het is niet 

de bedoeling om iemand persoonlijk te viseren. 

 

In deze regering bestaan er banden en mogelijke 

belangenconflicten tussen leden van kabinetten en 

de zakenwereld. U mag me niet kwalijk nemen dat 

ik vermeld dat een van uw medewerksters gewerkt 

heeft voor een bedrijf dat betrokken was bij fiscale 

fraude. De gegevens die u nu aanreikt had u 

moeten vermelden in een antwoord op mijn 

schriftelijke vraag, zodat ik u vandaag niet hoefde te 

ondervragen. U moet proactief handelen met 

betrekking tot belangenconflicten teneinde ze te 

voorkomen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

Présidente: Marie-Christine Marghem 

 

Voorzitster: Marie-Christine Marghem 

 

38 Questions jointes de 

- Wouter Vermeersch à Vincent Van Peteghem 

(VPM Finances) sur "La "grande réforme fiscale" 

non reprise dans le calendrier des réformes" 

(55019450C) 

- Dieter Vanbesien à Vincent Van Peteghem (VPM 

Finances) sur "La réforme fiscale et la fiscalité 

des ménages" (55019498C) 

 

38 Samengevoegde vragen van 

- Wouter Vermeersch aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "Het niet opnemen van de 

'grote fiscale hervorming' in de 

hervormingskalender" (55019450C) 

- Dieter Vanbesien aan Vincent Van Peteghem 

(VEM Financiën) over "De fiscale hervorming en 

de gezinsfiscaliteit" (55019498C) 

 

38.01  Wouter Vermeersch (VB): La grande 

réforme fiscale annoncée par le ministre ne figure 

pas dans le calendrier des réformes structurelles 

convenu avec la Commission européenne.  

 

Cette réforme pourra-t-elle être mise en œuvre au 

cours de cette législature? La réforme existera-t-elle 

simplement sur papier ou sera-t-elle également déjà 

en place en 2024? 

 

38.01  Wouter Vermeersch (VB): De grote fiscale 

hervorming die de minister aankondigt, is niet 

opgenomen in de kalender met structurele 

hervormingen voor de Europese Comissie.  

 

Komt deze hervorming er nog tijdens deze 

regeerperiode? Zal de hervorming er staan op 

papier, of zal ze ook al geconcretiseerd zijn in 

2024? 

 

38.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Le gouvernement va préparer une 

réforme visant à moderniser le système fiscal et à le 

rendre plus neutre et juste. Nous y travaillons déjà. 

Je souhaite également travailler rapidement sur les 

contributions qui ont été apportées à la suite du 

débat en commission que nous avons eu en mai. Je 

ne suis actuellement pas en mesure de donner une 

date concrète de mise en œuvre et nous en avons 

38.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De regering zal een hervorming 

voorbereiden om het belastingssysteem te 

moderniseren en het neutraler en rechtvaardiger te 

maken. De werkzaamheden zijn opgestart. Ik wil 

ook snel aan de slag met de input uit het 

commissiedebat dat we in mei hadden. Omdat ik 

vandaag nog geen concrete implementatiedatum 

kan geven, is dat zo aan de Europese Commissie 
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fait part à la Commission européenne. C'est 

pourquoi la Commission a décidé que la réforme 

fiscale ne ferait pas partie des conditions du plan de 

relance. Cela ne change en rien mon ambition 

d'aborder la réforme autant que possible durant 

cette législature. 

 

meegedeeld. Daarom heeft de Commissie beslist 

om de fiscale hervorming niet als voorwaarde op te 

nemen in het herstelplan. Dat verandert niets aan 

mijn ambitie om de hervorming zo goed mogelijk 

aan te pakken binnen deze legislatuur. 

 

38.03  Wouter Vermeersch (VB): Cette réponse 

vague démontre qu'il règne encore un épais 

brouillard autour de la grande réforme fiscale. Nous 

ne savons toujours pas exactement quand elle aura 

lieu. 

 

38.03  Wouter Vermeersch (VB): Dit wollige 

antwoord toont dat er nog veel mist hangt rond de 

grote fiscale hervorming. Het blijft onduidelijk 

wanneer we ze mogen verwachten.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

39 Question de Sophie Rohonyi à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La taxation des 

rentes versées par l’Allemagne aux personnes 

enrôlées de force" (55019457C) 

 

39 Vraag van Sophie Rohonyi aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De belasting op 

de Duitse rente voor personen die onder dwang 

werden ingelijfd" (55019457C) 

 

39.01  Sophie Rohonyi (DéFI): En 1934, Albert, un 

concitoyen, a été enrôlé de force par l’occupant 

allemand pour travailler. À la fin des années 2000, 

sa femme, Lucrèce, a commencé à recevoir une 

rente de l’État allemand, d’un montant dérisoire 

d’une trentaine d’euros par mois, visant à 

indemniser les victimes. 

 

Le 28 septembre 2020, près de 20 ans après le 

premier versement, l'administration a remis un avis 

de rectification pour l’obliger à déclarer les montants 

reçus en 2021 et rétroactivement en 2018 et 2019. 

 

 

Cette situation est injuste. Lucrèce touche une 

pension de 980,30 euros brut. L'indemnisation vise 

des faits dont les bénéficiaires ont été victimes. 

L’administration fiscale prélève près de la moitié de 

cette dérisoire indemnisation. Les pensions versées 

aux Belges qui ont collaboré avec le régime nazi ne 

sont pas taxées en Belgique. 

 

 

Comment l’administration catégorise-t-elle les 

versements effectués par l’État allemand? Pourquoi 

considère-t-elle que ce montant est taxable? 

Envisagez-vous d’enjoindre l’administration fiscale 

de ne pas les taxer? Comment expliquez-vous que 

le fisc se réveille 20 ans après le premier 

versement? Combien de personnes touchent-elles 

des indemnités de l’État allemand pour travail forcé 

durant la Seconde Guerre mondiale? L’Allemagne 

octroie-t-elle d’autres allocations à des 

concitoyens? Celles-ci sont-elles taxées? 

 

39.01  Sophie Rohonyi (DéFI): In 1934 werd 

Albert, een medeburger, onder dwang door de 

Duitse bezetters tewerkgesteld. Sinds eind jaren 

2000 ontvangt zijn vrouw, Lucrèce, een lijfrente van 

de Duitse Staat, een schamele 30 euro per maand, 

die bedoeld is om de slachtoffers schadeloos te 

stellen. 

 

Op 28 september 2020, bijna 20 jaar na de eerste 

storting, heeft de administratie een bericht van 

wijziging gestuurd om haar te dwingen de in 2021 

en met terugwerkende kracht in 2018 en 2019 

ontvangen bedragen aan te geven. 

 

Die situatie is oneerlijk. Lucrèce ontvangt een 

pensioen van 980,30 euro bruto. De 

schadevergoeding heeft betrekking op feiten 

waarvan de begunstigden het slachtoffer waren. De 

fiscus houdt bijna de helft op die schamele 

vergoeding in. De pensioenen die betaald worden 

aan Belgen die met het naziregime gecollaboreerd 

hebben, worden in België niet belast. 

 

In welke categorie brengt de administratie de 

stortingen door de Duitse Staat onder? Waarom 

beschouwt de administratie dat bedrag als 

belastbaar? Bent u van plan de 

belastingadministratie opdracht te geven die 

bedragen niet te belasten? Hoe verklaart u dat de 

fiscus 20 jaar na de eerste betaling wakker schiet? 

Hoeveel mensen ontvangen er een 

schadevergoeding van de Duitse Staat voor 

dwangarbeid tijdens de Tweede Wereldoorlog? 

Verleent Duitsland andere uitkeringen aan 

medeburgers? Worden die belast? 

 

39.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Une disposition légale de 2017 a introduit 

39.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Via 

een wetsbepaling uit 2017 werd er een 
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une exonération d'impôts pour les pensions, rentes 

et prestations accordées par des autorités 

étrangères aux victimes de la Seconde Guerre 

mondiale ou leurs ayants droit. Cela concerne les 

personnes qui ont obtenu en Belgique un statut de 

reconnaissance nationale et sont reprises sur des 

listes, dont celle des incorporés de force dans la 

Wehrmacht et celle des déportés. Ce régime 

s'applique aux revenus payés ou attribués à partir 

du 1er janvier 2016 et a fait l'objet d'un commentaire 

détaillé dans une circulaire administrative publiée 

en 2018 sur le site Fisconetplus. 

 

 

 

Seules les victimes de la guerre 40-45 sont 

concernées. Il faut vérifier au cas par cas si la rente 

répond aux conditions. Les pensions versées en 

exécution de la législation sociale allemande sont 

transmises par l'Allemagne dans le cadre de 

l'échange automatique d'informations, sans qu'il soit 

possible d'isoler celles allouées aux victimes de la 

guerre 40-45, ce qui entraîne une confusion sur la 

nature et le régime fiscal des prestations. 

 

belastingvrijstelling ingevoerd voor de door 

buitenlandse overheden aan de slachtoffers van de 

Tweede Wereldoorlog of hun rechthebbenden 

betaalde pensioenen, renten en uitkeringen. Het 

gaat over personen die in België een statuut van 

nationale erkenning gekregen hebben en op 

bepaalde lijsten staan, zoals de lijst van de 

personen die onder dwang bij de Wehrmacht 

ingelijfd werden en de lijst van de gedeporteerden. 

Die regeling wordt toegepast op de inkomsten die 

sinds 1 januari 2016 uitbetaald of toegewezen 

werden en werd gedetailleerd becommentarieerd in 

een administratieve omzendbrief die in 2018 op de 

website Fisconetplus gepubliceerd werd.  

 

Het gaat enkel over de slachtoffers van de oorlog 

van '40-'45. Men moet per geval nagaan of de rente 

aan de voorwaarden voldoet. De pensioenen die 

gestort worden ter uitvoering van de Duitse sociale 

wetgeving worden door Duitsland in het kader van 

de automatische informatie-uitwisseling aan ons 

land overgemaakt, zonder dat men de pensioenen 

van de slachtoffers van de oorlog van '40-'45 apart 

kan beschouwen, wat leidt tot verwarring over de 

aard van de uitkeringen en het belastingsstelsel 

waaronder ze vallen.  

 

En dehors de ces pensions, l'Allemagne attribue 

des indemnités destinées à réparer des dommages 

corporels, également exonérées d'impôt en 

Belgique. 

 

Los van die pensioenen kent Duitsland ook 

vergoedingen toe voor het herstel van lichamelijke 

schade, die eveneens vrijgesteld zijn van 

belastingen in België. 

 

39.03  Sophie Rohonyi (DéFI): Vous dites que 

l'exonération ne concerne pas les personnes qui ont 

collaboré en connaissance de cause. Je doute que 

la personne en question ait collaboré avec la 

Wehrmacht, car elle n'aurait pas, alors, porté à la 

connaissance de la presse ce qu'elle considère 

comme une injustice fiscale. 

 

 

Aujourd'hui, les collaborateurs du régime nazi 

perçoivent des pensions exonérées d'impôt, mais 

une personne qui a été enrôlée de force a reçu un 

avis de rectification pour les rentes perçues, avec 

effet rétroactif.  

 

39.03  Sophie Rohonyi (DéFI): U zegt dat de 

vrijstelling geen betrekking heeft op de personen die 

willens en wetens hebben gecollaboreerd. Ik 

betwijfel of er in het aangehaalde geval sprake was 

van collaboratie met de Wehrmacht, want in dat 

geval zou de betrokkene de pers niet hebben 

ingelicht over iets wat ze als een fiscale 

onrechtvaardigheid beschouwt.  

 

Vandaag ontvangen de collaborateurs van het 

naziregime pensioenen die vrijgesteld zijn van 

belastingen, maar een persoon die onder dwang 

werd ingelijfd heeft een bericht van wijziging voor de 

ontvangen renten, met terugwerkende kracht, 

ontvangen 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

40 Question de Marco Van Hees à 

Vincent Van Peteghem (VPM Finances) sur "La 

suppression de certaines optimisations fiscales 

dans Tax-on-web" (55019461C) 

 

40 Vraag van Marco Van Hees aan 

Vincent Van Peteghem (VEM Financiën) over "Het 

verwijderen van een aantal 

fiscaleoptimalisatiemodules op Tax-on-web" 

(55019461C) 

 

40.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Il s'agit de 

l'optimisation qui se trouvait il y a quelques années 

40.01  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Mijn vraag 

heeft betrekking op de optimalisatiemodule die 
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dans Tax-on-web et permettait au contribuable une 

meilleure répartition entre conjoints pour certaines 

déductions d'emprunts hypothécaires. Aujourd'hui, 

la déduction est répartie moitié-moitié, même si une 

autre eût été plus favorable. 

 

 

 

Confirmez-vous la suppression de ces modules? 

Quelle en est la cause? Les fonctionnaires 

remplissant la déclaration des citoyens appliquent-

ils cette optimisation? 

 

enkele jaren geleden in Tax-on-web bestond en 

waarmee echtgenoten bepaalde aftrekposten van 

hypotheekleningen uit een fiscaal oogpunt optimaal 

konden verdelen tussen beide partners. Vandaag 

wordt die aftrek bij elk van de partners voor de helft 

aangegeven, zelfs als een andere verdeling 

gunstiger zou zijn. 

 

Kunt u bevestigen dat die module geschrapt werd? 

Waarom is dat gebeurd? Passen de ambtenaren 

die de aangifte van burgers invullen die 

optimalisatie toe? 

 

40.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Par le passé, ce module existait. Suite à 

la sixième réforme de l'État, il est impossible d'y 

implémenter les très nombreuses variables.  

 

Quand les fonctionnaires remplissent les 

déclarations, ils essaient d'appliquer la répartition la 

plus avantageuse. 

 

40.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): Die 

module bestond in het verleden. Na de zesde 

staatshervorming was het onmogelijk er de talrijke 

variabelen in te verwerken. 

 

Wanneer ambtenaren de aangifte van burgers 

invullen, trachten ze de voordeligste verdeling toe te 

passen. 

 

40.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): La 

répartition par les fonctionnaires remplissant les 

déclarations des contribuables me satisfait. Mais, 

s'ils peuvent le faire, pourquoi un programme 

informatique ne le peut-il pas? Votre explication ne 

me convainc pas. 

 

Et pourquoi le programme informatique de calcul de 

l'impôt n'applique-t-il pas d'office la ventilation la 

plus profitable? 

 

40.03  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Ik ben blij 

met de verdeling onder de echtgenoten die wordt 

toegepast door de ambtenaren die de 

belastingaangiften invullen. Maar als zij dat kunnen, 

waarom kan een computerprogramma dat dan niet? 

Uw uitleg overtuigt me niet. 

 

Waarom past het computerprogramma voor de 

berekening van de belasting niet automatisch de 

meest gunstige verdeling toe?  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

41 Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Les pièces 

justificatives pour le registre UBO" (55019479C) 

 

41 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

bewijsstukken voor het UBO-register" 

(55019479C) 

 

41.01 Steven Matheï (CD&V): Conformément à la 

loi antiblanchiment, les ASBL sont tenues de 

déclarer leurs bénéficiaires finals dans le 

registre UBO. L'arrêté royal de septembre 2020 a 

ajouté à cette démarche l'obligation de charger des 

documents supplémentaires dans ce registre. La 

date limite pour les ASBL existantes a été 

repoussée de fin avril à fin août 2021. Quels sont 

les documents qui doivent être chargés dans le 

registre? 

 

Toutefois, le principe "only once" devrait être 

appliqué autant que possible et les documents déjà 

publiés au Moniteur belge devraient être extraits 

automatiquement. Qu'attend-on précisément des 

organes de gestion, de la gestion quotidienne et de 

la catégorie de membres pour qui l'ASBL a été 

créée? Quels actes doivent-ils encore poser par 

41.01  Steven Matheï (CD&V): Conform de 

antiwitwaswet moeten vzw's hun uiteindelijke 

begunstigden aangeven in het UBO-register. Met 

het KB van september 2020 is daarbij de 

verplichting gekomen om bijkomende stukken op te 

laden in het register. De deadline voor bestaande 

vzw's is wel verschoven van eind april naar eind 

augustus 2021. Welke documenten moeten er 

worden opgeladen? 

 

 

Wel zou zoveel mogelijk het only-onceprincipe 

worden toegepast en documenten die reeds zijn 

gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad zouden 

automatisch worden geëxtraheerd. Wat wordt er 

precies verwacht van de bestuursorganen, het 

dagelijks bestuur en de categorie van leden voor 

wie de vzw werd opgericht? Welke handelingen 
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rapport aux documents qui ont déjà été publiés au 

Moniteur belge? 

 

moeten zij nog stellen voor documenten die reeds in 

het Belgisch Staatsblad zijn gepubliceerd? 

 

41.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Les informations figurant dans le 

registre UBO doivent être étayées par des 

documents prouvant que ces informations sont 

adéquates, exactes et à jour. La forme de ces 

documents n'est pas précisée. Pour les ASBL, le 

procès-verbal de la dernière assemblée générale ou 

les statuts peuvent par exemple servir de pièces 

justificatives. Les données doivent toutefois être 

lisibles.  

 

L'administration de la Trésorerie s'efforcera de relier 

en temps utile le registre UBO au Moniteur belge 

afin que le redevable d'information puisse confirmer 

que les informations requises sont déjà publiées au 

Moniteur belge. S'il manque certaines données 

relatives à des personnes physiques dans les 

informations publiées, un document supplémentaire 

demeurera nécessaire. 

 

41.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De informatie in het UBO-register 

moet worden gestaafd met documenten die 

aantonen dat die informatie adequaat, nauwkeurig 

en actueel is. Daarbij wordt geen specifieke vorm 

opgelegd. Voor vzw's kunnen bijvoorbeeld de 

notulen van de meest recente algemene 

vergadering of de statuten als bewijsstukken 

gelden. De gegevens moeten wel leesbaar zijn.  

 

 

De administratie van de Thesaurie zal proberen om 

tijdig in een link te voorzien tussen het UBO-register 

en het Belgisch Staatsblad, zodat de 

informatieplichtige kan bevestigen dat de vereiste 

informatie reeds blijkt uit publicaties in het Belgisch 

Staatsblad. Indien bepaalde gegevens over 

natuurlijke personen in die publicaties ontbreken, 

zal een bijkomend document noodzakelijk blijven. 

 

41.03  Steven Matheï (CD&V): J'espère que le 

registre UBO et le Moniteur belge seront reliés 

avant le 31 août afin que les bénévoles ne doivent 

pas télécharger inutilement des documents officiels 

d'une banque de données pour les recharger dans 

une autre. 

 

41.03  Steven Matheï (CD&V): Ik hoop dat de link 

er vóór 31 augustus zal zijn, zodat vrijwilligers niet 

onnodig overheidsdocumenten moeten downloaden 

uit de ene databank om ze opnieuw up te loaden in 

een andere.  

 

L'incident est clos. 

 

La présidente: La question n° 55019493C de 

M. Donné est retirée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitster: Vraag nr. 55019493C van de 

heer Donné wordt ingetrokken. 

 

42 Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La réforme fiscale 

et la fiscalité des ménages" (55019498C) 

 

42 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De fiscale 

hervorming en gezinsfiscaliteit" (55019498C) 

 

42.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Il ressort 

de l'étude intitulée "Een nieuwe kwetsbaarheid. De 

lagere inkomensklassen in België" (Une nouvelle 

vulnérabilité. Les catégories de revenus inférieures 

en Belgique) que les citoyens appartenant à la 

classe moyenne inférieure sont devenus 

vulnérables en raison du passage du modèle du 

ménage à un seul revenu au modèle du ménage à 

deux revenus et en raison de l'écart salarial 

croissant entre les salaires bas et élevés. À l'heure 

actuelle, notre système fiscal est basé sur un 

modèle de ménage à deux revenus, ce qui ne 

correspond cependant pas à la réalité dans laquelle 

vivent de nombreux parents isolés exerçant une 

activité professionnelle. Une attention suffisante 

sera-t-elle consacrée à la situation des parents 

isolés dans le cadre de la réforme fiscale? 

 

Le modèle du ménage à deux revenus aurait dû 

42.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Uit het 

onderzoek Een nieuwe kwetsbaarheid. De lagere 

inkomensklassen in België blijkt dat mensen in de 

lage middenklasse kwetsbaar zijn door de 

omschakeling van het kostwinners- naar het 

tweeverdienersmodel en door de groeiende 

loonkloof tussen lagere en hogere inkomens. Ons 

fiscaal systeem gaat vandaag uit van een 

tweeverdienersmodel, maar dat strookt niet met de 

realiteit van vele werkende alleenstaande ouders. 

Zal bij de fiscale hervorming voldoende aandacht 

worden geschonken aan de situatie van 

alleenstaande ouders? 

 

 

 

 

 

Het tweeverdienersmodel had moeten leiden tot 
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mener à une plus grande autonomie financière 

individuelle et à une plus grande égalité des genres. 

Nous constatons cependant, à l'heure actuelle, 

qu'un seul revenu ne suffit plus pour échapper à la 

pauvreté. Un ajustement de la politique ne 

s'impose-t-il pas dans le cadre de la lutte pour une 

plus grande égalité des genres? 

 

En raison de la pression à la baisse exercée sur les 

salaires les plus faibles et de l'augmentation des 

coûts du logement, nos concitoyens sont de plus en 

plus nombreux à dépendre d'une politique de 

redistribution. En même temps, le risque existe que 

des mesures spécifiques en faveur des parents 

isolés rendent notre système fiscal encore plus 

complexe. Comment une politique de redistribution 

plus inclusive peut-elle se concilier avec une 

fiscalité simple? 

 

meer individuele financiële onafhankelijkheid en 

meer gendergelijkheid. Vandaag zien we echter dat 

één inkomen niet langer volstaat om armoede te 

voorkomen. Is er geen bijsturing van het beleid 

nodig in de strijd voor meer gendergelijkheid?  

 

 

 

Door de neerwaartse druk op de laagste inkomsten 

en de stijgende kosten voor huisvesting zijn steeds 

meer mensen afhankelijk van een herverdelend 

beleid. Tegelijk bestaat het risico dat specifieke 

maatregelen voor alleenstaande ouders ons fiscaal 

systeem nog complexer maken. Hoe kan een 

inclusiever herverdelingsbeleid samengaan met een 

eenvoudige fiscaliteit? 

 

42.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Il est indéniable que la situation des 

isolés et des parents isolés devra être prise en 

considération lors de la vaste réforme fiscale. Il ne 

sera, en tout cas, pas facile de trouver dans notre 

régime fiscal un juste équilibre entre simplicité et 

mesures redistributives suffisantes pour des 

groupes cibles spécifiques.  

 

42.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Bij de brede fiscale hervorming 

moeten we zeker rekening houden met de situatie 

van alleenstaanden en van alleenstaande ouders. 

Sowieso zal het een moeilijke oefening worden om 

in ons belastingstelsel een juist evenwicht te vinden 

tussen eenvoud en voldoende herverdelende 

maatregelen voor specifieke doelgroepen. 

 

42.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Le modèle 

traditionnel de la famille ne constitue désormais 

plus la pierre angulaire de la société et d'autres 

configurations doivent aujourd'hui être prises en 

compte.  

 

42.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Het 

klassieke gezin is niet langer de hoeksteen van de 

samenleving en er zijn nu andere situaties om 

rekening mee te houden.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

43 Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le travail 

associatif" (55019501C) 

 

43 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het 

verenigingswerk" (55019501C) 

 

43.01  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Cette question relève de la 

compétence du ministre des Affaires sociales. Il 

vaut donc mieux la lui poser personnellement. 

 

43.01 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Dit is een vraag over een 

bevoegdheid van de minister van Sociale Zaken. De 

vraag wordt dus best aan hem gesteld. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

44 Question de Steven Matheï à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "La coopération 

dans la lutte contre le blanchiment de capitaux" 

(55019502C) 

 

44 Vraag van Steven Matheï aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "De 

samenwerking in de strijd tegen witwassen" 

(55019502C) 

 

44.01  Steven Matheï (CD&V): Nous disposons 

déjà d'un cadre juridique très large et solide pour la 

lutte contre le blanchiment, mais le besoin 

d'améliorer la collaboration subsiste. Il s'agit non 

seulement de la collaboration entre les secteurs 

public et privé, mais également avec l'étranger. Il 

44.01  Steven Matheï (CD&V): We hebben al een 

zeer uitgebreid en krachtig juridisch kader in de 

strijd tegen witwassen, maar de nood aan een 

betere samenwerking blijft. Dat gaat niet alleen over 

samenwerking tussen de publieke en private sector, 

maar ook met het buitenland. Daarvoor zou een 
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faudrait, pour ce faire, mettre au point une plate-

forme. Le ministre peut-il l'expliquer? 

 

Au niveau européen aussi, il faut une collaboration 

entre les services compétents, tels que notre 

Cellule de Traitement des Informations Financières 

(CTIF). Qu'en est-il? 

 

platform zijn opgericht. Kan de minister dat 

toelichten?  

 

Ook op Europees vlak moet er samengewerkt 

worden tussen de bevoegde diensten, zoals onze 

Cel voor Financiële Informatieverwerking (CFI). Hoe 

staat het daarmee?  

 

44.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Les participants à la plateforme de 

concertation public-privé contre le blanchiment – le 

Trésor, la CTIF, la FSMA, la Banque nationale, 

Febelfin et Assuralia – ont signé un protocole de 

coopération pour la création d'une plateforme AML 

(antiblanchiment de capitaux), destinée à faciliter 

les échanges d'informations dans le cadre de la 

lutte contre le blanchiment et le financement du 

terrorisme. La première réunion de la plateforme 

s'est déroulée le 18 juin et elle se réunira quatre fois 

par an.  

 

La Commission européenne élabore, pour l'heure, 

une proposition en vue de la création d'une nouvelle 

structure pour la coopération européenne entre les 

unités nationale de renseignement financier (URF) 

des États membres respectifs, baptisée 

Coopération future et mécanisme de soutien aux 

URF ou CMS. La Belgique y est extrêmement 

active.  

 

44.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): De deelnemers aan het publiek-

private overlegplatform tegen witwaspraktijken – de 

Thesaurie, de CFI, de FSMA, de Nationale Bank, 

Febelfin en Assuralia – hebben een 

samenwerkingsprotocol voor een AML-platform 

afgesloten, dat informatie-uitwisseling in de strijd 

tegen witwassen en de financiering van terrorisme 

moet vergemakkelijken. De eerste bijeenkomst van 

het AML-platform was op 18 juni en het platform zal 

viermaal per jaar samenkomen. 

 

 

De Europese Commissie werkt momenteel aan een 

voorstel van nieuwe structuur voor de Europese 

samenwerking tussen de respectieve Europese 

financiële inlichtingeneenheden (FIE's), genaamd 

the Future Cooperation and Support Mechanism for 

FIUs of CSM. België is daar heel actief in.  

 

L'incident est clos. 

 

La présidente: La question n° 55019525C de 

M. Vanden Burre est reportée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

De voorzitster: Vraag nr. 55019525C van de 

heer Vanden Burre wordt uitgesteld.  

 

45 Question de Dieter Vanbesien à Vincent Van 

Peteghem (VPM Finances) sur "Le plan fédéral 

Gender mainstreaming" (55019515C) 

 

45 Vraag van Dieter Vanbesien aan Vincent Van 

Peteghem (VEM Financiën) over "Het Federaal 

Plan Gender mainstreaming" (55019515C) 

 

45.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Le 14 juin, 

le Conseil des ministres a approuvé le Plan fédéral 

Gender mainstreaming dans la foulée de la loi du 

12 janvier 2007. Celle-ci oblige le gouvernement à 

prendre des mesures afin de prévenir la 

discrimination basée sur le genre et de la combattre 

là où elle existe encore.  

 

 

Comment le ministre entend-il intégrer la dimension 

de genre dans la réforme fiscale et dans le 

développement de la fiscalité verte? Quels sont les 

dangers que peuvent présenter des réformes de cet 

ordre pour l'égalité des genres? Y a-t-il des 

particularités de notre régime fiscal actuel ou des 

tendances qui en découlent qu'il souhaite modifier 

ou au contraire conserver au travers de ces 

réformes? Comment entend-il améliorer la qualité 

des données traitées par le SPF Finances? Où la 

45.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Op 14 juni 

heeft de ministerraad het Federaal Plan Gender 

mainstreaming aangenomen, in navolging van de 

wet van 12 januari 2007. De wet verplicht de 

regering om maatregelen te nemen om de ongelijke 

behandeling van mensen op basis van hun gender 

te voorkomen en tegen te gaan waar die zich nog 

voordoet.  

 

Hoe wil de minister de genderdimensie integreren in 

de fiscale hervorming en in de ontwikkeling van de 

groene fiscaliteit? Wat zijn de gevaren die 

hervormingen van dergelijke orde kunnen hebben 

voor de gendergelijkheid? Zijn er eigenschappen 

van ons huidig fiscaal systeem of tendensen die 

eruit voortkomen die hij wil veranderen of net wil 

behouden doorheen deze hervormingen? Hoe wil hij 

de datakwaliteit die de FOD Financiën verwerkt, 

verbeteren? Waar schiet de kwaliteit vandaag 
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qualité fait-elle actuellement défaut? Comment le 

ministre a-t-il intégré la dimension de genre dans 

son plan d'action contre la fraude fiscale et sociale? 

 

tekort? Hoe heeft de minister de genderdimensie 

betrokken in zijn actieplan tegen fiscale en sociale 

fraude? 

 

45.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

néerlandais): Une task force s'emploie actuellement 

à rassembler des informations et à identifier 

d'éventuels problèmes concernant des matières 

fiscales qui pourraient déboucher sur une 

discrimination indirecte sur la base du genre. Ses 

recommandations seront prises en considération 

avec le plus grand sérieux. 

 

Mon administration collabore étroitement avec 

l'Institut pour l'égalité des femmes et des hommes 

afin de renforcer l'attention accordée au gender 

mainstreaming dans tous les aspects de la 

politique. Les réformes prochaines sont encore en 

pleine élaboration. C'est pourquoi je ne peux pas 

encore donner d'indications précises quant à la 

façon dont la politique sera appliquée. 

 

Mon administration examine actuellement les 

possibilités de fournir des statistiques ventilées par 

genre, ce qui n'était pas le cas auparavant. 

 

45.02 Minister Vincent Van Peteghem 

(Nederlands): Momenteel is een taskforce 

informatie aan het verzamelen en mogelijke 

problemen aan het identificeren over fiscale 

aangelegenheden die zouden kunnen leiden tot 

indirecte genderdiscriminatie. Zijn aanbevelingen 

zullen ernstig in overweging worden genomen. 

 

 

Mijn administratie werkt ten volle samen met het 

Instituut voor de gelijkheid van vrouwen en mannen 

om de aandacht voor gender mainstreaming in alle 

facetten van het beleid te versterken. De nakende 

hervormingen zijn nog in volle opmaak. Daarom kan 

ik nog geen precieze aanwijzingen geven over de 

wijze waarop het beleid ten uitvoer zal worden 

gebracht. 

 

Mijn administratie onderzoekt momenteel de 

mogelijkheden om uitgesplitste statistieken te 

verstrekken volgens gender, wat in het verleden niet 

gebeurde.  

 

45.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Il est 

important que la manière dont nous souhaitons 

organiser notre société soit alignée sur l'évolution 

de cette dernière, y compris dans le cadre de la 

grande réforme fiscale. 

 

45.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Het is 

belangrijk dat de manier waarop wij onze 

samenleving willen organiseren, afgestemd is op de 

maatschappelijke ontwikkelingen, ook in het kader 

van de grote fiscale hervorming.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

46 Question de Marie-Christine Marghem à 

Vincent Van Peteghem (VPM Finances) sur "Le 

marché public de services lancé par l'ONSS et 

par le SPF Finances" (55019513C) 

 

46 Vraag van Marie-Christine Marghem aan 

Vincent Van Peteghem (VEM Financiën) over "De 

door de RSZ en de FOD Financiën uitgeschreven 

overheidsopdracht voor diensten" (55019513C) 

 

46.01  Marie-Christine Marghem (MR): L'ONSS et 

le SPF Finances ont lancé un marché public de 

services pour la gestion du recouvrement des titres 

exécutoires administratifs et des décisions 

judiciaires par la voie d'une plate-forme numérisée 

d'échanges de données.  

 

 

En 2016, quand l'ONSS avait attribué une 

procédure de recouvrement à une société 

informatique en lien avec une étude d'huissiers 

anversoise, des acteurs de terrain avaient dénoncé 

une perte d'indépendance et la privatisation du 

recouvrement des créances de l'État, mais aussi les 

circonstances de l'attribution de la concession.  

 

 

 

46.01  Marie-Christine Marghem (MR): De RSZ 

en de FOD Financiën hebben een openbare 

aanbesteding uitgeschreven voor het beheer van de 

invorderingsprocedures van de uitvoerbare 

administratieve titels en de gerechtelijke 

beslissingen door middel van een digitaal platform 

voor de gegevensuitwisseling. 

 

Toen de RSZ in 2016 een invorderingsprocedure 

had toegewezen aan een IT-bedrijf dat 

samenwerkte met een Antwerps 

gerechtsdeurwaarderskantoor, stelden actoren op 

het terrein dit aan de kaak vanwege het verlies van 

onafhankelijkheid en de privatisering van 

schuldinvorderingen door de Staat, maar ook 

wegens de omstandigheden waarin de opdracht 

werd gegund. 
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Les critères de sélection du marché public sont très 

restrictifs. Et alors qu'il est prévu pour 7 ans en 

raison des investissements à réaliser, l'ONSS peut, 

moyennant simple notification par recommandé, y 

mettre fin au terme de chaque année, sans 

indemnité. 

 

 

Pourquoi exiger une seule plate-forme alors que la 

gestion des missions des deux adjudicateurs 

restera distincte? Pourquoi limiter l'offre aux 

soumissionnaires ayant déjà opéré avec des 

huissiers? Permettre à l'ONSS d'y mettre fin 

anticipativement, sans indemnité, ne revient-il pas à 

limiter le marché aux soumissionnaires déjà actifs 

dans le secteur, les autres craignant d'investir dans 

ces conditions?  

 

De selectiecriteria voor de overheidsopdracht zijn 

erg restrictief en, hoewel de opdracht in principe 

voor zeven jaar wordt gegund omwille van de te 

realiseren investeringen, kan de RSZ ze zonder 

compensatie beëindigen aan het eind van elk jaar 

door middel van een eenvoudige kennisgeving bij 

aangetekende brief. 

 

Waarom wordt er één enkel platform geëist terwijl 

de twee aanbestedende diensten hun taken 

afzonderlijk zullen blijven beheren? Waarom wordt 

de aanbesteding beperkt tot inschrijvers die al 

samengewerkt hebben met gerechtsdeurwaarders? 

Komt het feit dat de RSZ de opdracht zonder 

compensatie vroegtijdig kan beëindigen niet neer op 

een beperking van de aanbesteding tot inschrijvers 

die al actief zijn in de sector, aangezien de anderen 

bang zullen zijn om in die omstandigheden te 

investeren? 

 

46.02  Vincent Van Peteghem, ministre (en 

français): Le SPF Finances et l'ONSS ont déployé 

ensemble une plate-forme unique répondant à leurs 

exigences respectives. Il ne s'agit pas d'une 

concession, mais d'un marché public à bordereau 

de prix dans le cadre d'une procédure ouverte avec 

publication européenne.  

 

Par ailleurs, eu égard à l'enjeu financier en lien avec 

le recouvrement de créances du SPF Finances et 

de l'ONSS, l'expertise de l'adjudicateur est cruciale 

d'autant que, conformément au marché public, il 

doit garantir que la plate-forme électronique sera 

opérationnelle au plus tard quatre mois après la 

date de conclusion du marché.  

 

 

Le pouvoir adjudicateur peut, en accord avec l'autre 

pouvoir adjudicateur, mettre fin au marché à la fin 

de chaque année. Il est habituel dans ce genre de 

marché public de se prémunir de tout 

dysfonctionnement bloquant de l'opérateur 

économique pendant l'exécution du marché.  

 

46.02 Minister Vincent Van Peteghem (Frans): De 

FOD Financiën en de RSZ hebben samen één 

gedeeld platform opgericht dat aan hun respectieve 

vereisten beantwoordt. Het betreft geen concessie, 

maar een overheidsopdracht tegen prijslijst in het 

raam van een open aanbesteding met Europese 

publicatie.  

 

Gelet op de financiële belangen die met de 

schuldvorderingen van de FOD Financiën en de 

RSZ gemoeid zijn, is de expertise van de 

aanbestedende overheid cruciaal, temeer daar 

deze, conform de overheidsopdracht, ervoor moet 

zorgen dat het elektronische platform uiterlijk vier 

maanden na de datum waarop de opdracht gegund 

werd, operationeel is.  

 

De aanbestedende overheid kan in 

overeenstemming met de andere aanbestedende 

overheid op het eind van elk jaar de opdracht 

beëindigen. Bij dit soort van overheidsopdrachten is 

het gebruikelijk dat men zich tijdens de uitvoering 

van de opdracht indekt tegen blokkerende 

disfuncties bij de economische operator.  

 

46.03  Marie-Christine Marghem (MR): Cette 

question vient d'une crainte exprimée par la 

profession, à la lecture du cahier de charges. On 

sent que ce dernier pourrait avoir été calibré pour 

orienter le résultat vers un opérateur précis.  

 

46.03  Marie-Christine Marghem (MR): Deze 

vraag is ingegeven door de vrees die geuit wordt 

door een beroepsgroep na het lezen van het 

bestek. Men voelt aan dat dat bestek wel eens op 

maat van een welbepaalde operator zou kunnen 

geschreven zijn.  

 

Le délai est très bref, puisque le marché débutera le 

24 juillet. J'attire votre attention sur la manière dont 

les cahiers de charges sont rédigés, pour permettre 

à toute une profession d'y être éligible ou de pouvoir 

y concourir sans avoir le sentiment que les dés sont 

pipés. Ce n'est bon ni pour la société ni pour 

De termijn is zeer kort, aangezien de opdracht van 

start zal gaan op 24 juli. Ik vestig uw aandacht op 

de manier waarop de bestekken zijn opgesteld, om 

een hele beroepsgroep de kans te geven om er te 

kunnen op intekenen of er te kunnen aan 

deelnemen zonder de indruk te hebben dat het 
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l'autorité publique.  

 

doorgestoken kaart is. Dat is niet goed voor de 

maatschappij en ook niet voor de overheid.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

La réunion publique de commission est levée à 

18 h 01. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 18.01 uur. 

 

 


